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Фестивал ЕК нареди Признание
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700 души превземат
столицата с танци
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Забавяне на плащанията
към предприятия - до 30 дни
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Бербатов в Топ 3 на летните
трансфери в Англия
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Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Технологии

Япония започна подводно
извличане на метан
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Лиляна Павлова призна

Направихме по-малко пътища
от Тройната коалиция

Стр. 6

9
7
7
0
8
6
1
1
3
4
0
0
8

I
S
S
N
 
0
8
6
1
−
1
3
4
3

11
3

Антоний Тодоров за
протестите, лявото и властта

Няколко
ÄÓÌÈ

Александър
СИМОВ

Росен Плевнелиев сам си
е виновен за злостния шум
около служебния кабинет.
Той и неговият екип създа-
доха атмосфера от драма-
тично свръхочакване на но-
вото правителство, което
е взривоопасно в една стра-
на, която и без това се
разтърсва от бунтове.

Това е кабинет за три
месеца. Тоест не може да го
натоварваме със свръхсоци-
ални очаквания или някаква
радикална промяна на моде-
ла. Задачата на този каби-
нет е влудяващо проста и
почти невъзможно трудна -
да събере остатъците от
тази държава след терори-
стичното управление на
Бойко Борисов и да проведе
едни честни избори.

От друга страна обаче
и Плевнелиев дължи свои-
те обяснения. Пиар спек-
такълът, който ни бе ра-
зигран, не може да обясни
как така вторият ешелон
от ГЕРБ се оказа на ръко-
водни позиции. А и теат-
ралните пози, че някакви
случайни хора са висши
експерти, също започват
да изпушват. Прословути-
ят харвардски възпитаник
и министър на икономика-
та Асен Василев, който бе
изпуснат дори в първона-
чалния вариант на списъка
на кабинета, се оказа един
прекъснал студент. Или
пък бил само бакалавър.
Труимфално обявената
като генерал Петя Първа-
нова пък излезе само
старши комисар.

А човек не може да не
изпита вълнение, като
види, че новият финансов
министър Калин Христов
се е самообявил за либер-
тарианец. Либертарианци-
те уж мразят държавата,
ама все към държавни по-
стове ги влече.

Изобщо нямаше нужда
от обявяването на един
служебен кабинет да се
прави холивудско шоу. За-
щото в бунтовни времена
зрелищата се обръщат
срещу своите създатели.

Зрелища
в размирно
време

ТЕЛЕФОНЪТ НА ДОВЕРИЕТО -
УТЕХА ЗА ОТЧАЯНИЕТО
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По разпореждане на Цве-
тан Цветанов МВР подслушва
и следи лидерите на протести-
те в страната. Това обяви вче-
ра председателят на БСП Сер-
гей Станишев. Според него във
вътрешното ведомство са били
изготвени досиета на водачи-
те на недоволството, освен

Цветанов подслушва
лидерите на протестите
В МВР направили досиета на водачите на недоволството,
за да ги използват за натиск върху тях

Сред сърдечно приветстваните от президента Росен Плевнелиев
министри в назначеното от него служебно правителство публиката
разпозна малцина. Днес кабинетът “Райков” поема властта за 3 месеца
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това е била следена и тяхната
есемес-кореспонденция, както
и електронните им пощи. Това
се прави с цел тези хора да
бъдат дискредитирани, събира
се информация за тяхното ми-
нало, която може да бъде зле-
поставяща, допълни Станишев.

Неговата информация по-

казвала, че подобно полицей-
ско наблюдение се прави по
отношение на Ангел Славчев,
Дончо Дудев, Янко Петров,
Янаки Ганчев, имало и изгот-
вени профили на някои от ли-
дерите на регионалните про-
тести.

Лидерът на БСП е убеден,

че всички тези досиета ще
бъдат използвани за оказване
на натиск върху лидерите на
протестите. Подобно поведе-
ние напомня много повече на
похватите на един тоталитарен
и авторитарен режим, комен-
тира той.
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Снимка Мариета ТОМОВА
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МВР са изготвени
досиета на лидерите
на гражданските
протести. Тази нови-
на съобщи вчера ли-

МВР скандално следи
лидерите на протестите
Във вътрешното ведомство правели досиета на водачите
с цел тяхното дискредитиране или притискане

Станишев обяви, че БСП ще чака отговор от
новия служебен премиер за това кой е разрешил

подслушването на лидерите на протестите

Снимка БГНЕС

АНГЕЛ СЛАВЧЕВ: ЗНАЕМ,
ЧЕ СМЕ СЛЕДЕНИ

оне от няколко седмици знаем, че сме следени.
Това потвърди и пред ДУМА един от организатори-
те на протестите Ангел Славчев. Имаше заплахи в
интернет срещу нас, но това по никакъв начин не
ни отказва да продължим да се занимаваме с това,
което смятаме, че трябва, обобщи той. Славчев се
обърна към хората и настоя да разбере колко пари
е изхарчило МВР за това подслушване и следене.
Какво друго мога да кажа за Цветанов и сие - той
символизира всичко, срещу което се борим, обоб-
щи Славчев.

В
Александър СИМОВ

дерът на БСП Сергей Стани-
шев. Той обяви още, че вода-
чите на гражданското недо-
волство са подслушвани по
телефона, следена са техните
есемес-кореспонденции, как-
то и електронните им пощи, а
някои от тях дори били поста-
вени под външно наблюде-
ние. Това се прави с цел тези
хора да бъдат дискредитира-
ни, събира се информация от
тяхното минало, която може
да бъде злепоставяща,
допълни Станишев. Неговата
информация показвала, че
подобно полицейско наблю-
дение се прави по отношение
на Ангел Славчев, Дончо Ду-
дев, Янко Петров, Янаки Ган-
чев, а имало и изготвени про-
фили на някои от лидерите на
регионалните протести.

Лидерът на БСП е убеден,
че всички тези досиета ще
бъдат използвани за оказва-
не на натиск върху лидерите
на протестите. Подобно пове-
дение е скандално и недопу-
стимо и напомня много пове-
че на похватите на един тота-
литарен и авторитарен режим,
коментира той. Станишев от-
прави официално питане и
към  бъдещия служебен пре-
миер, както и към бъдещия
вътрешен министър, за кои от
лидерите на протестите има
разработка от МВР, по чия
заповед, и има ли съдебно
разрешение за подслушване-

то и следенето им.
“Новият министър на

вътрешните работи трябва да
попречи на Станимир Фло-
ров, политическия юмрук на
Цветан Цветанов, да прикрие
следите на тези разработки.
Проверката на тази информа-
ция ще бъде първият тест за
служебния министър на
вътрешните работи”, катего-
ричен бе Станишев. Той по-
иска да знае мотивите да има
такива разработки в МВР.
Виждаме опит за тотална по-
лицейщина с подходи от вре-
мето на Държавна сигурност,
допълни соцлидерът.

МАРИН РАЙКОВ -
министър-председател
и министър на външните
работи
Роден е във Вашингтон, САЩ, на

17 декември 1960 г. Завършил е меж-
дународни отношения в УНСС. Рабо-
ти във външното министерство от
1987 г. На два пъти е бил заместник-
министър на външните работи - в ка-
бинета на Иван Костов (1998-2001 г.)
и в началото на правителството на
ГЕРБ. Има два посланически манда-
та във Франция, като за втори път бе
изпратен там през 2010 г. от прави-
телството на ГЕРБ.

ЕКАТЕРИНА ЗАХАРИЕВА,
вицепремиер и министър
на регионалното развитие
Родена е на 8 август 1975 г.

Завършила е Eзиковата гимназия
“Бертолт Брехт” в Пазарджик. Ма-
гистър по право от Пловдивския уни-
верситет. Работи като адвокат, юрис-
консулт, а от 2007 г. е директор на
дирекция “Правно-нормативно и ад-
министративно обслужване” в МОСВ.
От 2009 г. е заместник-министър на
регионалното развитие и благоуст-
ройството. На 23 януари 2012 г. е
назначена за главен секретар на
президента.

ДЕЯНА КОСТАДИНОВА,
вицепремиер и министър
на труда и социалната политика
Завършила е Юридическия фа-

култет на СУ “Св. Кл. Охридски”. Ра-
ботила е като адвокат и в Държав-
ната агенция за закрила на детето.
Работила е като началник на отдел
в МРРБ. Била е съветник по социал-
ни политики на министър-председа-
теля и зам.-министър на труда и со-
циалната политика и отговаря за по-
литиката. През 2012 г. е назначена
за секретар по социални политики,
младежта и спорта на президента.

ИЛИЯНА ЦАНОВА,
вицепремиер по управление
на средствата от ЕС
Родена е на 19 януари 1976 г. в

София.  Магистър по финанси от
УНСД. Работила е в одиторския от-
дел на “Делойт-България” и в Евро-
пейската банка за възстановяване и
развитие. До 2013 г. работи в цент-
ралата на ЕБВР в Лондон и заема
позиция старши банкер в отдел “Об-
щинска инфраструктура и околна
среда”.

ДРАГОМИР ЙОРДАНОВ,
министър на правосъдието
Роден е на 28 септември 1967 г. в

София. Завършил е 9-та Френска ези-
кова гимназия и право в СУ “Св. Кл.

ППППП

Кой кой е в новото правителство?
Охридски”. Работил е като стажант-
съдия и младши съдия в СГС, като
съдия в СРС. От 1999 до 2004 г. е изп.
директор на Центъра за обучение на
магистрати. От 2008 до 2011 г. е съдия
по наказателни дела в Мисията на
Европейския съюз за върховенство на
закона в Косово EULEX. През 2011 г.
е избран за директор на Национал-
ния институт на правосъдието.

Проф. ИВАН СТАНКОВ,
министър на земеделието
и храните
Зооинженер, възпитаник на Сел-

скостопанската академия. От 1983 г.
е доктор, от 1999 г. е доктор на сел-
скостопанските науки от Аграрния
факултет при Тракийския университет
в Стара Загора. Дългогодишен пре-
подавател и учен в катедрата “Жи-
вотновъдство-преживни животни и
млекарство”, като последователно
придобива научните звания асистент,
старши асистент, главен асистент,
доцент и професор (2001). От 2007 г.
е ректор на Тракийския университет.

КАЛИН ХРИСТОВ,
министър на финансите
Роден е през 1971 г. в Плевен.

Завършва УНСС като магистър по ма-
кроикономика. Работи като асистент
в университета. Участвал е като из-
следовател в проекта “Exchange Rate
Issues” на Централната банка на Ве-
ликобритания. Работил е като експерт
и съветник на управителя на БНБ. От
2009 г. е член на УС на БНБ и поду-
правител, ръководител на управление
“Емисионно”.

КРИСТИАН КРЪСТЕВ,
министър на транспорта,
информационните технологии
и съобщенията
Роден е на 9 юли 1976 г. в Ямбол.

Завършил е икономика на индустри-
ята и магистратура по международни
икономически отношения в УНСС,
“висш специалист” е по право от
УНСС. Работил е като експерт в Ми-
нистерството на транспорта, бил е
председател на Съвета на директо-
рите на “Летище Бургас” ЕАД, пред-
седател на Съвета на директорите на
Пристанище-Варна ЕАД и управител
на ФЛАЙИНГ КАРГО БЪЛГАРИЯ ООД
Франчайзер на FEDEX за България.

НИКОЛАЙ МИЛОШЕВ,
министър на образованието,
младежта и науката
Роден е на 4 юни 1959 г. в Со-

фия. Завършил е математика и фи-
зика с профил метеорология в Со-
фийския университет. Работи в на-
учната област геофизика и метео-
рология. От 1985 г. работи в БАН, от

2002 г. е директор на Геофизичес-
кия институт. В последната година и
половина от 1911 г. насам става
професор, член-кореспондент, зам.-
председател на БАН и сега - ми-
нистър.  Заместваше председателя
на БАН акад. Воденичаров, който бе
министър до вчера.

Проф. НИКОЛАЙ ПЕТРОВ,
министър на здравеопазването
Роден e на 29 август 1959 г. в Сре-

дец. Завършва медицина във ВМИ-
Варна през 1985 г. Работи като кли-
ничен ординатор, началник на отде-
ление по анестезиология, реанима-
ция и интензивно лечение във Воен-
ната болница в Бургас, ординатор,
асистент, старши и главен асистент
във ВМА-София. От 2004 г. е начал-
ник на катедрата по анестезиология,
реанимация и интензивно лечение
при ВМА и e републикански консул-
тант по анестезиология, реанимация
и интензивно лечение.

ПЕТЯ ПЪРВАНОВА,
министър на вътрешните работи
Родена е на 12 юли 1960 г. в Со-

фия. Завършва Немската гимназия, а
по-късно се дипломира като магистър
по немска филология в СУ “Св. Кл.
Охридски” и като магистър по право в
НБУ. В периода 1999-2001 г. е начал-
ник на отдел “Международни връзки
и протокол” в администрацията на
главния прокурор. Става директор на
дирекция “Международно сътрудни-
чество” в МВР до март 2013 г.

ПЕТЪР СТОЙЧЕВ,
министър на физическото
възпитание и спорта
Роден е на 24 октомври 1976 г.

Завършва средното си образование
в Смолян, възпитаник е на Русенския
университет “Ангел Кънчев”, специал-
ност кинезитерапия. Световен шам-
пион на 25 км от световното първен-
ство в Китай, европейски шампион на
25 км от европейското първенство в
Италия. Единайсеткратен носител на
Световната купа по плувен маратон,
първият човек, преплувал Ламанша
за по-малко от 7 часа. От 2012 г. е
председател на Плувен клуб “Левски”.

РОМАН ВАСИЛЕВ,
министър за развитие
на електронното правителство
Роден е на 24 юли 1967 г. в Пер-

ник. Завършва 9-а Френска езикова
гимназия в София. Възпитаник е на
университета Чинхуа в Пекин, Китай,
специалност машинен дизайн и авто-
матизация на производството. Ма-
гистър е по бизнес администрация
“Международно управление” в
“Тандърбър”, Аризона, САЩ. В пери-

ода 1994-2002 г. като инженер про-
ектира и пуска в експлоатация про-
изводства в Индонезия и САЩ за пе-
тролно-химически и автомобилни кли-
енти на компанията Чийода Корпо-
рейшън.

ТОДОР ТАГАРЕВ,
министър на отбраната
Роден е на 18 април 1960 г. в

Стамболийски. Завършва Математи-
ческата гимназия в Пловдив и Вис-
шето военновъздушно училище в
Долна Митрополия като инженер по
автоматика и телемеханика. Служи в
бойно поделение на ВВС и е бил пре-
подавател във ВВВУ “Г. Бенковски”.
Бил е директор на дирекции в МО,
ръководител на катедра във Военна-
та академия “Г. С. Раковски” и съвет-
ник на министъра на отбраната по
въпросите на стратегическия отбра-
нителен мениджмънт.

ВЛАДИМИР ПЕНЕВ,
министър на културата
Роден е на 24.10.1958 г. в София.

Завършва магистратура по актьорско
майсторство в НАТФИЗ през 1982 г.
Работи в театъра във Варна, в Народ-
ния театър, в Малък градски театър
“Зад канала”, в Младежкия театър, в
Театралната работилница “Сфумато”,
в Театър 199. Многократно номини-
ран и носител на “Аскеер” за 1996 г.
и за 2006 г. за водеща мъжка роля,
“Икар” за 2007 г. за водеща мъжка
роля, на “Златна ракла” през 2000 г.

ЮЛИАН ПОПОВ,
министър на околната среда
и водите
Роден е на 21 септември 1959 г. в

София. Завършил е българска фило-
логия в СУ “Св. Климент Охридски”.
От 2006 г. е председател на Управи-
телния съвет на Българското учили-
ще за политика “Димитър Паница”.
Председател е и на УС на фондация
“Елизабет Костова” и е член на на-
стоятелствата на НБУ и на Американ-
ския университет в България. Рабо-
тил е като консултант.

АСЕН ВАСИЛЕВ,
министър на икономиката,
енергетиката и туризма
Завършил е икономика в Харвард

и е специализирал бизнес админист-
рация и право в Harvard Business
School и Harvard Law School. Съосно-
вател и директор е на Центъра за
икономически стратегии и конкурен-
тоспособност. Ръководи проекти за
маркетинг и стратегическо развитие
на големи международни компании в
телекомуникационната индустрия,
енергетиката, минното дело, застра-
хователната индустрия.
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Äà ìó å ÷åñòèòî
íà Äæîðäæ Ñîðîñ
íîâîòî ïðàâèòåëñòâî‘ НИКОЛАЙ КОЛЕВ - БОСИЯ В ЛАКОНИЧЕН КОМЕНТАР

ЗА СЛУЖЕБНИЯ КАБИНЕТ

Обявиха служебния кабинет
само в интернет

ъс странен спек-
такъл, при който
имената на минист-
рите така и не бяха
прочетени, бе обяве-

Държавният глава разпуска НС на 15 март и насрочва предсрочни избори за 12 май

Веселка ВЕНКОВА “жена и генерал” за ръководи-
тел на МВР, учени от БАН,
Военната академия и Тракий-
ския университет - не стана
ясно какво ще управляват, но
президентът подчерта, че на-
значава специален министър
за електронното правителство.
На медийната молба “Кажете
кои са министрите в служебно-
то правителство?” в края на
церемонията, Плевнелиев от-
говори с насрочване на засе-
дание на новия кабинет - от 10
ч. в сряда.

“Социалната криза, базира-
на на ниски доходи и висока
безработица, прерасна в поли-
тическа криза с оставката на
правителството и в парламен-
тарна криза с невъзможността
на 41-ото НС да излъчи прави-
телство и да продължи да ра-
боти”, резюмира президентът
политическата обстановка след

управлението на ГЕРБ, които
го излъчиха и избраха за
държавен глава.

Разпускам Народното
събрание на 15 март и насроч-
вам парламентарни избори за
12 май, съобщи Плевнелиев.
Той подчерта, че при съставя-
нето на служебния кабинет не
допуснал влияние от никого и
не бил гледал партийната ок-
раска.

“Вярвам, че служебният пре-
миер на България трябва да
бъде добър дипломат, да чуе
всеки, но и да бъде чут - да бъде
умерен, разумен, компетентен.
Да бъде наясно със ситуацията
в България и в региона, в Евро-
па и по света”, поръча Плевне-
лиев. Ударение той постави
върху защитата на българските
интереси в Брюксел и обяви
избора си - българския посла-
ник в Париж Марин Райков.

Плевнелиев увери, че избра-
ниците му са безспорни профе-
сионалисти, тръгнали от нулата
и никой от тях не е бил “агент
на ДС”. Обеща да върнат дове-
рието в институциите, да рабо-
тят прозрачно, да са гарант за
провеждането на свободни и
честни избори и да служат на
хората, а не на партийните
елити. Граждански борд за че-
стни избори към премиера
поръча Плевнелиев. Той поис-
ка служебното правителство да
прави политики, без да полити-
зира и да гарантира прозрач-
ност на регулаторните органи.

Превръщането на ДКЕВР от
непрозрачен администратор в
ефективен регулатор, прове-
рен от “а” до “я” и публичност
на договорите, обеща държав-
ният глава, както и изплаща-
нето на повишените пенсии от
1 април.

“Това правителство е безпартийно, то е тук да даде
гаранция, че вотът ще се състои по правилата, изборите
няма да бъдат манипулирани, няма да бъдат фалшифици-
рани. Нацията е суверен и нейният глас ще бъде чут.
Задачата на това правителство е ясно очертана, то няма
да обсъжда конституционни промени, нито може да внася
проектозакони, да приема изборни кодекси”, заяви
Марин Райков. Това правителство няма да работи по свой
бюджет и няма да разработва дългосрочна програма за
управление на страната, а ще зададе посоката за разви-
тие в различни сфери, посочи служебният премиер.
След задачите Райков открои организиране и провежда-
нето на демократични избори в съответствие с действа-
щото законодателство и с очакванията на народа. “Няма
да допуснем икономическа авантюра и ще се противопо-
ставим на всеки опит страната ни да бъде хвърлена в
хаос. България няма да отстъпи от суверенното си право
да решава кои енергийни проекти отговарят на нейните
интереси”, обеща Марин Райков.

МАРИН РАЙКОВ ОБЕЩА
ЧЕСТНИ ИЗБОРИ

Ще съдим ежедневно
служебния кабинет по
делата му, не може да се
чака 3 месеца, категори-
чен бе Сергей Станишев.
“Г-н Плевнелиев обяви
структурата на кабинета
и помоли да не бъде
съден и да бъде оставен
да си свърши работата.
Това няма как да се слу-
чи”, заяви Станишев. Ле-
вицата ще следи за
изпълнението на няколко
основни приоритета - ор-

етирима заместник-
министри от кабинета на
Бойко Борисов са
твърде много. Така
лидерът на ДПС Лютви
Местан коментира
състава на служебното
правителство. Върху
него като персонален
състав на министрите
тегнат и ще тегнат
съмненията за партийна

Още двама заместник-минист-
ри подадоха вчера оставки. Зам.-
министърът на земеделието и
храните Светлана Боянова е де-
позирала оставката си пред Бой-
ко Борисов. Свършихме много, но
всеки трябва да знае в кой мо-
мент да предаде щафетата, за-
яви Боянова.

Депозирана оставка има и от
името на зам.-министъра на об-

Станишев:

ПО ДЕЛАТА ИМ ЩЕ ГИ СЪДИМ, ГЕРБ И СЕГА СА НА ВЛАСТ
Павлета ДАВИДОВА ганизирането на честни

избори, да се разкрие ис-
тината за състоянието на
държавата и провежда-
нето на спешни мерки, за
да се осигури социално
спокойствие в държавата.

Лидерът на БСП опре-
дели като притеснително
късното съставяне на слу-
жебното правителство.
Той припомни, че партия-
та настояваше това да се
случи възможно най-рано,
след като трите най-голе-
ми партии отказаха да
приемат мандат. Защо

президентът не разпуска
парламента, а тупка топ-
ката до последно, недо-
умяват социалистите.

Според Станишев
президентът е формирал
правителство, “което
буди въпроси”. Това е вто-
ри резервен Б или В от-
бор на ГЕРБ - има зам.-
министри и политически
назначения, избрани с
подкрепата на ГЕРБ, за-
яви соцлидерът. Той из-
рази притеснение, че с
новия кабинет ГЕРБ
продължават да са на

власт. Засега се очерта-
ва много от зам.-минист-
рите в това скандално
правителство, което по-
стави България на коле-
не, пак да си бъдат, до-
бави Станишев.

“Няма как да се гово-
ри за честни избори, ако
ръководството на МВР
остане същото, назначе-
но от Цветанов и пред-
ставляващо неговото
най-тясно политическо
обкръжение начело с г-н
Флоров, ръководителя на
БОП. Назначаването на

г-жа Първанова за ми-
нистър на вътрешните
работи, която се занима-
ва с европейските въпро-
си, трудно дава гаранции,
че това ще се случи. Из-
борите се организират в
голяма степен от МВР,
което трябва да гаранти-
ра тяхната законосъоб-
разност, а досега МВР
изпълняваше политичес-
ки поръчки на Цветанов.
Имаме много сериозни
подозрения, че така се
гарантира “професионал-
ното ръководство” на

Флоров да запази своите
позиции и реално да
ръководи МВР”, анализи-
ра Станишев. Според
него първото изпитание
пред Първанова ще е да
обясни дали лидери на
протестите са подслушва-
ни, по чия заръка е на-
правено, имало ли е раз-
решение за СРС.

БСП остава катего-
рична в настояването си
за смяна на шефа на “Ин-
формационно обслужва-
не” и на областните уп-
равители.

Още двама зам.-министри
подадоха оставки

Ч

ДПС:Четирима зам.-министри
на Борисов са твърде много

ангажираност, заяви
Местан. Той припомни,
че при представянето
на състава на служеб-
ния кабинет прези-
дентът заяви, че не е
гледал партийната
окраска на министрите.
“А трябваше да я
гледа, защото основно-
то очакване от прези-
дента беше именно да

предложи състав на
служебния кабинет,
върху който да не
тегнат съмнения за
партийна ангажираност
на министрите”, подчер-
та Местан. Всичко ни
кара да мислим, че
служебният кабинет е
кабинет на зам.-минист-
ри на Бойко Борисов,
убедени са от ДПС.

разованието, младежта и наука-
та Милена Дамянова. Според нея,
след като гражданското общест-
во е решило да свали доверието
си от управляващата партия, е
редно и достойно всички да се
оттеглят.

ДУМА припомня, че в поне-
делник бе приета оставката на
зам.-министъра на труда Вален-
тина Симеонова е освободена.

След като нацелува избраниците си за министри,
Плевнелиев гушна и служебния премиер

Снимка Мариета ТОМОВА

С
но създаването на служебно
правителство вчера. Малко
след като президентът започ-
на речта си в Гербовата зала
по обявяване на новото прави-
телство, съставът на третия
служебен кабинет след 1989 г.
се появи в интернет на сайта
на държавния глава.

До края на церемонията
обаче от устата на Плевнели-
ев станаха известни само име-
ната на служебния премиер и
министър на външните работи
Марин Райков и на министъра
на културата Владимир Пенев.
“Три млади жени” Плевнелиев
обяви като вицепремиери,
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С

З
На основание чл.14, ал.7 от ЗОС и чл.101, ал7 от

Наредбата за реда за придобиване, управление и разпо-
реждане с общинско имущество, чл.25, ал.1 от ЗСПЗЗ, във
връзка с чл.37 п от ЗСПЗЗ и в изпълнение на Решение
№283/31.01.2013 год. на общинския съвет - град Брацигово

О Б Я В Я В А
Публични търгове  с явно наддаване за отдаване под

наем на поземлени имоти - пасища - публична общинска
собственост, находящи се в землището на село Жребичко,
за общо  ползване от земеделски стопани за срок от 5 /
пет/ години .

Списък на имотите е публикуван в интернет на сайта на
община Брацигово www.bratsigovo.bg и на информационно-
то табло пред фронтофиса на общинската администрация -
град Брацигово, ул. “Атанас Кабов” №6а

Търгът ще се проведе на  29.03.2013 год. от 13.00 часа
в сградата на Младежкия дом в град Брацигово, ул. “Христо
Смирненски” №1.

Тръжната документация се закупува от касата на фрон-
тофиса на общинската администрация - град Брацигово,
срещу сумата от 100 /сто/ лева до 15.00 часа на  28.03.2013
год.

Депозит за участие в търга в размер на 10% от обяве-
ната първоначална годишна наемна цена за всеки един от
имотите се внася в брой в касата на общинската админи-
страция - град Брацигово, или по сметка IBAN  BG88 SOMB
91303332969601, BIC SOMBBGSF, при Общинска банка АД
Пещера, до 16.30 часа на  28.03.2013 год.

Молби за участие в търга с  необходимите документи,
описани в тръжната документация, се подават на фронто-
фиса при общинската администрация - град Брацигово, до
16.45 часа на 28.03.2013 год.

Оглед на имота може да се направи всеки работен ден
до датата на търга след представяне на документ за заку-
пена тръжна документация и предварителна заявка в стая
12 на общинската администрация - град Брацигово.

В случай, че за някой от имотите търг не се проведе,
последващ търг да се проведе след петнадесет дни при
същите условия.

За допълнителна информация: стаи №12 и №16 в об-
щинската администрация - Брацигово, тел. 03552/20-65, вътр.
115 и 116

ВАСИЛ  ГЮЛЕМЕТОВ
Кмет на община Брацигово

О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я  -
Б Р А Ц И Г О В О

Цветанов поиска
оценка от жертвите
Разследващите полицаи се увеличили 4 пъти,
а приключилите в срок разследвания - от 51 на 64%

Ж
Веселка ВЕНКОВА Снимка БГНЕС

ертвите да дадат ре-
алната оценка за ре-
алната работа, коя-
то свърши МВР, по-

Някои от медиите обслужват представителите на организираната престъпност, заяви министърът
на вътрешните работи в оставка на 50-ата минута от продължилото 68 минути слово

иска министърът в оставка. “Са-
мооценка ние не можем да да-
дем, а оценката я дават българ-
ските граждани, видели какво са
свършили съответните структури
на МВР”. Това заяви в отчета си
за работата на МВР през чети-
рите години от мандата на ГЕРБ,
обявен като пресконференция в
Гранитната зала на МС, Цветан
Цветанов. Присъстваха пострада-
ли от наводнението в с. Бисер,
отвлечените от “Наглите” Ангел
Бончев и Киро Киров, майки на
деца, загинали при автопроиз-
шествия на пешеходни пътеки,
лелята на Румен Рачев - жертва
на “Килърите”, пострадали от
строителен предприемач старо-
загорци, свидетелката по дело-
то “Октопод” Аврамка Митева и
пр. благодарни на МВР гражда-
ни. Цветанов отрече да ги е ка-
нил, а една от гостенките обяви,
че дошла, защото научила от ме-
диите за брифинга.

Сред тях не бяха родителите
на Мирослава от Перник и уби-
тата в Борисовата градина Яна,
нямаше ги и битите в дома си
хора от Кърджали, лекарите от
Горна Оряховица, нито живеещи-
те още във фургони жертви на
земетресението в Перник. Ама
нямало проблем министърът в
оставка да се свърже и с тях за
разговор.

Няколко пъти Цветанов бла-
годари “на всички родители, ко-
ито загубиха децата си по пъти-
щата”, на “всички тези жертви”
заради смелостта. По-късно се
разбра защо - заради публична-
та им благодарност “лично към
министър Цветанов” и на МВР за
това, че са си вършили работата.

Някои от медиите обслужват
представителите на организира-
ната престъпност, тресна ми-
нистърът на вътрешните работи
в оставка на 50-ата минута от

Разследващите полицаи се
увеличили 4 пъти - от 2000 на
8000 души, а приключилите в
срок разследвания - от 51 на 64
процента. Цветанов отчете ряз-
ко намаляване на жертвите по
пътищата от 2009 г. насам, като
през 2011 г. те били 657, колкото
и загиналите през 1963 г.

През 2012 г. били намалели с
22-30 на сто използваните СРС,
а съставът на МВР от 61 170
щатни бройки през януари 2010
г. в момента бил 55 170 щатни
бройки. Реално заети в начало-
то на януари 2013 г. са 53 440
щатни бройки, посочи Цветанов
и отчете подмладяване.

МИХАИЛ МИКОВ: ГОЛЕМИЯТ
ПРОВАЛ Е ШЕНГЕН

Александър ТИХОМИРОВ

Големият провал на управлението в сектора
“Сигурност” е Шенген. Тази оценка напра-
ви левият депутат и бивш вътрешен ми-
нистър Михаил Миков вчера. Той припом-

ни, че негативните политически оценки за
България масово са се увеличили, а Европа е
показала недоверие, като е блокирала членст-
вото ни там. Според Миков много странно е
прозвучало и изявлението на Цветанов, че

престъпността се е вдигнала с 20 процента. Той
не знае ли, че продължава да носи отговорност
за това покачване, риторично попита социа-
листът. Миков атакува и обявената като най-
голям успех на МВР акция “Наглите”. Има един
интересен въпрос, който никой не задава - къде
са парите от подкупите, защо не са намерени,
допълни той. Според Миков това, с което ще се
запомни управлението на Цветанов в МВР, е
използването на полицейски методи за борба с
политическите противници.

продължилото 68 минути слово.
На въпрос “Кои?” Цветанов от-
каза да ги посочи, защото били
назовани от свидетел по делото
“Октопод”. С това се зае “пока-
нената” за саморазправа с ме-
диите Аврамка Митева, която по-
сочи присъстващи и липсващи
колеги от електронни медии,
само защото в материалите си
не са използвали показанията й
срещу Алексей Петров. Дамата
обвини журналистите, че
мълчат, защото “Петров плаща
добре”. Призован да спре случ-
ващото се, Цветанов, дал тон за

нападките, зае позицията на
“жертвите”.

Надлежно, в нарочна презен-
тация министърът в оставка от-
чете подобряване на координа-
цията, редукция на ръководния
административен персонал, сли-
ване на структури, разсекретена
щатна численост и достъпност на
архивите, изграждане на добро-
волни формирования и пр. Цве-
танов подробно анализира миг-
рационния натиск върху Бълга-
рия, особено след събитията в
Сирия и Арабската пролет, кой-
то се увеличил два пъти: от 900

през 2011 г. - на 1700 души годи-
на по-късно. Той призна, че имал
огромни притеснения от
продължаващите проблеми в
Сахел и Мали.

Цветанов отрече лична поли-
тическа репресия срещу извест-
ни подсъдими и подчерта, че са
малко хората, имали смелостта
да направят стореното от МВР
срещу емблематични фигури на
прехода. Той отрече да е имал
персонално отношение към пар-
тии и отхвърли обвинения от
политически опоненти в поли-
цейщина.

АТАНАСОВА:
НЕ СМЕ
РАБОТИЛИ
ЗА ЛИЧНИ
ОБЛАГИ,
А В ПОЛЗА
НА ХОРАТА

За тази година за фонд “Научни изследвания” в МОМН
са планирани 14,8 млн. лв. за нови научни конкурси, но
те ще бъдат използвани, за да се финансират научните
проекти, които ще бъдат класирани след повторното оце-
няване на всички проекти от миналата година. Това съоб-
щи вчера в последния си ден като министър акад. Сте-
фан Воденичаров. Същата сума бе раздадена на класи-
раните проекти в края на миналата година, много от
които бяха спечелени от фирми и приятелски кръгове с
огромни нарушения, вдигнали учените на неколкомесе-
чен протест и довели до отстраняването на Сергей Иг-
натов.

Когато се съберат всички документи за неправомер-
но класираните проекти, екипите им ще бъдат принуде-
ни чрез съда да върнат парите, дори да са ги похарчили,
каза Воденичаров. В момента се уточнява нов състав на
временните и постоянните комисии на фонда и се съби-
рат предложения за нови рецензенти. Около 1000 пред-
ложения за рецензенти са подадени от вузовете и науч-
ните институти, от тях ще бъдат избрани новите оцени-
тели и ще бъдат огласени в сайта на фонда, та ако има
възражения срещу някой от тях, да бъде оттеглен пред-
варително. Предстоят заседания на групата, която под-
готвя новата оперативна програма за наука и образова-
ние, съобщи зам.-министър Петя Евтимова. Думите й
обаче не дадоха надежда, че в новата ОП ще има нещо
повече за науката от пари за инфраструктури (апаратура
и сгради), а тъкмо за това е критикуван досегашният
проект на ГЕРБ - че е почти само за средно и висше
образование, а науката е свита до минимум. Отчитайки
дейността си по време на ГЕРБ, зам.-министър Милена
Дамянова посочи, че 400 млн. лв. са инвестирани в пре-
дучилищното образование за 4 години.

И здравният министър в
оставка Десислава Атанасо-
ва отчете вчера работата си.
“Обществото трябва да
види, че във всяка админи-
страция се работи, че ние
сме отговорни хора и че
колкото и да е било времето
ни на тези постове, не сме
го използвали за лични об-
лаги, а напротив - работили
сме в полза на българското
общество и нещата да се
променят към по-добро”,
заяви министърката. Атана-
сова призна, че в мандата
на ГЕРБ болничната помощ
е останала нереформирана,
но направи уговорката, че
още когато е заемала поста,
е обявила, че няма време за
големи реформи. Тя отказа
да си пише оценка, както
направиха други министри в
оставка от кабинета. Никога
не бих го направила, комен-
тира Атанасова и уточни, че
това трябва да направят хо-
рата, с които е работила.

НАУЧНИЯТ ФОНД ЩЕ
ПОЛЗВА ПАРИТЕ ЗА
2013 Г. ЗА ПОВТОРНИЯ
КОНКУРС

Между 10 и 12 млн. лв.
на година дава “Топлофи-
кация-София” за външни
разходи, разкри вчера об-
щинският съветник от БСП
Георги Кадиев. От табли-
ца за разходите за 2011,
2012 г. и прогнозите за
2013 г. става ясно, че дру-
жеството е давало по 6
млн. лева за топлинните
счетоводители, по 1 млн.
лева за охрана и по 2 млн.
лева за “инкасиране на

Велиана ХРИСТОВА

„ТОПЛОФИКАЦИЯ-
СОФИЯ” ДАВА ПО
12 МЛН. ЛВ. НА ГОДИНА
ЗА ВЪНШНИ РАЗХОДИ

топлинна енергия”. Също
така за печат и разнасяне
на фактури са отделени
700 000 лева за миналата
година. Над 400 000 лева
годишно са давани за
съобщения, маркетинг,
връзки с обществеността и
комуникации. За съдебни
и нотариални разходи су-
мата за миналата година
възлиза на над 300 000
лева, като за тази е пред-
виден същият размер.

Скандалите около собствениците на “Медийна група
България” Огнян Донев и Любомир Павлов продължа-
ват, въпреки че разследването срещу тях за пране на
пари бе прекратено. Бившият им съдружник Христо Гро-
зев, който подаде сигнала, твърди, че не се е отказвал
от показанията си, както излиза от становището на про-
куратурата. Бизнесменът признава, че на 15 януари е
сключил споразумение с Донев и Огнянов, в което уреж-
да някои от финансовите си искания. Според него обаче
това не е доказателство, че няма извършено престъпле-
ние. Грозев допълни, че няколко дни след споразумени-
ето е отишъл при водещия делото в НСС Петьо Петров,
за когото се разбра, че ще оглави столичното следствие
в деня, в който прокуратурата прекрати разследването
срещу Донев и Павлов.

ХРИСТО ГРОЗЕВ НЕ СЕ Е
ОТКАЗВАЛ ОТ ПОКАЗАНИЯТА
СИ СРЕЩУ ДОНЕВ И ПАВЛОВ
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България

На основание чл.14, ал.7, във връзка с ал.2  от Закона за общинската собственост и чл.15, ал.1
и ал.2 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество,
параграф 4, ал.1 от Закона за сдруженията за напояване и в изпълнение на Решение щ 652 от
30.06.2011 г. и Решение № 12/29.11.2011 г. на Общинския съвет в град Брацигово

О Б Я В Я В А
1. Провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок от 5 /пет/ години,

недвижим имот, публична общинска собственост, представляващ водоем “Вриз” с площ 37.934 дка,
съставляващ поземлен имот с идентификатор 06207.3.480 по кадастралната карта и кадастралните
регистри на град Брацигово, одобрени със заповед щ РД-18-43/19.10.2012 г. на изпълнителния директор
на АГКК, местност Грамадите при граници и съседи: имоти с идентификатор 06207. 3.478; 06207. 3.472;
06207. 3 .492;  06207.3 .490; 06207. 3.489; 06207. 3 .487; 06207. 3 .486; 06207. 3.484; 06207. 3.483;
06207. 3. 893; 06207. 3 .477; 06207. 3.479.

2. Търгът ще се проведе на 05.04.2013 г. от 10.00 ч. в сградата на общинската администрация в
град Брацигово

3. Начална тръжна годишна наемна цена е в размер на 1200 /хиляда и двеста/ лева без ДДС и
основен предмет на договора за наем -  управлението и поддържането със средства на наемателя,
срещу правото му да експлоатира обекта, чрез рибовъдство, осъществяване на спортен риболов и
предоставяне на вода за напояване на собствениците и ползвателите на земеделски земи.

4. Тръжна документация може да се закупи от фронт-офиса на общинската администрация в град
Брацигово срещу сумата от 50.00 лв. до 16.00 ч. на 04.04.2013 г.

5. Депозит за участие в търга в размер на 10% от началната тръжна годишна наемна цена се внася
в касата на фронт-офиса на общинската администрация в град Брацигово или по банков път  по сметка
IBAN  BG88 SOMB91303332969601, BIC  SOMBBGSF при Общинска банка АД - клон Пещера, до 16.30
ч. на 04.04.2013 г.

6. Документи за участие в търга се приемат на фронт-офиса на общинската администрация в град
Брацигово до 16.45 ч. на 04.04.2013 г.

7. Договорът със спечелилия участник ще се сключи след внасяне на гаранция за изпълнение на
същия, представляваща парична сума в размер на 30% от достигнатата на търга годишна наемна цена.
При отказ за внасяне на гаранцията договор със спечелилия търга участник няма да бъде сключен,
а ще бъде поканен класираният на второ място участник. Гаранцията се освобождава след изтичане
срока на договора, без да се дължат лихви за периода, през който сумата законно е престояла при
наемодателя. Годишната наемна цена ще се плаща на месечни вноски в касата на община Брацигово
до  10-о число на месеца за предишния месец. Месечната вноска следва да бъде в размер на 1/12
част от достигнатата на търга годишна наемна цена. Към месечния наем ще се начислява ДДС. При
сключване на договора се внася един едномесечен наем в пълен размер.

8. Наемателят се задължава:
 да не променя предназначението на отдадения под наем водоем
 да не обременява с тежести водоема и да не го преотдава за ползване на друго лице
 да застрахова водоема за своя сметка
 да поддържа дигата и съоръженията към водоема в добро техническо състояние, като извършва

необходимите наблюдения за следене на сигурността им
 да извършва мероприятия, свързани с ерозивни въздействия
 задоволяване на нарасналите нужди от активен спортен риболов и отдих на хората от общината
 да предоставя вода за напояване на собствениците и ползвателите на земеделски земи

9. Кандидатите за участие в търга могат да бъдат юридически лица и едноличен търговец и   следва
да представят следните документи за участие в търга:

 удостоверение за актуално състояние или документ, удостоверяващ ЕИК на участника, съгласно
Закона за търговския регистър

 копие от регистрацията по Булстат. В случаите, когато участникът не е посочил ЕИК
 документ за самоличност и ксерокопие от лична карта на представителя
 нотариално заверено пълномощно, когато фирмата се представлява от трето лице
 удостоверение за липса на задължения към общината
 декларация за запознаване с тръжните условия и оглед на обекта
 документ за закупена тръжна документация
 документ за  внесен депозит
 удостоверение от НАП за наличие или липса на задължения

10. До участие в търга няма да бъдат допуснати кандидати, които имат парични задължения към
община Брацигово. Липсата на задължения се доказва с удостоверение, което се издава от Общин-
ската администрация - звено “Местни данъци и такси”, както и лица, които са имали сключени договори
с общината за управление и разпореждане с общинско имущество и същите са прекратени по тяхна
вина.

11. В случай, че в определения срок няма подадени заявления за участие в търга последващ търг
да се проведе след петнадесет дни от обявения търг.

За допълнителна информация: общинска администрация - Брацигово, тел. 03552 - 20-65, вътр. 110
или 116

ВАСИЛ ГЮЛЕМЕТОВ
кмет на община Брацигово

О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я  -  Б Р А Ц И Г О В О

Протестиращи изпратиха
депутатите с памперси
и тоалетна хартия
Хората докараха и трабантче, което да е
новата служебна кола на управляващите

Снимка Мариета ТОМОВА

С
набдени с метли и
носни кърпички граж-
дани бяха вчера пред
парламента, за да из-
пратят след послед-

Жълтите павета бяха засипани с тоалетна хартия

ния им работен ден депутатите
от 41-ото Народно събрание.
Протестиращите обясняваха, че
са дошли да “изметат властта” и
да изчистят управлението на
държавата.

В атракция се превърна и син
трабант с метла на предното
стъкло, който хората се опитаха
да избутат пред парламента.
Опитът им да го паркират на
служебния паркинг встрани от
Народното събрание бе осуетен
от полицейския кордон. Протес-
тиращите обясниха, че това
трябва да бъде новият служе-
бен автомобил на правителст-
вото и започнаха да скандират
“Мафия”.

На символичното изпращане
на народните представители
присъстваха около 200-300
души. От време на време те
замеряха Народното събрание
с рула тоалетна хартия. Протес-
тиращи бяха донесли пред пар-
ламента и много памперси, а
акцията им беше придружена от
табела с надпис: “Благотвори-
телна акция - безплатни пампер-
си и носни кърпички за нужда-
ещите се депутати и компания”.
Хората обясняваха, че така про-
явяват грижа за народните

представители.
Част от исканията на проте-

стиращите отново бяха свърза-
ни с монополите и лишаването
им от гарантираната печалба и
преференциите. Под монопол
събралите се пред парламента
разбират всички финансови ин-
ституции, частни, държавни и
общински фирми, разполагащи
с монополно положение както

по отношение на потребители-
те, така и по достъп до еврофон-
довете и държавните и общин-
ските финанси. Стачкуващите
настояват основен приоритет на
държавата да е осигуряването
на процъфтяващ малък и сре-
ден бизнес и незабавното
създаване на фонд за подпома-
гане на подобни предприятия.
Те искат незабавна ревизия на

финансовото състояние на
държавата и сезиране на необ-
ходимите органи за всички
извършени нарушения. Настоя-
ва се за гарантиране на честни
избори чрез прозрачност за
извършените разходи в предиз-
борната кампания, както и граж-
дански структури да могат да
наблюдават изкъсо всички нива
от изборния процес.

ДАРИТЕЛИ
ПЛАТИХА
ТОКА НА
ХРАМ „СВЕТА
МАРИНА”
В ПЛОВДИВ

С метката за ток на храм
“Света Марина” в
Пловдив бе платена
вчера от дарения,

Жителите на Калофер искат Ва-
сил Левски и Христо Ботев да бъдат
канонизирани. Те ще изпратят ис-
кане за това до пловдивския мит-
рополит Николай, съобщи кметът на
града Румен Стоянов, който е ини-
циатор на идеята. Митрополитът от
своя страна ще предаде петицията
на Българския патриарх Неофит, а
той на Светия синод.

Стоянов разказа, че идеята е
възникнала около националния
празник 3 март, когато от общината
поставиха на входа и изхода на
града билбордове с ликовете на
двамата герои. Кметът се заел с ор-
ганизирането на инициативен коми-
тет от обществения съвет, читали-
щето и пенсионерския клуб.

В навечерието на националния
празник Калофер поздрави всички
българи с непоказван досега порт-
рет на Ботев и Левски. Оригиналът
на рисунката е открит случайно в
стара къща в старозагорското село
Тъжа. Авторът е неизвестен, а екс-
пертите тепърва ще анализират
платното и неговата символика.

съобщиха от църковното на-
стоятелство на храма.
Църквата бе заплашена от
спиране на електроснабдя-
ването заради неизплатени
задължение от 2940 лв.

Настоятелство изказва
благодарност на всички, ко-
ито са помогнали в критич-
ната ситуация, за да не се
спре токът на един от храмо-
вете в центъра на Пловдив.

ДУМА припомня, че плов-
дивският митрополит Нико-
лай дари ръчния си часов-
ник “Ролекс” на храма, за да
може църквата да си плати
високата сметка за електро-
енергия за януари.

Впоследствие бе обявен
публичен търг за часовника.
Той трябваше да се проведе
в неделя в Историческия му-
зей в Пловдив, като стъпката
за наддаване бе 500 лв. За-
ради липсата на желаещи за
участие в него обаче търгът
се провали.

леонора Неделчева
от Добрич плати
януарската си смет-
ка за ток с жълтиЕ

Жена плати сметката си
за ток с 50 кг стотинки

стотинки. Още като раз-
брала, че сумата е 215,24
лв., жената започнала да
събира монети от по 1, 2
и 5 стотинки. След като
от “Енерго-про” прекъс-
нали тока в жилището й,
тя решила да плати смет-
ката с кофа, пълна с око-
ло 50 килограма монети.

Издължаването е отнело
близо два часа, въпреки
че служителите са брои-
ли монетите не на ръка,
а с машина. Съпругът на
Елеонора доскоро бил
безработен, а тя получа-
ва 340 лв. заплата.

Плащането с жълти
стотинки жената обясня-
ва като протест срещу
монополите и високите
цени на тока. Досега най-
високата сметка за ток на

семейството й била 100
лв. Не ми беше много
лесно, за около месец ги
събрах, тъй като мъжът
ми беше безработен до-
преди няколко дена и
нямах възможност да
платя такава сума. Така
изглежда, че вече жълти
стотинки събираме, спо-
дели Елеонора. В поне-
делник мъж от Велико
Търново плати по същия
начин сметката си за ток.

КАЛОФЕР ИСКА
КАНОНИЗИРАНЕТО
НА ЛЕВСКИ
И БОТЕВ

тудент от Стопанската академия в
Свищов спечели 11 евростипендии.
Ергин Азис постави рекорд сред
студентите в България, като се кла-
сира във всичките категории за
специални евростипендии. За ев-
ростипендия може да кандидатст-
ва всеки студент с висок успех и
отличия от работа по проекти.

Общата сума от стипендиите,
която Ергин ще получи, е 2800 лв.
Той е студент последна година по
специалностите “Международни
икономически отношения” и “Фи-
нанси”. Кандидат-висшистът има
много награди от научни и спортни
състезания, проекти и стажантски
програми в чужбина.

“Това, което правя, ми харесва
- да съм активен, да пиша доклади,
есета. Явно, щом получавам призо-
ви места, мисля по начин, който е
приемлив за обществото”, споделя
Ергин. Според него колегите му,
вместо да работят в неквалифици-
рана работа за 600 лв. месечно,
могат да се развиват в областта, за
която учат, и да получават същото.

С

СТУДЕНТ
ОТ СВИЩОВ
СПЕЧЕЛИ 11
ЕВРОСТИПЕНДИИ
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Нощувките в хотелите поевтинели застрашителноНощувките в хотелите поевтинели застрашителноНощувките в хотелите поевтинели застрашителноНощувките в хотелите поевтинели застрашително

Въпреки двойно по-големия обем ре-
хабилитирани новопостроени пътища
през това правителство, въведените в
експлоатация нови пътни трасета са по-
малко от тези от времето на Тройната
коалиция. Това призна вчера министърът
на регионалното развитие и благоустрой-
ството в оставка Лиляна Павлова.

Тя разпореди сдружение “Тракия IV” с
водещ партньор “Холдинг Пътища” да се
мобилизира на 200% и да използва всеки
хубав ден за работа на три смени. В по-
следния си ден като министър тя провери
как върви строителството на отсечката
Зимница-Ямбол, която е част от магистра-
лата. Само ако се премине към денонощ-
на работа, участъкът от Зимница до Кар-
нобат ще бъде готов до края на май. Към
момента са изпълнени близо 75% от стро-
ително-монтажните работи на последния
участък от магистрала “Тракия”. Подготве-
ните участъци вече се асфалтират. От
всички 35 съоръжения - мостове, надлези
и подлези, само две още не са готови.
Графиците за окончателно завършване на
магистралата неколкократно бяха проме-
няни, като и по вече работени участъци
се наложи преасфалтиране.

Припомняме, че още през май 2011 г.
тогавашният ресорен министър и настоящ
президент Росен Плевнелиев заяви, че
магистралата трябва да е готова през
2012 г. “До края на юни 2011 г. е срокът
за Лот 2 от Стара Загора до Нова Загора,
до края на август е срокът за отсечката от
Нова Загора до Ямбол. До края на след-

Цените на нощувките в
хотелите в България падна-
ха застрашително ниско.
Това каза Стоян Лазаров,
председател на Българската
туристическа камара и
директор на общинско
предприятие “Туристическо
обслужване” в Столичната
община пред “Фокус”.
Разликата в цените на
нощувките в тризвездните
хотели и петзвездните е
много малка, а качеството

Четири са положителните проби от 25-те изпра-
тени за ДНК анализ за установяване на нерегла-
ментирано влагане на конско месо вместо телешко,
съобщиха от Българската агнеция по безопасност
на храните (БАБХ).

Заради констатирано нерегламентирано влага-
не на конско месо вместо телешко в редица продук-
ти на пазара на Европейския съюз България, като
страна членка, трябва да изпрати 100 проби за ДНК
анализ до края на март. Резултатите от първите 25
проби от продукти, произведени в България, показ-

През първия месец на 2013 г. България е изнесла
стоки за 3.5 млрд. лв., с 23.9% повече, отколкото през
същия месец на 2012 г.  Вносът нараства с 6.4% до 3.7
млрд. лв. Износът за страни извън ЕС нараства още по-
бързо - с 34.8%, а стойността му е 1.5 млрд. лв. Близо
половината е за 6 държави, като за всички тях увели-
чението е с двуцифрен и дори трицифрен процент -
Турция (+40.8%), Китай (+27.5%), Русия (+28.9%), Украй-
на (+224.1%), Сърбия (+14.4%) и САЩ (+107.6%). Нама-
ление на износа НСИ отчита към Бразилия (-90%),
Египет (-26%), Индонезия (-31%), Oбединените арабски
емирства (-45%), Сингапур (-55%). Вносът от трети
страни през януари нараства с 21.3% спрямо същия
месец на миналата година и възлиза на 1.7 млрд. лв.
Водещи вносители са Русия и Турция, които разширя-
ват присъствието си на българския пазар, и Китай и
Украйна, откъдето са внесени по-малко стоки.

Павлова: Направихме по-малко
пътища от Тройната коалиция
Започва денонощен труд за завършване на автомагистрала „Тракия”

Нощувките в хотелите поевтинели застрашително
на услугата е несравнимо,
затова туристите предпочи-
тат висококатегорийните
хотели, посочи той.
Да се увеличава бройката
на местата за настаняване,
когато не могат да се
попълнят съществуващите, е
лош маркетинг на българ-
ската туристическа индуст-
рия, който води до сериозен
срив в цените и качеството,
смята Лазаров. Според него
същото важи и за ски

съоръженията. Всяко увели-
чаване на ски съоръжения
там, където няма потенциал
и клиенти, е безсмислено,
посочи Лазаров. Имам
информация и наблюдения,
че легловата база и леглата
в хотелите намаляват, каза
той. Увеличават се най-вече
стаите в парк хотелите,
блокове и жилищни сгради,
които са били пригодени за
жилища, но не са били
реализирани като такива.

лото на 2013 г. Лиляна Павлова призна
за сериозното забавяне на строежа на
магистралите “Тракия” и “Марица”. Про-
верки през февруари показаха, че има
забавяне в темповете на работа на
изпълнителя на Лот 4 от “Тракия”. Тя за-
плаши, че договорът с изпълнителя може
да бъде прекратен във всеки един мо-
мент, ако не се спазват ангажиментите по
него. Част от участъците по магистралата
пък бяха повторно асфалтирани заради
лошо качество на пътната настилка. Еди-
ният участък бе 15 км от Лот 3 - от Нова
Загора до Ямбол, като причина за преас-
фалтирането бе несъответствие в рецеп-
тата на асфалта. Преасфалтирани бяха и
3 километра от Лот 4.

Снимка БГНЕС

ващата година (2012 г.) е срокът за Лот 4,
който е от Ямбол до Карнобат”, поясни
тогава той.

Година по-късно, през април 2012 г.,
наследничката му в министерството Ли-
ляна Павлова обяви, че “Тракия” ще бъде
готова до 1 юли същата година. Тогава тя
каза, че има проблеми при Лот 2 от Ста-

ра Загора до Нова Загора. Най-много
проблеми обаче имаше по Лот 3. При Лот
4 пък спънка бяха заблатените почви.

Отделно премиерът в оставка Бойко
Борисов обеща, че до края на мандата
трите автомагистрали - “Люлин”, “Тракия”
и “Марица”, ще бъдат завършени, но бе
приключена само “Люлин”. Едва в нача-

“Холдинг Пътища” е успял да си
осигури банков заем. Споразумени-
ето е било постигнато в понеделник.
Това е информирал представителят
на холдинга Иван Иванов министър
Павлова, съобщиха от МРРБ. В
съобщението не е посочена сумата,
но преди седмица стана ясно, че се
водят преговори за осигуряването
на 40 млн. лв. оборотни средства.
Те са необходими за изплащане на
натрупани задължения към фирми
доставчици на техника, както и за
купуване на материали. Плащанията
към компаниите вече са започнали,
каза Лазар Лазаров, председател
на управителния съвет на Агенция
“Пътна инфраструктура”.

Износът расте, но остава
по-малък от вноса ват нерегламентирано наличие на конско месо в

четири от пробите - четири продукта от две месо-
преработвателни предприятия.

БАБХ проверява доставчиците на суровините, за
да се установи нарушителят. Продуктите не са опас-
ни за човешкото здраве и могат да се консумират,
но въпреки това всички налични партиди се изтег-
лят от пазара, тъй като те подвеждат потребителя.
Агенцията подготвя информационна нотификация до
страните членки чрез системата RASFF, която е ин-
формационна и не касае безопасността на храните.

От лъковете и бойните брадви на прабългари-
те до най-модерните ловни оръжия ще бъдат по-
казани на изложбата “Природа, лов, риболов
2013”, която ще се проведе от 20 до 24 март в
Международния панаир - Пловдив, съобщиха от
панаира. Посетителите ще видят и действащи
реплики на пушки, пистолети и револвери от вре-
мето преди 1900 година.

В прабългарска юрта ще бъде разположена
експозиция от старинни облекла и въоръжение.
Представители на школата “Бага-Тур” ще демон-

ЛЪКОВЕ И БОЙНИ БРАДВИ
НА ЛОВНО ИЗЛОЖЕНИЕ В ПЛОВДИВ

стрират как се борави с тях и ще обучават жела-
ещите в изкуството на древните бойни техники.

Действащите реплики ще бъдат представени
от фирма “Арт пром”. Сред атракциите на изложе-
нието е и Националната трофейна изложба, включ-
ваща уникални екземпляри.

Заявки за участие вече са подали близо 50
фирми. Нарастващият интерес към форума се
дължи на факта, че отпаднаха ограниченията за
продажба на ловни и спортни оръжия и муниции
по време на изложения.

генцията за малки и средни
предприятия вече има нов
изпълнителен директор, се
разбира от съобщение в сайта
й. Там се казва, че министърът
на икономиката и енергетика-
та в оставка Делян Добрев е
назначил на поста Никола
Стоянов, без да се посочва

Агенцията за малки и средни предприятия с нов шеф

А мотив за смяната и без самият
Стоянов да бъде представен с
биографични данни. Назнача-
ването става ден преди сегаш-
ното правителство да бъде
разпуснато.

По информация на “Медиа-
пул” досегашният шеф на аген-
цията Марияна Велкова е в от-

пуск по болест до края на тази
седмица. Според електронна-
та медия Никола Стоянов е бил
управител и съсобственик в
консултантската фирма “Лотсе”,
която предоставя услуги в об-
ластта на маркетинга, създава-
нето на контакти и изгражда-
нето и развитието на бизнеса.

ОТКРИХА КОНСКО В ЧЕТИРИ ПРОДУКТА У НАСОТКРИХА КОНСКО В ЧЕТИРИ ПРОДУКТА У НАСОТКРИХА КОНСКО В ЧЕТИРИ ПРОДУКТА У НАСОТКРИХА КОНСКО В ЧЕТИРИ ПРОДУКТА У НАСОТКРИХА КОНСКО В ЧЕТИРИ ПРОДУКТА У НАС
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Ц
Цените на електроенергията

в момента са високи поради две
основни причини - хаосът с възоб-
новяемите енергийни източници
и неосъщественият строеж на
АЕЦ “Белене”. Това обяви депу-
татът от Коалиция за България и
бивш енергиен министър Румен
Овчаров на пресконференция в
Народното събрание вчера.

Той заяви, че действията на
Делян Добрев от последните дни
са свързани с опита му да при-
крие, че за изминалите четири
години това правителство е из-
теглило извънредни дивиденти
от български енергийни държав-
ни предприятия на стойност над
650 млн. лв., предаде news.bg.

Овчаров представи на журна-
листите документи, опровергава-
щи ненадейните находки на ми-
нистъра в оставка Добрев относ-
но договорите на ТЕЦ “Марица
изток 1” и ТЕЦ “Марица изток 3”.

Припомняме, вчера икономи-
ческият министър в оставка пре-
даде на главния прокурор доку-
менти за сключване на т. нар.
особени залози в полза на инве-
ститорите, т.нар. “американски
ТЕЦ-ове АЕS “Гълъбово” (ТЕЦ
“Марица изток 1”) и “КонтурГло-
бал” (ТЕЦ “Марица изток 3”).

Според годишния доклад за
дейността на НЕК ЕАД за 2011 г.

Кабинетът изтеглил 650 млн. лв.
допълнително от държавните
енергийни предприятия

Нямам нищо общо с договорите за „Марица изток” 1 и 3,
категоричен е Румен Овчаров

на “Марица изток 1” “сумата на
заложените вземания е равна на
очакваното максимално общо
плащане за закупената електро-
енергия за който и да е месец от
календарната година”.

Докладът е подписан от Доб-
рев, който тогава е изпълнявал
длъжността член на Съвета на
директорите на НЕК. Овчаров не
пропусна да отбележи, че до-
кладът е приет от Българския
енергиен холдинг, чийто пред-

седател в момента е Добрев.
“Естествено, че аз не съм

подписвал нищо по тези догово-
ри през 2005 г.”, категоричен бе
бившият енергиен министър на
червените. Той си призна, че е
дал разрешението си само за
един анекс, който е бил в съот-
ветствие с енергийната полити-
ка на тогавашното управление и
допълни, че винаги е бил против
тези проекти.

Според документирани из-

Мащабната проверка в трите електроразпределителни друже-
ства (ЕРП) ще обхване и дългосрочните договори за изкупу-
ване на ток от двата американски ТЕЦ-а - “AES Марица изток
1” и “КонтурГлобъл Марица изток 3”, съобщиха от прокурату-
рата вчера. Това е станало със заповед на главния прокурор
Сотир Цацаров по повод внесения в понеделник сигнал от
енергийния министър в оставка Делян Добрев. Ще се прове-
рява договор за залог от 31.11.2005 г. в полза на “AES
Марица изток 1” и договор за залог от 01.02.2002 г. (Добрев в
понеделник твърдеше, че датата е 6 февруари 2001 г. - бел.
ред.), сключен между НЕК и “Енергийна компания Марица
изток 3” АД в полза на “КонтурГлобъл Марица изток 3”,
заявиха от прокуратурата. Новите проверки ще бъдат прове-
дени от съвместен екип от прокурори от Софийската градска
прокуратура и служители на ДАНС под ръководството на
градския прокурор на София Николай Кокинов. Работата
трябва да приключи до 22 март, когато изтича и срокът за
проверка на ЕРП-тата. Акциите в енергетиката започнаха на
19 февруари, когато държавното обвинение и премиерът
Бойко Борисов едновременно поискаха отнемането на лицен-
за на ЧЕЗ под натиска на уличните протести.

Прокуратурата разширява
проверката в ЕРП-тата

казвания на представители на
Коалиция за България от 2002 г.
проектите за ТЕЦ-овете са неиз-
годни поради резултативното по-

вишаване на цената на тока с
около десет на сто от “Марица
изток 1” и близо 3,6% от “Мари-
ца изток 3”.

До края на този месец ще се офор-
ми сделката за втора турска атомна
електроцентрала, която ще бъде в окръг
Синоп на Черно море, а не както са
били първоначалните планове да е в
близост до българската граница, край
Резово. Това стана ясно от думите на
турския министър на енергетиката и
природните ресурси Танер Йълдъз, ци-
тиран от БНР.

Според него международното спо-

Годишна декларация за
облагане с корпоративен
данък са длъжни да подават и
фирмите, които не са осъщест-
вявали дейност през 2012 г.
Това съобщиха от Национал-
ната агенция по приходите
(НАП) вчера.

В случая се попълва отде-
лен формуляр - образец 1010а.
В него фирмите декларират, че
за предишната година не са
имали дейност и не са отчели
приходи или разходи съгласно
счетоводното законодателство.
Към тази декларация не се

риходите от данъка върху лихвите по
срочни депозити на физически лица
в търговските банки, които са постъ-
пили в хазната за януари, са на обща
стойност 8,6 млн. лв., съобщиха от

Втората турска АЕЦ няма да е край Резово
разумение за централата ще е готово
до края на месеца.

Япония, Южна Корея и Китай пре-
тендират за строежа на централата в
Синоп с мощност от 5000 мегавата, а
Канада изостава в процеса, обяви ми-
налата седмица Йълдъз. Франция също
изникна като друг кандидат, след като
френската компания GDF Suez (Газ дьо
Франс Сюез) внесе съвместна оферта в
търга с японските компании Иточу

(Itochu) и Мицубиши (Mitsubishi), при-
помня Mediapool.

По първоначални оценки втората
турска АЕЦ ще струва между 22 и 25
млрд. долара.

Първата турска АЕЦ ще бъде пост-
роена от руската “Атомстройекспорт”
недалеч от средиземноморския град
Мерсин, в Аккую. Нейната цена е около
22 млрд. долара. Началото на строи-
телните работи ще стартира в средата

на 2015 г., а централата вероятно ще
започне производство на електричест-
во през 2019 г.

Турция възнамерява да изгради три
атомни електроцентрали, които за вля-
зат в експлоатация до 2023 г. Прави-
телството смята, че Турция трябва да се
обърне към атомната енергия, за да
посрещне нарастващите си енергийни
нужди в резултат на бързия икономи-
чески растеж.

НАП: И ФИРМИТЕ БЕЗ ДЕЙНОСТ
ПОДАВАТ ГОДИШНИ ДЕКЛАРАЦИИ

прилага годишен отчет за дей-
ността. Декларациите се пода-
ват в офисите на НАП по място-
то на регистрация на фирмите,
по пощата с обратна разписка
или по интернет.

Тази година срокът за по-
даване на годишната данъчна
декларация за корпоративни
данъци е 1 април, тъй като 31
март е неделя. Този срок важи
както за фирмите, които дължат
данък, така и за тези, които не
са извършвали дейност.

1 април е и крайният срок,
в който трябва да се плати дъл-

жимият корпоративен данък
след приспадането на напра-
вените авансови вноски. Фир-
мите, които подадат деклара-
циите си по електронен път,
ползват 1% отстъпка от дължи-
мия годишен корпоративен
данък (но не повече от 1000
лв.). Тази отстъпка се ползва
само ако и данъкът е внесен в
срок до 1 април 2013 г.

Неподаването на деклара-
циите се санкционира, като ми-
нималната глоба е 500 лв. за
юридическото лице и 200 лв.
за управителя на фирмата.

П

8,6 млн. лв. приходи от
данък „лихва” за месец

Лихвените доходи по безсрочни депозити
и т.нар. детски влогове не подлежат на обла-
гане с данък върху доходите.

Националната агенция по приходите (НАП).
Според закона данъкът се внася от финан-

совите институции до края на месеца, след-
ващ месеца, в който са изплатили лихвата на
гражданите. От НАП припомнят, че доходите
от лихви по срочни депозити на местни физи-
чески лица в търговски банки в страната няма
да се обявяват в данъчната декларация за до-
ходите на физическите лица. Законът не изи-
сква гражданите да декларират или да пла-
щат този данък, защото е задължение на бан-
ката, в която е депозитът, да го изчисли,
удържи и внесе по сметката на НАП.

ППП

Парламентът зачеркна
„Бургас-Александруполис”

Парламентът прие на второ четене Закон за денонсиране на
споразумението между Русия, България и Гърция за строи-
телството и експлоатацията на петролопровода “Бургас-
Александруполис”. Гласуваха 124 народни представители, от
които 96 бяха “за”, 27 “против”, а един се въздържа.
По-рано вчера законът за денонсирането беше приет на второ
четене в икономическата комисия. Депутатът от Коалиция за
България и бивш енергиен министър Петър Димитров попита
защо “Южен поток” е изгоден за България, а “Бургас-Алек-
сандруполис” не е изгоден. “Каква е разликата? Аз не съм
ненормален, ще разбера разликата. Като не е изгоден, про-
дайте държавното участие и сложете държавна такса. Но
направете нещо икономически разумно. Кой печели от това,
че се отказваме от този проект? - Турция”, коментира Димит-
ров. Той препоръча на депутата от Синята коалиция Иван
Иванов да прочете книгата “Османо-римската империя, бълга-
ри и тюрки”. “В тази книга пише, че Турската империя е
Римска империя, а българите са тюрки. Дайте да четем
Паисий, а не такива книги”, призова Димитров. Защо ни
теглите в посока плащане на неустойки?”, попита депутатът.
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алканите ще останат най-голямата
заплаха за стабилността в Европа
и през 2013 година. Това се казва
в доклад на ЦРУ, изпратен на 21

Снимка БГНЕС

Международният валутен фонд иска от правителството
на Кипър по-нататъшни съкращения на заплати и пенсии,
по-ефикасно управление на публичните средства и
преструктуриране на пенсионната система в замяна на
спасителната помощ, която островът очаква от тройката
международни кредитори (Еврокомисията, ЕЦБ и МВФ),
съобщи гръцкият вестник “Елефтеротипия”. Исканията се
съдържали в доклад на фонда, представен на кипърско-
то финансово министерство, а в него на правителството
в Никозия се препоръчвало да извърши структурни
промени в публичната администрация, здравеопазването
и образованието. В момента на острова представителите
на тройката обсъждат с кипърското правителство детай-
лите на програмата за финансова помощ. Твърди се, че
искането на тройката за повишаване на корпоративния
данък от 10 на 12.5 на сто печели привърженици. Прави-
телството в Никозия се стреми да печели време и по
въпроса за приватизацията, която е сред условията за
заема. Кипърската страна остро се противопоставя на
продажбата на печелившите полудържавни предприятия.

Европейската комисия е приела директива относно борбата със
забавяне на плащането по търговски сделки, която задължава държав-
ните органи да извършат плащанията за получени стоки и услуги в
срок от 30 календарни дни или при извънредни обстоятелства - в срок
от 60 дни. Това съобщи пресслужбата на изпълнителния орган на ЕС.
“Порочната практика” на националните власти в ЕС трябва да спре
до 16 март, призовава Еврокомисията.

“Ежедневно в цяла Европа десетки малки и средни предприятия
(МСП) изпадат в несъстоятелност поради неизвършени плащания по
техни фактури. Това води до закриване на работни места и нереализи-
ране на бизнес възможности, възпирайки ни по пътя към възобновен
икономически растеж. Ето защо в желанието си да сложи край на за-
бавянето на плащания Европейският съюз прие Директива 2011/7/ЕО
относно борбата със забавяне на плащането по търговски сделки. В срок
до 16-и март 2013 г. държавите членки ще трябва да интегрират в
националните си законодателства преработената директива относно
забавените плащания”, съобщават от ЕК.

Гърция успя до голяма степен да избегне опасност-
та, вече никой не говори за излизане на страната от
еврозоната, дори и икономистите, които твърдяха това,
поискаха извинение. Това заявява финансовият ми-
нистър Янис Стурнарас в интервю за британския вест-
ник “Гардиън”. Стурнарас е оптимист, че Гърция скоро
ще преодолее кризата, като изтъква, че “това е като
маратон, последните километри са най-трудни заради
умората”.

Бъдещето на Гърция зависи и от Европа, от нейна-
та архитектура, нуждаем се от една по-федерална Ев-
ропа, от по-голямо единство и кохезия. Спасителните
пакети за Гърция, Португалия и Ирландия са примери
на значими промени в тази архитектура, отбелязва
финансовият министър на страната.

БРЮКСЕЛ БОРИ ЗАБАВЕНИТЕ
ПЛАЩАНИЯ КЪМ МСП

Стурнарас оптимист
за бъдещето на Гърция

МВФ ПРИТИСКА КИПЪР

Бедните семейства в Европейския съюз все повече разчитат
на благотворителните организации като Червения кръст за задо-
воляването на основни нужди като храна, вода и подслон, пише
“Шпигел”. Две трети от националните общности на Червения кръст
в ЕС са започнали да раздават хранителни помощи, каза Ив
Дакор, генерален директор на Международния комитет на Чер-
вения кръст. По думите му мащабът на раздаването на храна не
е бил на сегашното си ниво от края на Втората световна война.

Според документ на Международната федерация на Черве-
ния кръст и Червения полумесец само за миналата година ис-
панският Червен кръст е предоставил 33 млн. кг хранителни
стоки на нуждаещите се. Организацията също така е подкрепи-
ла 21 500 души с вода и електричество или с финансова помощ
в плащане на наем. В Румъния 3 млн. души живеят в абсолютна
бедност според организацията, което представлява 14% от на-
селението на страната. Миналата година румънският Червен
кръст е раздал повече от 500 хил. кг храни на над 81 хил.
семейства. Федерацията отбелязва и повишаването на бедност-
та в семействата, които досега са били част от средната класа.

МИЛИОНИ ЕВРОПЕЙЦИ
СЕ ОБРЪЩАТ
КЪМ ЧЕРВЕНИЯ КРЪСТ

Балканите пак
са заплаха за Европа

Косово и Босна и тази година са потенциални
огнища на напрежение в Европа, смята ЦРУ
шингтон, Брюксел и ключовите страни
членки на Европейския съюз да работят
заедно и да формират общ фронт, ще
повлияе значително за бъдещия курс на
региона”, посочва авторът на доклада.

Безпокойството за бъдещата стабил-
ност на Босна и Херцеговина се запазва,
въпреки че в момента “нито общото на-
силие, нито официалното разпадане на
държавата не изглеждат неминуеми”,
предупреждава ЦРУ. Американските ек-
сперти посочват, че в политическите про-
цеси доминират отделни личности, спи-
ращи реформите и подкопаващи усилия-
та за заздравяване на централната власт
заради “препирните между трите етни-
чески групи”.

Що се отнася до Косово, според аме-
риканското разузнаване Прищина ще ос-
тане зависима от международната общ-
ност за поддържане на икономиката и
сигурността си и през следващите няколко
години. ЦРУ посочва, че по-голямата част
от сръбското население още гледа към
Белград и е против интеграцията в косов-
ските институции, макар че в южните час-
ти на Косово изглежда нещата се проме-
нят. Влиянието на косовското правителст-
во в северните райони, където мнозинст-
вото от населението са сърби, е много сла-
бо, а присъствието на НАТО, макар и на-
малено, все още е нужно за предотвратя-
ване на насилието, се изтъква в доклада
на ЦРУ.

115 кардинали се затвориха
в Сикстинската капела във

Ватикана, за да изберат
с тайно гласуване нов

папа. За да бъде избран
един кандидат, той

трябва да получи две
трети от гласовете

февруари в Сената, съобщава македонски-
ят информационен сайт МКД. Според до-
кумента Косово и Босна са потенциални
огнища на напрежение в региона.

Предизвикват загриженост продължа-
ващите междуетнически спорове в общо-
то управление на Босна и Херцеговина и
въпросът за сръбското малцинство в Ко-
сово, и тези потенциални огнища на на-
прежение изискват ангажирането на дип-
ломацията и силите за сигурност на Запа-
да, се казва в доклада на американското
разузнаване.

“Оценяваме, че САЩ и Европа имат
значително влияние върху Западните
Балкани. Естеството на тяхното ангажи-
ране, включително способността на Ва-

Инфлацията в
Германия забави ход

Инфлацията в Германия - во-
дещата европейска икономика,
се забави до най-ниското си ниво
през февруари за последните
повече от две години, сочат офи-
циални данни. Разходите за жи-
вот в страната се увеличиха с
1,5% на 12-месечна база през
миналия месец след скока от 1,7%
през януари. Последният случай,
в който нивото на инфлацията
бе по-ниско, бе през декември
2010 г. Тогава тя се задържа на
1,3 на сто.

ООН потвърди
смъртта на 4-ма
руснаци в ДР Конго

ООН потвърди смъртта на
четирима руснаци, които бяха
обявени за изчезнали след ката-
строфа на хеликоптера им в из-
точната част на ДР Конго, пре-
даде АФП. Мисията на ООН за
стабилизирането на ДР Конго
изрази съжалението си за
смъртта на четиримата члено-
ве на екипажа на един от граж-
данските й хеликоптери, който
се разби на 9 март на около 20
км западно от град Букаву, про-
винция Северно Киву.

Бил Клинтън дава 700
хил. долара на Хаити

Благотворителният фонд, кой-
то се оглавява от бившия прези-
дент на САЩ Бил Клинтън, предо-
стави 700 хил. долара на власти-
те в Хаити. Целта е те да бъдат
използвани за развитие на селско-
стопанския сектор в икономика-
та на страната. Средствата ще
бъдат насочени за строителст-
вото на плантация за кафе, обу-
чение на фермери, а също така за
засаждане на дървета.

Ограничиха достъпа
до интернет в Иран

Властите на Иран ограничи-
ха достъпа до редица сайтове,
включително до Gmail и Yahoo,
като блокираха използването на
чуждестранните виртуални ча-
стни мрежи (VPN). Използването
на VPN осигуряваше на иранци-
те свободен достъп до интер-
нет в нарушение на иранското
законодателство. Забранен беше
достъпът както до сайтове на
опозицията, така и до социални-
те мрежи, в частност Facebook.

Турско село
остана без мост

22-тонният мост е бил раз-
положен в окръг Коджаели, севе-
розападна Турция. Полицията
съобщи, че неизвестни лица са
го демонтирали, натоварили на
камион и продали за старо желя-
зо. Съоръжението е било дълго
около 25 метра и широко 2,5
метра. Смята се, че цената му
е около 8500 евро.

Няколко хиляди души участваха
в “марша за Зоран” по повод 10-ата

годишнина от убийството на сръбския
премиер Зоран Джинджич. Множеството

се събра на площад “Теразия” в центъра
на Белград и оттам се отправи към

сградата на правителството, където
през 2003 г. беше застрелян от

снайперист Зоран Джинджич

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Б
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Повече от 68 000 домакинства в западната част на Франция останаха без ток, а около хиляда души бяха
блокирани в автомобилите си в районите Бретан, Бас-Норманди и Ламанш вследствие на силните

снеговалежи. Междувременно руските метеоролози предупредиха московчани, че трябва да се подготвят за
необичайно силен снеговалеж, който ще връхлети града през нощта срещу четвъртък

“Japan Oil, Gas & Metals
National Corp.” съобщи, че е осъ-
ществила добив на природен
газ в находището Накай на око-
ло 50 км от брега на остров
Хоншу, съобщи Блумбърг. Съща-
та компания осъществи през
2008 г. успешни тестове в Кана-
да, но сега за първи път е по-
стигнато стабилно производст-
во на природен газ.

Природният газ идва от нахо-
дища на метан хидрат (супрамо-
лекулярно съединение на метан
и вода, залежи от който се нами-
рат на голяма дълбочина) под
морското дъно. Въпреки че тео-
ретичната възможност за подо-
бен добив е обсъждана по света
от много години, това е първият
успешен опит в тази насока.

Жителите на Фолклендските острови гласуваха със
съкрушително мнозинство от 99,8 на сто да бъде запа-
зен статутът им на отвъдморска територия на Велико-
британия.

Целта на референдума бе да се покаже на света, че
самоопределението на жителите на Фолклендите тряб-
ва да се зачита при всякакви разговори за бъдещето на
отдалечените острови в Южния Атлантик. Аржентина ги
нарича Малвински острови и ги смята за своя нацио-
нална територия, отнета й от британците преди 180
години. Буенос Айрес обвинява Лондон в колонизация.

От общо 1650 души с право на глас в референдума
са участвали 92 на сто. Жителите на островите - общо
2563 души, проявиха предпочитанията си преди рефе-
рендума, като развяваха британското знаме и се обли-
чаха в неговите цветове - червено, бяло и синьо.

Правителството на Китай ще допусне частни капитали в
железниците, за да се стимулира конкуренцията в сектора.
Правителственият план за преструктуриране предвижда ком-
прометираното Министерство на железниците да се закрие,
а дейността му да се поеме от транспортното ведомство. Ще
бъде създадена и Китайска железопътна корпорация, в която
ще бъдат допуснати частни инвестиции.

Липсата на конкуренция в железниците доведе до висо-
ка степен на корупция и влошаване на железопътния пре-
воз. През 2011 г. при катастрофа на влак стрела загинаха 40
души. Това отприщи вълна от обществено недоволство и
обвинения, че властите правят компромиси с безопасността
в името на бързото разширяване на железопътната мрежа.

Властите увериха, че реформата няма да засегне ин-
вестиционната програма за железниците. Тя предвижда
от 2011 г. до 2015 г. в сектора да бъдат вложени близо
370 млн. долара, а мрежата на високоскоростните влако-
ве да бъде удвоена.

Лидерът на Северна Корея Ким Чен-ун заплаши
да “изтрие от лицето на Земята” южнокорейския
остров Бангняеонг, предаде Bangkokpost. При
визитата си на артилерийско подразделение в
понеделник Ким Чен-ун обяви пред офицери
плановете си за превръщането на Бангняеонг в
“море от пламъци”.
Междувременно Южна Корея обяви, че според
принципите на международното право Северна
Корея не може да прекрати примирието, което
поставя край на Корейската война (1950-1953 г.)
и призова Пхенян да спре със заплахите, съоб-
щиха БиБиСи и Ню Йорк Таймс.

Резистентността на организма
на човека към действието на анти-
биотици представлява глобална
катастрофична заплаха, съизмери-
ма с тероризма и глобалното за-
топляне, каза главната съветничка
на британското правителство по

пециална държавна комисия на
Сърбия ще отвори в края на март
сейфа с личните вещи на бившия
лидер на социалистическа Югосла-

Япония откри енергиен източник,
който ще й стигне за 100 години
Метан хидрат, или „запалим лед”, вече дава природен газ на страната

Метан хидратът е известен
още като “запалим лед”. Според
японското правителство доказа-
ните залежи могат да задоволят
енергийните нужди на страната
за следващите 100 години. Цел-
та на властите в Токио е до 2018
г. да може да се осъществя до-
бив с търговска цел.

“Метан хидратът може да
даде началото на енергийна
революция в Япония както на-
прави шистовият газ в САЩ, но
все още има много предизви-
кателства пред технологията”,
коментира Юджи Морита, стар-
ши изследовател в Института по
икономика и енергетиката на
Япония.

Акциите на “Japan Petroleum
Exploration Co.”, операторът на

находището Накай, скочиха в
Токио с 5,7% на фона на пони-
жение на основния индекс Nikkei
225 с 0,28 процента.

Само находището Източен
Накай вероятно съдържа 1,1
трилиона кубически метра ме-
тан, затворен в замръзнали вод-
ни молекули. Това се равнява
на вноса на втечнен природен
газ в Япония за период от еди-
надесет години.

Ледът се намира в наносите
на около 300 метра под океан-
ското дъно, на приблизително
1000 метра дълбочина.

Експериментът по тестване-
то на технологията е проведен
на 330 метра под дъното, на
около 1000 метра морска дълбо-
чина. Самата процедура се

състои в създаването на ниско
налягане, което да позволи до-
бивът на газа, който заедно с
водата се намира в кристализи-
рано състояние в горните слое-
ве на седиментните скални об-
разования на голяма дълбочи-
на, при условия на силно наля-
гане и ниска температура.

През следващите две седми-
ци ще се разбере колко именно
газ са успели да добият японци-
те за това време, съобщи Рой-
терс, позовавайки се на японско-
то министерство на търговията.

В продължение на следва-
щите шест години Токио се на-
дява да започне промишлен
добив на газ от метан хидрат. От
2001 г. страната инвестира в
развитието на тази технология

стотици милиони долари. Токио
се надява, че така ще успее да
реши проблемите, възникнали
след аварията в АЕЦ “Фукуши-
ма”. От две години страната е
принудена да осигурява почти
всичките си потребности от
енергия за сметка на внос.

Метан хидратът е основен
компонент на природния газ и
се разглежда като перспективен
алтернативен източник на енер-
гия. Освен Япония, вариантът за
експлоатация на метан хидрат
сериозно се разглежда в Кана-
да, САЩ, Норвегия и Китай.

Международните наблюда-
тели припомнят, че залежи от
огромни залежи от метан хид-
рат се намират и на дъното на
Черно море.

ФОЛКЛЕНДИТЕ
ПОТВЪРДИХА
СТАТУТА СИ

Резистентността към антибиотици е глобална заплаха
въпросите на здравеопазването.
Според Сали Дейвис проблемът е
бомба със закъснител. Тя изтъкна,
че най-обикновени леки операции
могат да се окажат смъртоносни
до 20 години, ако пациентите не
са в състояние да се борят с ин-

фекциите заради резистентност
към антибиотиците. Според Дейвис
правителствата и големите между-
народни организации, включител-
но и Световната здравна органи-
зация, трябва да приемат пробле-
ма много сериозно.

Китай допуска частни
капитали в железниците

ОТВАРЯТ
СЕЙФА НА ТИТО

СССССС
вия Йосип Броз Тито, който се съхранява в
националната банка на страната, съобщава
РИА “Новости” в Белград, като цитира
изявление на председателя на комисията и
президентски съветник Оливер Антич пред
сръбския ежедневник “Вечерне новости”.
След смъртта на Тито специална комисия
запеча всичките му лични вещи и ги преда-
де на съхранение в Националната банка,
където досега са лежали недокоснати.
“Отчитаме, че съдържанието на сейфа е
неизвестно - може да става въпрос както
за лични вещи на Тито, така и за държав-
на собственост. Задачата на комисията е
да установи съдържанието”, разказва
Оливер Антич.

КНДР заплаши да изпепели
южнокорейски остров
КНДР заплаши да изпепели
южнокорейски остров
КНДР заплаши да изпепели
южнокорейски остров
КНДР заплаши да изпепели
южнокорейски остров
КНДР заплаши да изпепели
южнокорейски остров
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Гренландия привлича
вниманието на
чуждестранните
инвеститори заради
природните си
богатства

Арктическият остров привлича вниманието на инвеститорите
заради богатите си залежи на желязна руда и редкоземни метали

ППППП

Повишаващите
се температури и

топенето на ледовете
улесняват достъпа до

природните ресурси на
арктическия остров

Ян М. ОЛСЕН
и Карл РИТЕР

одземното богатст-
во на Гренландия бе
основният въпрос
на парламентарни-
те избори, които се
произведоха вчера
на арктическия ост-

ров на фона на опасения от на-
плив на китайска работна ръка
и от екологичните последици на
рудодобива.

Някога отдалечен аванпост
на човешката цивилизация, по-
критата с лед Гренландия в по-
следно време привлече внима-
нието на света с това, че е на
предната линия на климатични-
те промени. Учени изследват то-
пенето на дебелата й ледена
покривка, обхващаща 80 про-
цента от острова, и влиянието
му върху повишаването на мор-
ското равнище по света - едно
от големите неизвестни на кли-
матичния пъзел. Междувремен-

но миньори се готвят да копаят
за желязна руда, редки и други
метали, тъй като повишаващите
се температури улесняват достъ-
па до тях. Всички големи партии
в 31-местния парламент са за
експлоатация на част от недо-
коснатите природни ресурси
като начин за намаляване на
зависимостта на Гренландия от
бившия й колониален владетел
Дания и разчистване на пътя към
пълна независимост.

Но каква ще е цената за
девствената природа и традици-
онния начин на живот на инуи-
тите? Опозиционната партия
“Сиумут” (“Напред”) обвини пре-
миера Купик Клейст, че действа
прибързано. През декември той
прокара набързо закон, позво-
ляващ големите миннодобивни
предприятия да внасят работна
ръка от чужбина, включително
от Китай. По-голямата част от
населението на Гренландия,
което е 57 000 души, е съсредо-
точена в няколко малки града
по западното крайбрежие, но
някои гренландци живеят в от-
далечени крайбрежни селища,
където всичко се върти около
риболова и лова на тюлени и
китове. Малцина имат нужните
умения, за да работят в рудодо-
бива. “Хората трябва да могат
да задават въпроси: Какво за

мен като жител на малко селце
ще означава откриването на
рудник и идването на около
3000 китайски работници. Какво
ще значи това за мен и моите
ловни терени?”, каза за Асоши-
ейтед прес лидерът на партия
“Сиумут” Алека Хамонд.

Базираната във Великобрита-
ния “Лондон майнинг” търси ки-
тайски инвестиции - а това веро-
ятно значи и китайски работни-
ци - за предприятие за добив на
желязна руда, разположено на
160 км североизточно от столи-
цата Нук. Компанията очаква да
добива 15 милиона тона желяз-

на руда годишно в продължение
на поне 15 години. Чужденци,
включително Европейският съюз,
са обезпокоени, че Китай гледа
на инвестициите в Гренландия
като начин да стъпи в богатия на
ресурси арктически регион. Пет-
десет и четири годишният Клейст
каза по-рано тази година, че
Гренландия, която не е член на
ЕС, е “отворена за инвестиции
от цял свят”, стига инвеститорите
да спазват местните закони и
правила. Гренландски предста-
вители отидоха миналата годи-
на в Китай и Южна Корея, а
Клейст се срещна в Гренландия
с южнокорейския президент.

Австралийската минна ком-
пания “Грийнланд минералс енд
енерджи” казва, че разговаря с
потенциални инвеститори от

Южна Корея и други страни, за
да разработи залежи на редко-
земни елементи близо до Нар-
сак, в най-южната част на Грен-
ландия. Редкоземните елемен-
ти са много важни компоненти
за производството на смартфо-
ни, оръжейни системи и други
модерни технологии. Компания-
та твърди, че това са най-голе-
мите залежи на редкоземни
елементи извън Китай, 90 про-
цента от световния добив, но те
не могат да бъдат разработени,
ако гренландците не отменят
забраната за добив на радиоак-
тивни елементи, защото рудата
съдържа и уран. Има партии,
които са склонни да вдигнат
забраната, но управляващата
партия на Клейст “Инуит атака-
тигит” (“Ескимоско братство”)
или ИА (по инициалите на лати-
ница - бел. ред) иска тя да се
запази - поне докато не се на-
прави цялостна оценка на еко-
логичните последици от добива
на уран. “Колкото и коректна да
е една минна компания, не
може да се пренебрегне фактът,
че остатъците от радиоактивни-
те материали остават в приро-
дата за стотици хиляди години и
не е решен проблемът с ос-
татъчните материали при доби-
ва на уран”, каза депутатът Ная
Натаниелсен в имейл. Решение
дали да се вдигне забраната,
което ще изисква гласуване и в
датския парламент, се очаква да
бъде взето тази или следващата
година.

Поръчано от гренландския
вестник “Сермициаг” проучване
от миналата седмица показа, че
изборите са много оспорвани и
не може да се прогнозира какъв
ще е резултатът. Изследването,
при което бяха анкетирани 800
души, установи, че ИА си остава
най-голямата партия с 40 про-
цента подкрепа. Но двата й ко-
алиционни партньора са загу-
били одобрение и затова не е
ясно дали трите партии могат
да запазят мнозинството си в
парламента.

Преди четири години Грен-
ландия получи по-широка ав-
тономия и контролът над при-
родните богатства на острова
бе прехвърлен на местното пра-
вителство. Като част от спора-
зумението Дания ще започне
постепенно да намалява годиш-
ната си субсидия от 3,3 мили-
арда датски крони (576 млн.
долара), веднага щом Гренлан-
дия започне да печели от до-
бив на природни богатства.
Сега тази субсидия осигурява
около две трети от икономика-
та на острова. Сондажите в
гренландски води засега не са
открили важни от търговска
гледна точна количества нефт
и природен газ, така че авто-
номното правителство възложи
надеждите си на рудодобива в
краткосрочен план. Изпълни-
телният директор на “Грийн-
ланд минералс енд енерджи”
Джон Майър каза, че полити-
ческата подкрепа за планове-
те за добив на редки метали се
засилва, но допълни, че е не-
обходимо да се внесе “яснота
за регулацията”, за да се
продължи напред в Гренлан-
дия. “Иначе тенденцията е ин-
вестициите да се преместят там,
където има по-ясни закони и
пътят е по-ясен”.

Природните ресурси на Гренландия
са поставени на карта
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Не съвсем учени

В

Александър ЕМЕЛЯНЕНКОВ

историята на Висшата атестаци-
онна комисия, по думите на
председателя й Владимир Фили-
пов, са се случвали всякакви

неща, но такова не е имало: шестима
доктори и петима кандидати на науки-
те, получили степените си от един и
същ дисертационен съвет, едновремен-
но са предложени за понижение - като
незаконно получили тези степени.

Десет пъти членовете на ВАК гласу-
ваха единогласно и едва на единаде-
сетия четирима се въздържаха. И в този
случай обаче решението, взето от мно-
зинството, беше категорично: да бъдат
лишени от научната степен. По този на-
чин научната недобросъвестност и из-
мамите, разкрити от комисията на Ми-
нистерството на образованието и на-

уката в работата на дисертационния
съвет при Московския педагогически
държавен университет, получиха пока-
зателно строга оценка.

Въпреки очакванията на пристигна-
лите за публичната екзекуция журна-
листи, процедурата се оказа суха и не-
изразителна. Кратка справка на сътруд-
ника на отдела на Министерството на
образованието и науката за резултати-
те на извършената проверка, лаконич-
ни обяснения на председателя на екс-
пертния съвет на ВАК, реплика на Фи-
липов или секретаря на комисията Ни-
колай Аристер и - гласуване.

Ще припомня накратко предистори-
ята на скандала. В резултат на провер-
ка, направена от комисия на Министер-
ството на образованието и науката на-
чело със зам.-министъра Игор Федю-
кин, само в един дисертационен съвет
(по история) в едно висше учебно заве-
дение (МПГУ) за последните пет годи-
ни е открито такова количество около-
научни фалшификации и откровени из-
мами, че дори опитните експерти не
можеха да повярват на очите си.

Ще отбележим, че първоначално за
проверка бяха избрани 19 докторски и
6 кандидатски дисертации, по които
посочените в авторефератите публика-
ции не отговаряха на действителност-
та и/или нямаха потвърждение в из-
точниците.

По време на разследването в съмни-
телния списък попаднаха още 60 рабо-
ти, две от които (още не утвърдени) бяха
доброволно оттеглени от защита, за да
не попаднат авторите им под ударите
на разследването.

В доклада на комисията на Федю-
кин бяха включени поименно авторите
на 17 кандидатски и докторски дисер-
тации - с една обща за всички препоръ-
ка: да бъдат лишени от научна степен
като необосновано присъдена.

Преди да се постави въпросът за ли-
шаване от степени на президиума на
Висшата атестационна комисия, с вся-
ка от обявените дисертации се занима-
ваха на Експертния съвет на ВАК.

По думите на Владимир Филипов,
членовете на експертния съвет под
ръководството на професор Пивоваров

са се опитали да бъдат максимално
обективни - за разговор са били пови-
кани и самите дисертанти, и всички,
които са били заинтересовани да да-
дат обяснения. Само двама от кандида-
тите за наказание обаче са посмели да
се срещнат с експертите.

Президиумът на ВАК взима 11 едно-
типни решения - да се съгласи с пре-
поръката на експертния съвет и да пре-
поръча на Министерството на образо-
ванието и науката да лиши от научна
степен шестима доктори и петима кан-
дидати на науките.

В юридически смисъл обаче проце-
дурата за лишаване от научна степен
може да се смята за приключила едва
след излизането на съответна заповед
на министъра на образованието и на-
уката. И след това обаче, уточни Нико-
лай Аристер, никой няма да иска назад
необосновано издадените и анулирани
дипломи - те просто ще бъдат обявени
за недействителни. Което, разбира се,
не лишава участниците в тази скандал-
на история от общото за всички право
да оспорват взетото решение в съда.
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Интервю
Проф. Антоний Тодоров:

Сметките за ток бяха
само запалката
БСП трябва да олевее, хората не я припознават като
достатъчно лява, казва известният политолог

Интервю на
Светла ВАСИЛЕВА

 Господин Тодоров, не ви
ли се струва, че протести-
те малко закъсняха, че има-
ше много поводи, заради кои-
то можеше да се излезе на
улицата?

- Не мисля. Понеже са
спонтанни, не можем да иска-
ме друго от тях. Явно е, че сега
е дошъл моментът. Аз лично
не ги очаквах, за мен те бяха
неочаквани и поради това съм
убеден, че са спонтанни.

 Аз пък се чудех кога най-
сетне ще се случат, защото
имаше много скандали, които
можеха да провокират него-
дувание.

- Неплатимите сметки за
тока бяха запалката, която
подпали бунта, защото те са
непосредствена заплаха. Като
не си платите сметката, ви спи-
рат тока. Вече заплахата е не-
посредствена и това извади
много хора. Ето нещо, на кое-
то не беше отговорено - защо
януарските сметки бяха за мно-
го домакинства два пъти по-
големи от предишните. Аз го
сравних и в собствените си
сметки го установих. Никакво
обяснение. Абсолютно никак-
во приемливо обяснение. Това
със студената зима или че
имало по няколко дни в пове-
че покрай празниците - да,
една седмица в повече. Разде-
лете ги на дни, за да видите,
че за този период за един ден
плащаме много повече, откол-
кото за предишните няколко
месеца. Не вярвам чак някой
да го е организирал, но като
няма обяснение, какво ли не
може на човек да му хрумне.

 Някой беше определил
исканията на протестира-
щите като триумф на поли-
тическото невежество.
Съгласни ли сте?

- Не, вижте, това само гово-
ри на какво равнище е нашата
масова гражданска култура, но
невежество не бих казал. Хо-
рата се опитват да изразят
онова, което мислят. Изразяват
го по начин, който им е достъ-
пен в повечето случаи, с думи-
те, които притежават, с разби-
ранията, които имат. Това, че
не са имали възможността да
се образоват малко повече
като граждани, е друг въпрос.
И аз пак ще кажа - това е ка-
тастрофа на гражданското об-
разование.

Че в тези протести има
фантастични искания - възмож-
но е. Че има недемократични
искания - също е възможно,
това трябва да се показва на
хората. Много от протестира-
щите някак си се поправиха,
те чуха критиките и промениха
например искането за Велико
Народно събрание. То беше
оттеглено. Но други искания са
много легитимни и смислени -
повече гражданско участие,
граждански представители,
добре, дори и за изборите - по
лесна регистрация, независи-
ми кандидати. Едва ли това ще
реши въпроса с независимите
представители в парламента,
но все едно, върху това може
да се помисли, за по-справед-
ливи условия.

  Но сега има форми за
контрол и за гражданско
представителство. Хората
просто не знаят, че това
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Êàê ìîæå òàêà ëåñíî äà
ñå ïå÷åëÿò ïàðè è òàêà
òðóäíî äà ñå æèâåå? Åòî
òîâà å ñêàíäàëíîòî, òîâà
ðàçâðàùàâà îáùåñòâîòî

нещо го има.
- Така е, не знаят, че го има.

Но и ако го има, то не функци-
онира. Не функционира толко-
ва видимо, че да може масата
от граждани да са убедени, че
има техни представители, кои-
то се грижат за това. Много че-
сто, както между другото пра-
вителствените представители в
бордовете са нещо като хра-
нилки на послушни хора, така
и тези уж граждански предста-
вителства в институциите  са,
за да уредят един или друг с,
как да кажа, престижно място,
но във всеки случай те не
функционират. Същото е и с
конституцията. Сегашната кон-
ституция, ако погледнем текс-
товете, всичко, което се скан-
дира по площадите, го има
записано, но явно, че то не
съществува в практиката, то не
се изпълнява. То се обезсилва
от реалната ситуация на не-
щата. Е, тази ситуация сигурно
може да се промени, така че
да не са обезсилени тези тек-
стове - за граждански контрол,
и гражданско участие.

 Не ви ли се струва, че
исканията на протестира-
щите в по-голямата си част
са леви?

- Определено. Няма никак-
во съмнение.

 Обаче всички ново-
възникващи политически су-
бекти някак си все се позици-
онират вдясно. Намирате ли
някакъв конфликт в това?

- Това е специфично за
българската ситуация и въоб-
ще за посткомунистическите
държави. Объркване на лявото
и дясното. Разбира се, в тези
протести има изключително
явен, видим антикапиталисти-
чески момент. Протестират сре-
щу, така да се каже, основни
характеристики на съвремен-
ния капитализъм. Оспорват

неща, които винаги са били
част от левите политически
проекти, риторика, както иска-
те го наречете. Защо обаче
при нас е така? Ами все пак
има едно наследство. Наслед-
ството е, че левицата в Бълга-
рия се построи около бившата
комунистическа партия, която
беше дълго време на власт,
партия на реда, партия на не-
промяната в крайна сметка,
партия, консервативна по сво-
ята функция. И от там това
объркване. Партия, консерва-
тивна по своята функция, т.е. в
някакъв смисъл дясна. И затуй
сегашните, новите, да ги наре-
чем новите леви, трудно при-
познават старите леви. И ве-
роятно това ще продължи
дълго време, т.е. диалогът
между двете страни няма да е
лесен, но той си заслужава да
се води. Защото под напора
на много обстоятелства - про-
мените, международните
партньори, БСП трябва да
олевее. Това е нейният про-
блем - БСП не е достатъчно
лява. Ако някои смятат, че тя е
твърде лява, не, напротив - тя
не е достатъчно лява и затова
не може да бъде припозната
от протестиращите.

Спомняте си, едно време
имаше такава една метафора,
употребена от Стефан Продев,
за червените мобифони, както
той ги наричаше, и червените
бабички. Тези два стълба на
БСП продължават да същест-
вуват. И затова протестиращи-
те не могат да се намерят в
нея. Този диалог ще бъде мно-
го труден. Няма да е лесно.

 Каква е прогнозата ви,
какво ще се случи? Има ли
опасност да влезем в няколко
серии избори?

- Сега го казвам, но каза-
ното ще бъде публикувано,
след като бъде обявен съставът

на правителството. В действи-
телност не съставът, а онова,
което ще се прави е важно. За
да успокои протестиращите, то
трябва да направи няколко
спешни неща. Едното, разби-
ра се, е свързано със сметките
за тока, които трябва да бъдат
платени. Ето на църквата в
Пловдив й спряха тока. Това
ще стане в много домакинства.

 Какво очаквате да на-
прави служебното правител-
ство? Да поръча на ЧЕЗ да
не изключва тока ли?

- Може би целева някаква
помощ за неплатимите сметки,
не знам. Това ще го реши ня-
кой, който е компетентен. Но
ако това не бъде решено, по-
жарът на бунта ще гори, ако
трябва да цитирам една стара
песен. Точно това ще се случи
- недоволните ще изкокнат
отново на улицата.

Аз не съм съгласен, когато
цялото недоволство се ориен-
тира към трите електроразпре-
делителни дружества. Един
монопол може да бъде заме-
нен с друг. Ако не са те, ще е
държавното електроразпреде-
ление, което едва ли ще реши
добре нещата. Вижте какво на-
прави ЕВН? Когато влязоха в
“Столипиново”, както само
15% от абонатите плащаха
сметките си, така станаха 85%
без протести, без скандали,
без натиск и без  полиция. Как
да кажа, погрешно е насочена
енергията, защото не от тях за-
виси цената на тока нито лип-
сата на прозрачност. Държа-
вата трябва да регулира, кон-
тролира и натиска да има про-
зрачност, т.е. ДКЕВР, правител-
ството - това са органите.

 Най-вече ДКЕВР?
- По-добре да хвърлят до-

мати по ДКЕВР, защото иначе
тези дружества са търговски.
Разбира се, че искат да пече-
лят. Тези, които са овластени
влизат в разни схеми, с които
позволяват един или друг час-
тен монопол или интерес да
прави каквото си иска. Това е
проблемът според мен.

 ДКЕВР се скри зад пра-
вила за секретност. Те имат
специален служител по сигур-
ност на информацията, но
нямат служба за достъп до
информация.

- Аз много добре си спом-
ням когато стартира система-
та, имаше спорове за това,
могат ли да обяснят схемата,
по която се изчислява цената
на тока? Всичко се скри зад
едни твърде сложни експерт-
ни обяснения, чиято основна
цел беше да няма никаква про-
зрачност и хората да разберат
за какво става дума. Това, меж-
ду другото, е една цена, в ко-
ято има твърде много интере-
си, лобита и всеки натиска, ес-
тествено да участва със своя
дял. Нека всеки печели, но да
печели в приемливи граници.
Това е въпросът. Не както лес-

ните пари, това дразни хората.
Как могат така лесно да се пе-
челят пари и така трудно да се
живее? Ето това е скандално-
то, това развращава общест-
вото, младите и какво ли не.

Ако не успеят да направят
нещо за неплатимите сметки,
въпреки че в някои моменти
ще трябва да се въведат целе-
ви помощи за определени ка-
тегории, то най-малкото, което
могат да направят е тази про-
зрачност на сметките и на це-
ната на тока. Да обясни някой
ясно на хората. Това ще нама-
ли несъмнено енергията за
протест, защото нещо ще бъде
направено.

 След сметките за ток
обаче идва това, което Бой-
ко Борисов не го чух да назо-
вава нито веднъж и то се на-
рича “бедност” и “бедни”.

- Това е по-дългосрочен
процес, продиктуван от цялата
политика на такова затягане на
коланите, което сведе потреб-
лението до общо взето наис-
тина екзистенц минимум на
оцеляване и много хора стига-
ха до там, всяко леко сътресе-
ние да ги изважда отвъд гра-
ницата на оцеляване. Но не
непременно неоцеляващите
са на улицата, защото често те
са в такава ситуация, че не
могат да си го позволят. На ули-
цата са много хора, които виж-
дат какво става около тях и се
страхуват, че ще изпаднат. И
всъщност това е превантивен
акт. Затова казвам - управля-
ващите от ГЕРБ не се грижеха
за обществото, това е про-
блемът, и същевременно не-
прекъснато казваха, че само
за хората работят. И в един
момент, когато се видя, че
съвсем не е така, това беше
част от водата, която завъртя
мелницата на протеста. Недо-
волството е и от абсолютно де-
магогските изказвания, че това
е единственото правителство,
което мисли за хората.

 Ако ГЕРБ беше изкарал
мандата докрай?

- Вероятно щеше да остане

първа партия сред останалите,
макар и не с такава подкрепа,
каквато имаше. Сега вече ще
са един от участниците. Малко
по-справедливо е.

 Как мислите има ли
опасност след изборите през
май, до края на годината да
има още едни?

- Ами има, зависи как ще
завършат, но това ще е лош
вариант. Това наистина ще е
лош вариант и тук, ако парти-
ите не успеят, парламентарни-
те, тези, които ще влязат в
парламента, депутатите, ако не
успеят малко да загърбят мно-
го тесните си сметчици, всички
ще бъдат губещи. Това мога да
го прогнозирам. Ще стане точ-
но като в Италия - всички ще
загубят, но мащабите ще са по-
големи, защото Италия е голя-
ма икономика.

‘
‘

Снимка БГНЕС
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Мрачни тенденции

1733 - РАЖДА СЕ ДЖОУЗЕФ ПРИСТЛИ, АН-
ГЛИЙСКИ ХИМИК (УМИРА 1804
Г.). В периода 1772-1774 г. от-

крива амоняка, хлороводорода и
др. През 1774 г. изолира кислоро-
да, като го нарича “жизнен
въздух”. По-късно френският учен
А.Л. Лавоазие дава на “жизне-
ния въздух” името кислород. При-
стли установява, че зелените рас-
тения прочистват въздуха.

1781 - ОТКРИТА Е ПЛАНЕТАТА УРАН. Сър
Уилям Хершел оповестява
откритието й, с което разши-
рява границите на познатата
Слънчева система за пръв
път в модерната история.
Това е първата планета, от-
крита с помощта на телескоп.
Тя е газов гигант и е трета по размери и четвърта
по маса в Слънчевата система. Въпреки че е
видима с невъоръжено око, Уран не е наблюда-
вана от древните астрономи заради мъждели-
востта около планетата.

1899 - В ЦЮРИХ СЕ РАЖДА ПАНЧО ВЛА-
ДИГЕРОВ, КОМПОЗИТОР (УМИРА 1978 Г.).

Завършва с отличие Акаде-
мията по изкуствата в Бер-
лин. Създава рапсодията
“Вардар” (първото българско
симфонично произведение,
спечелило широка междуна-
родна известност; в основата
му е песента на Д. Христов
“Едничък чуй се вик”). През
1932 г. идва в България и заема професорско
място в Българската държавна консерватория,
където работи над 40 години. Пише симфонич-
ни и камерни произведения, песни, сценична
музика, вокално-инструментални творби.

1928 - В ПЛОВДИВ СЕ РАЖДА ИСАК ПАСИ,
ФИЛОСОФ, ЕСТЕТ, КУЛТУРОЛОГ (УМИРА
2010 Г.). Преподавател, доцент

и професор по естетика, филосо-
фия и културология в СУ. Има из-
ключителен принос за приобща-
ването на българската култура към
върховите постижения на европей-
ската философско-естетическа и
литературна мисъл. Автор на над
30 научно-изследователски труда,
между които монографиите “Тра-
гичното”, “Смешното”, “Естетика на Кант”, “Ру-
ски мислители”; книгите “Есета”, “Проблеми,
хора, спомени”, “Мислители и мисли” и др.

1975 - УМИРА ИВО АНДРИЧ, ХЪРВАТСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1892
Г.). Най-значимият

от бивша Югославия
през ХХ в. Започва да
твори в навечерието на
Първата световна вой-
на в духовния климат
на “втората модерна”
вълна, преминава през
бурния период на “следвоенния модернизъм”,
за да се утвърди най-пълно през периода на
обновения реализъм през 30-те и 40-те години
на миналия век. Значителна част от живота си
посвещава на дипломацията. За “епическата
сила”, с която е “оформил мотивите и съдбите
от историята на своята страна”, получава през
1961 г. Нобелова награда.

1981 - ОТКРИТА Е НАЦИОНАЛНАТА АСТРО-
НОМИЧЕСКА ОБСЕРВАТО-
РИЯ „РОЖЕН”. Редовната

наблюдателна дейност по науч-
ни програми датира от септем-
ври 1980 г. НАО “Рожен” е най-
голямата еднократна инвести-
ция на България в научна ин-
фраструктура (над 12 млн. лв.) и
все още е най-голямата астро-
номическа обсерватория на
Балканите и въобще в този рай-
он на Югоизточна Европа. Намира се на вр.
Рожен в Родопите, близо до Чепеларе. Стопа-
нисва се от Института по астрономия на БАН.

1987 - УМИРА БЕРНХАРД ГЖИМЕК, НЕМ-
СКИ ЗООЛОГ (Р. 1909 Г.).

Ветеринарен лекар, изследо-
вател на поведението на жи-
вотните, дългогодишен ди-
ректор на франкфуртската
зоологическа градина. Съз-
дател на популярни филми за
животни, автор и издател на
книги за животни, както и на
енциклопедия, носеща него-
вото име. За документалния
филм “Серенгети не бива да
загине” получава през 1960
г. награда “Оскар”.

И 41-вият български
парламент е на крачка от
историята. И той, също
като предшествениците си,
затвърждава тенденцията
на финала оценките за
работата му да са значи-
телно по-ниски от амбици-
озния старт. В сравнение с
предишните парламенти
обаче този приключва
съществуването си с из-
ключително отрицателен
баланс между доверие и
недоверие.

Безлично, с много ано-
нимни лица - така ще ос-

тане в аналите 41-ото НС.
Парламентът на Лъчо
Мозъка, Емо Ротманса,
Тьотката и пр... Управлява-
щото мнозинство от ГЕРБ
направи необходимото, за
да превърне символа на
държавността в елемен-
тарна машина за гласува-
не. Парламентът бе прини-
зен до придатък - не про-
сто на изпълнителната
власт, а на един човек, на
неговото его и прищевки.
Той от екрана на телеви-
зора следеше подопечни-
те си в пленарна зала и

току отърчаваше при тях.
За да разпореди кой за-
кон да мине, кой да се
бламира или прегласува.
Позорната статистика - за
три години над 120 зако-
нодателни инициативи,
обявени за противоконсти-
туционни, в разрез с по-
рядъка на демократично-
то общество и правовата
държава, е срамен пока-
зател за ефективността на
отиващия си парламент.

Парламентаризмът в
България издъхна през
последните три години и

половина. Бе задушен от
лобистки текстове, пробу-
тани от неназовани оли-
гарси, от законотворчест-
во на ангро, от щурмоваш-
ки изпълнения в късни
доби и нормативни бисе-
ри. Всичко това бе пречу-
пено през кривите огледа-
ла на гербаджийската дей-
ствителност, далеч от
дневния ред на общество-
то. Затова гладът и гневът
сритаха самодоволните и
пометоха парламентарни-
те двери - в преносния, а
вчера и в буквалния

смисъл. Нищо, че управля-
ващото мнозинство изра-
зи позьорно задоволство
от стиснатостта и прозрач-
ността на отиващия си пар-
ламент. Може и така да се
говори за въздуха под на-
лягане. Сигурно не са се
видели отстрани - сбори-
ще на екземпляри със
странен морал и образо-
ваност, колекция от верту-
та и калинки, които не се
посвениха дори закони да
фалшифицират.

Конграчулейшънс, как-
то се казва!

През декември мина-
лата година Европейският
съюз получи Нобеловата
награда за мир заради
ролята на общността в
превръщането на голяма
част от Европа от конти-
нент на войната в конти-
нент на мира. И това при-
знание бе напълно заслу-
жено. Обаче какво се

случва - без война стиг-
нахме до почти военно по-
ложение. За това свиде-
телстват данните на Меж-
дународния комитет на
Червения кръст, според
които мащабът на разда-
ването на храна в Евро-
съюза е на най-високото
си ниво от края на Втора-
та световна война. Все
повече хора в Европа раз-
читат на благотворителни
организации за задоволя-
ването на основните си
нужди. И всичко това се
случва в Стария континент
- много по-благоденстващ
в сравнение с Азия или
Африка.

Очаквано проблемът е
най-голям в страните, ко-
ито са най-силно засегна-
ти от кризата. Испанският

Червен кръст вече търси
дарения не само за чуж-
дестранни, но и за вътреш-
ни дейности.

Тези данни са поред-
ното доказателство, че
политиката на спазването
на строга финасова дис-
циплина не работи. Обяс-
нението е просто - с рес-
триктивни мерки растеж
на икономиката не може
да се постигне. А без рас-
теж няма работа, няма и
храна, и вода, и подслон.
В такова положение са го-
лям брой европейци и
тенденцията не се очер-
тава като особено розова.
Европейските политици
вероятно осъзнават нера-
достната действителност,
но какво правят в тази на-
сока? Очевидно изходът

от кризата не е там, къде-
то го търсят.

От Международната
федерация на Червения
кръст и Червения полуме-
сец отбелязват и друга
тревожна тенденция - по-
вишила се е бедността в
семействата, които досе-
га са били в средната кла-
са. Дори и в Германия -
стожерът на ЕС и най-сил-
ната икономика в общ-
ността, пропастта между
бедни и богати се за-
дълбочава. Според по-
следната класация на
“Форбс” за най-богатите
хора малкият европейски
елит от богаташи е натру-
пал още повече богатст-
во. А други да се надяват
на благотворителност! Все
мрачни тенденции...

Анатолий СТАНКУЛОВ

Магистрален път, ря-
зане на ленти и позла-
тени ножици. Символи-
те, с които ще запомним
премиера в оставка
Бойко Борисов, и каби-
нета, управлявал 41-то
Народно събрание. Още
с идването си на власт
той очерта няколко при-
оритета и до края на
своето управление не-
отменно следваше во-

дещия сред тях - строе-
нето на пътища. Магист-
ралите, които строим, ще
променят живота на
българите, повтаряше
Борисов на всеки две
седмици, при рязане на
поредната лента, отбе-
лязваща поредната коп-
ка или поредните някол-
ко нови километри -
нещо, което не се прави
в никоя друга държава.
Съседни нам държави
строят не по-малко ин-
тензивно, но никъде в
медиите развитието на
инфраструктурата не е
водеща и ежедневна
новина, защото се при-
ема, че е част от оби-
чайните задължения на
едни управници. Каква-
то беше политиката и на
Тройната коалиция.

Междуврменно, дока-

то Борисов градеше
нова България, средният
и малък бизнес за-
длъжня рекордно и ма-
сово започна да фалира,
здравната система се
изправи пред колапс,
безработицата скочи,
финансовият резерв се
стопи наполовина и
страната оглави почти
всички черни класации -
по бедност, по най-висо-
ка смъртност и най-не-
щастен народ. На упре-
ците на опонентите, че
първо трябва да се по-
грижат за хората и тога-
ва да строят и че на-
родът не яде асфалт, но-
вите строители отговаря-
ха - асфалтът може да не
храни, но създава въз-
можност хората да имат
храна. В най-тежката
криза в света ние всеки

ден откриваме кръстови-
ща, пътища, проходи,
ние сега строим повече,
отколкото в годините, в
които отчитаха излишъ-
ци в кризата, повтаряше
гордо премиерът. Хора-
та обаче така преядоха
с асфалт, че подивяха,
взривиха обществения
мир и събориха новите
строители. Може би все
пак Борисов ще остане в
историята с най-много
построени пътища?

Уви, и този балон се
спука, след като от ГЕРБ
вчера най-накрая при-
знаха, че Тройната коа-
лиция е построила пове-
че пътища. Но не е била
камбана, защото е има-
ла по-важни приоритети.
Та какво тогава ни оста-
вя този кабинет, освен
разруха?
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бушуващи емоции от катастро-
фирали надежди, угаснали меч-
ти и поругани чувства бива
подреден, а тайфуните от гняв
и отчаяние намират пристан ук-
ротени. Тук всеки е добре
дошъл с проблемите, страхове-
те и съмненията си, независи-
мо от възрастта, местоположе-
нието, пола, вероизповедание-
то, образованието. Анонимност-
та е гарантирана и неприкос-
новена.

Екип от 15
специалисти
ентусиасти

между които психолози, психи-
атри, педагози, журналисти де-
журят денонощно и са готови
да изслушат и да окажат емо-
ционална подкрепа. Няма да
узнаете имената им, нито ще
видите лицата им. Единствено-

Пристанище за
неспокойни души
Телефонът на доверието регистрира над 4000  обаждания
и 1300 часа разговори като равносметка за 2012 г.

Учителката
Тя беше учителка по география от Стара Загора.

На една Нова година си чупи крака и от тогава започ-
на да се обажда. Културен човек, възпитан. Разговаря
с нас дълго време, без да дотяга. След време почина
съпругът й. След него почина и сестра му. Тя остана
съвсем сама. Животът й  загуби смисъл. Когато здра-
вословното й състояние много се влоши влезе в Първа
градска болница. От там ни се обади медицинската
сестра, която се грижеше за нея. Каза, че е в много
тежко състояние и не може в момента да разговаря с
нас и че тя  се обажда по нейна молба и от нейно име
да благодари за всичките години, през които теле-
фонът на доверието е бил близко до нея.

Счетоводителката
Тя беше самотна жена. Имаше брат, който беше

директор на реномирано учебно заведение в София.
Той я гледаше, ама отдалече. От нея искаше да не
забрави да припише жилището си, което беше таван-
ско, близо до пазара, на сина му. Случи се така, че
семейството му претърпя катастрофа. Съпругата му
загина на място, а синът оцеля. Той се промени. Озло-
би се към живота и хората. Сестра му, счетоводител-
ката престана да го търси. С нас разговаряше. Наложи
й се да премине на диализа, защото състоянието й
беше много тежко. С малко съдействие от екипа ни
влезе в старческия дом в Дървеница, защото там ги
водят на диализа. Обаждаше ни се рядко, нямаше
удобства. От там ни съобщиха, когато тя реши, че няма
повече смисъл... да продължи диализата. Един ден
медицинска сестра ни звънна и каза “Вили си отиде”.

Мадам Бътерфлай от Варна
Тя е адвокат. Когато се обади беше с автоагресия

към себе си и желание за самоубийство. Беше се
влюбила в един американски войник от база край
морския град. Той й направил любовно признание и

обещал да се ожени
за нея. Впоследствие
се оказва, че е женен
в Щатите. Заминава си,
а тя  разбира, че всич-
ко е било лъжа и се
свърза с нас.

Баба Данче
Тя е сляпа. Живее в

кооперация на втория
или третия етаж. Има
тежък диабет и много
други заболявания.
Преди време си счупи
крака и положението й
се влоши изключител-
но. Сутрин в 6.00 ч.
трябваше да получава
висока доза инсулин.
Звънеше ни  с молба
да събудим  дъщеря й,
която я гледа, понеже
се страхуваше от по-
следващите кавги и
скандали. Ние се

ТЕЛЕФОН НА ДОВЕРИЕТО
ПО СВЕТА

През 1906 г. пасторът Хари Уорън от Ню Йорк
изгражда особена телефонна служба в помощ на
“хора в беда”. Поводът е самоубийството на млада
жена, неуспяла навреме да получи поискана от нея
психологична помощ. През 1953 г. в Лондон свеще-
никът Чад Вара обявява телефон, на който дено-
нощно могат да се обаждат хора, стигнали до
мисълта за самоубийство. След Втората световна
война броят на Телефонните служби за психологич-
на помощ и подкрепа нараства в почти всички
страни по света поради увеличаване проявите на
кризисни състояния - самоубийства, наркомании,
алкохолизъм, тероризъм и др. През 1967 г. служби-
те се обединяват в международна федерация на
телефонните спешни служби (IFOTES) със седалище
в Женева. През 1985 г. Телефони на доверието има
в 105 държави в света, като 28 от тях са в Европа.

... И В БЪЛГАРИЯ
През 1981 г. към в. “Студентска трибуна” е

разкрит телефон за семейно-брачна консултация.
През 1982 г. в Русе се създава първият телефон за
психологична помощ и подкрепа, наречен “Телефон
на доверието”. През следващите години такива
телефони започват да работят в Ямбол, Стара
Загора, Бургас, Варна, Пловдив. През 1987 г.
телефонът става национален, а от 1988 г. преминава
под егидата на Българския червен кръст и започва
да работи 24 часа в денонощието. От 1994 г. Теле-
фонът на доверието е асоцииран член на междуна-
родна федерация на телефонните спешни служби
(IFOTES) и работи в съответствие с изискванията на
организацията за анонимност, дискретност, толе-
рантност, специална подготовка на сътрудниците и
денонощна връзка с нуждаещите се.

Телефон на доверието: 02 - 81 64 892

то, което ги индивидуализира,
е гласът им и номерът, с който
се идентифицират при всеки
разговор.

 Статистиката, водена от
екипа на Телефона на дове-
рието, сочи постоянен ръст на
проведените консултации
през последните четири годи-
ни. Все повече българи търсят
помощ по този все още нетра-
диционен у нас начин. Пове-
чето засягат проблеми в парт-
ньорските и семейните взаи-
моотношения, домашното на-
силие, трудности в общуване-
то с другите, тежки житейски
кризи (най-често свързани със
загуба на близък човек), са-
мотата и безпомощността на
болни хора, психични заболя-
вания и гранични психични
състояния (по-често с близки
на болните), проблеми в от-
глеждането и възпитанието на
деца, разводи и раздели с
партньор, зависимости в ши-
рок спектър - от алкохол през
наркотици до компютърни
игри, безработица и труднос-

ти в реализацията, бедност.
Продължителността на един
разговор се колебае в рамки-
те на 15-18 минути, но при
кризисни ситуации линията ос-
тава отворена и над час, осо-
бено в случаи когато се дек-
ларират намерения или дей-
ствия за самоубийство.

Повече от половината търсе-
щи съпричастност на телефона
на доверието са

самотни и
изолирани хора

с ограничени социални контак-
ти. Много от тях - психично бол-
ни, на поддържащо лечение.

Някои се обаждат години на-
ред и екипът ги нарича галено
“абонати”. Те си имат любимци
сред специалистите, разпозна-
ват ги по гласа, знаят номерата
им и ги предпочитат, заспиват
и се събуждат с тях, когато са
дежурни. Има и такива, които
се обаждат неколкократно при
възникнал проблем в рамките
на два до четири месеца и след
като бъде разрешен, прекратя-
ват контактите до... следващата
криза.

Жените по-често търсят
съвет, отколкото мъжете (съот-
ношението е 3:1) и по мнение
на членове на екипа по-пълно-
ценно и по-грамотно използват
телефона. Когато се обаждат,
мъжете почти винаги са в ня-
каква много сериозна криза,
чудят се какво да правят и това
за тях е много последен акт за
проверка на ситуацията, в коя-
то са се оказали.

Екипът на Телефона на до-
верието има пряк поглед върху
социалните процеси - отчита
ръст на психично болните, на

домашното насилие и агресия-
та. Според тях

самотата
в обществото

се задълбочава при това не
само при хората, които нямат
близки, а и при тези, които имат,
но не могат да общуват с тях.
През последните година-две са
регистрирани обаждания и на
българи имигранти от Германия,
Гърция, Австралия, Италия. Те са
открили са телефона през ин-
тернет страницата на БЧК.

Телефонът на доверието все-
кидневно чува болката, тъгата,
отчаянието, страховете, колеба-
нията, слабостта. Той е като
трап, в който всеки може, също
като в приказката, да изкрещи,
че цар Траян има магарешки
уши, да намери утеха и получи
съпричастност. Без ангажимен-
ти. След което да затвори слу-
шалката и да продължи живота
си, знаейки че при буря има на
света пристанище, в което вина-
ги е добре дошъл.

Статистика за обажданията, правена от екипа
на националния Телефон на доверието към БЧК

Светла
ВАСИЛЕВА

Р
азглобеният свят на
всекидневието ни на-
хлува през слушал-
ката на телефона на
доверието. Хаосът на

СЪДБИ* ОТ ТЕЛЕФОНА НА ДОВЕРИЕТО
обаждаме под предлог, че търсим “господин Иванов”,
тя ни охулва порядъчно, но търпим, защото все пак
сме я събудили. По-късно през деня ни се обажда
баба Данче, хем да се оплаче за сутрешната кавга,
хем да благодари, че чрез нас е получила спасител-
ната доза лекарство. Макар и в 9.00 часа вместо в 6.00.

„Възрастният” тийнейджър
Той нямаше още 16 г. когато се свърза с нас. Търсе-

ше си адвокат, който да издейства попечителство от
баба му и дядо му по бащина линия. Детето живее в
гарсониерата на майка си, която е в Гърция и не я е
виждало от 5 години. Бащата е в Германия и му е
обещал, ако завърши с отличие, да го вземе при себе
си. Съседите разбрали, че е само и сигнализирали
социалните служби, които дошли и го предупредили,
че ще му търсят приемно семейство. Тогава то се обаж-
да на телефона на доверието. С малко помощ от еки-
па бабата и дядото стават попечители, а внукът е от-
личник и се справя сам, очаквайки баща му да го
вземе след време при себе си.

Компаньонката
Тя е с висше образование и мениджърски способ-

ности. Има собствен бизнес. Пълна е с обожатели
около себе си. Парите не са проблем, не й липсват.
Обаче... толкова е нещастна. “Отвратена съм от хора-
та” - казва.  Когато се обажда, иска само тя да говори.
Мислите й са разхвърляни. И много пие. Дива вътреш-
на самота и неудовлетвореност от живота изгарят
душата й.

Измеренията на щастието
Едно от момчетата, с което разговаряме се лекува

от  20 г. и много добре усеща кога започват отклоне-
нията. Притеснява се, че като му свършат лекарствата
може да изпадне в криза да стане нетърпим за окол-
ните, най-вече за родителите си и това го травмира.
Техните пенсии идват на тази дата, моята на тази и аз
имам едни 5 дни, през които лекарствата са ми свърши-
ли, а нямам парички, казва той. И става въпрос за 15
лева, за 10 лева. Излиза да събира фасове от спирката
сутрин рано или късно вечер  да не го видят, понеже
е чувствителен и го е срам.  Някакви младежи му
купили кутия цигари - за него беше празник цяла
седмица. Има много хора като него, които имат  някак-
во психично заболяване, не могат да отидат на пазара
на труда и  да си извоюват редовно място,  но на тях
десет плика да им дадеш да залепят в къщи за деня,
два лева да изкарат за цигари, примерно, ако цигари-
те са им болна тема, или книжка да си купят втора
употреба, те ще бъдат щастливи.

Имигрантката
Тя се обажда от Германия. Намерила е телефона

през интернет. Работи там от години. Изпраща пари,
за да поддържа семейството, което е тук. Звънна една
нощ, след като от България й се бяха обадили да й
кажат, че закъснява с парите, които им изпраща всеки
месец. Беше възмутена от това, че гледат на нея  като
на банкомат, а не като на човешко същество. Беше
приготвила лекарства да слага край на живота си.

*Заглавията са на авторката
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личната община и “Мет-
рополитен”, отброявайки
всеки нов километър и
станция. От ноември м.г.
започна прокопаването
на тунела и изграждане-
то на метростанциите от
участъка между бул. “Ца-
риградско шосе” до аеро-
гара “София”. До седмици
трябва да започне и стро-
ителството на лъча от
“Младост” 3 до Бизнес-
парка в “Младост” 4.
Участъкът е с дължина от
2,9 км и ще има три спир-
ки - пред бившия магазин
“Деница”, до хипермаркет
“Хит” и пред Бизнеспар-
ка. Проучва се все още

и то с проблеми
Започва изграждането на разширение на
подземната железница до „Младост” 4

Карта на метрото

Калната пътека към метростанция 19

Деси ВЕЛЕВА

Р
азширението
на метрото
върви с пълна
сила, похвали-
ха се от Сто-

СТОЛИЧНОТО МЕТРО -СТОЛИЧНОТО МЕТРО -СТОЛИЧНОТО МЕТРО -СТОЛИЧНОТО МЕТРО -СТОЛИЧНОТО МЕТРО -

Снимки ФЕЙСБУК

дали да има удължаване
на участъка до Драгалев-
ския лифт. Тази част от
метрото ще поеме още
4500 пътника на ден,
обещават от общината.
Прогнозната му цена е 44
млн. евро.

Така се очаква до две
години метрото да е с
дължина 39 км и да има
34 станции. По прогнози

на общината след този
период 30 на сто от сто-
личани, които ползват
градския транспорт, ще
слязат в метрото - или по
още 38 000 пътника
дневно. Всичко това ще
струва около 119 млн.
евро, като на едно от по-
следните си заседания
МС отпусна целево 13,5
млн. лева.

Цялата тази статисти-
ка щеше да звучи изцяло
оптимистично, ако зад нея
не се криеше конкретно-
то недоволство на немал-
ка част от столичани.
Смята се, че те имат
достъп до метрото, но на
практика не го ползват.

Неудовлетворени са
например жителите на
столичния квартал “Друж-
ба” 2, които от няколко
месеца са съвсем близо
до последната метростан-

ция 19 от първия диа-
метър, но почти никой от
тях не успява да стигне до
нея. Преди две години
кметът Фандъкова опове-
сти, че ще вдига данък
сгради в района, понеже
хората ползвали метро!
Огромният жилищен ком-
плекс забуча застраши-
телно и се заприготвя за
протест, добре, че наме-

рението за данъците бе
отменено. Метростанция-
та се намира на бул. “Ца-
риградско шосе” пред Ин-
терекспоцентъра и по
права линия е съвсем
близо до много блокове в
района на “Дружба” 2,
трета част. Но фактичес-
ки ги дели баир, който
може да бъде изкачен с
цената на доста физичес-
ки усилия, смелост в
тъмни вечери и ентуси-
азъм. Останалите части на
комплекса, особено че-
твърта и пета част, про-
сто нямат нито достъп,
нито нормален превоз до
станцията. И не я ползват.

Пътека към
небето

Първоначалната идея
на хората от “Дружба” 2
да стигнат до метростан-
цията посредством изкач-
ване по стръмната козя
пътека се оказа катастро-
фална и разочароваща.
Пълзенето по кален баир
и прекосяването на об-
расло с храсталаци пус-
то пространство съвсем
не е част от представата
за удобен достъп до мет-
рото - уж най-бързият
начин за придвижване в
задръстената от коли
столица. След няколко-
седмично умуване жите-
ли от близкия “Цариград-
ски комплекс” успяха да
“подобрят” достъпа, като
изградиха с дружни уси-
лия пътека със стъпала и
ограничиха свличането
на пръстта в лошо време.
Временното съоръжение
обаче не стана изход от
нелепата ситуация - да си
на един хвърлей от
съвременния транспорт и
да не можеш да стигнеш
до него. За да се опитат
да се измъкнат от “кал-
ната” ситуация, от общи-
ната пуснаха автобус
114, който минава през

“Дружба” 2 и “Дружба” 1.
Автобусът обаче минава
в добрия случай на 23
минути и обикаля толко-
ва дълго, докато стигне
до метрото, че е по-бързо
да пътуваш до Орлов
мост с транспорт. Хората
предлагаха автобусът
204 просто да “върти”
след сегашната си по-
следна спирка през “Ца-

риградско шосе”, но ни-
кой не ги чу дори. В мо-
мента линия 114 се дви-
жи на 17 минути в пико-
вите часове и продължа-
ва да не е активно из-
ползвана.

Обединение в
социалната мрежа

Борбата на местните
хора, която започна с ис-
кане за стабилен и кратък
път до станцията, мина
през редовен и чест до-
веждащ транспорт, а на-
последък “избуя” до идея-
та за прокопаване на пе-
шеходен тунел. Първона-
чалното обещание на
главния архитект на Со-
фия Петър Диков от края
на миналата година оба-
че се оказа невъзможно
за изпълнение за шефа на
“Метрополитен” инж. Сто-
ян Братоев. Той неколко-
кратно изказа позиция, че
метростанцията изобщо
не е била предназначена
за хората от “Дружба” и
затова исканията им са
необосновани и скъпи.

За кого е направена
станцията обаче не е
ясно. Може би за хиляди-
те прииждащи от провин-
цията всяка сутрин хора,
които в представите на ов-
ластените “пълнят до дуп-
ка” буферния паркинг с
колите си?! Или онези,
които идват с метрото да
пазаруват на едро от
близкия хипермаркет или
от магазините за техника,
за да ги мъкнат после об-
ратно в метрото?! Най-ло-
гичният отговор е, че ми-
лионите са потрошени за
станция, която да обслуж-
ва богаташите, които в
момента вдигат “не-
бостъргач” на това място
на “Цариградско шосе” и
други съоръжения за
бъдещи офиси и печалби.

Подобни обезсърчи-
телни заключения обаче
не отказват жителите на
“Дружба” 2, които вече
създадоха фейсбук група

“Метро и за “Дружба” 2".
Участниците в нея вече
са над 1000 и от инициа-
тивния комитет досега са
водили разговори с кме-
та Йорданка Фандъкова,
представители на общи-
ната и с опозиционни об-
щински съветници по
проблема. В петък пред-
стои нова официална
среща с арх. Петър Ди-
ков и хора от СОС и ад-
министрацията за търсе-
не на нова подкрепа.

Големите надежди

След тези неразбо-
рии част от хората на
“Дружба” - 1 и 2, очакват
с надежда бъдещите две
метростанции, които са
част от новия участък на
първия диаметър. Той
вече е в строеж и до две
години трябва да влезе в
експлоатация. Петкило-
метровото трасе ще има
4 станции - първата ще е
между двата квартала,
близо до “Кауфланд”, а
втората близо до езеро-
то в “Дружба” 1 до ул.
“Искърско шосе”. Там ще
се изгради и жп спирка,
която ще свързва метро-
то с влака по линията Со-
фия-Пловдив. Третата
станция ще е в индустри-
алната зона, а последна-
та - на аерогара “София”.
Тя ще е на 10 метра от
летището и ще се
свързва с него чрез ог-
ромен луксозен вести-
бюл. От него пък ще се
виждат пистите на аеро-
гарата, предвиден е и
подземен паркинг. Дотам
ще се стига с наземна
железница, която излиза
на повърхността още
след втората метростан-
ция. Участъкът се очаква
да поеме 65 000 пътника
дневно и ще струва към
75 млн. евро.

Мечта за трети
диаметър

Въпреки че изглежда
все още доста далечен,

третият метродиаметър
поне на проект е ясен и
готов. Той ще започне да
се строи не по-рано от
2014-2015 г. Първата
станция ще е в кв. “Лев-
ски В” до бул. “Ботевград-
ско шосе”, където ще има
депо за влакчетата. То
ще е на площ 90 дка.
Участъкът ще преминава
през кварталите “Левски
Г”, “Сухата река”, “Хаджи
Димитър”, през Орлов
мост, където на станция
“СУ “Св. Климент Орхид-
ски” ще може да се пре-
минава в друг метродиа-
метър. След центъра тре-
тият участък ще мине жк.
“Белите брези”, до бул.
“Цар Борис III”, през жк
“Овча купел” до начало-
то на Горна баня на Око-
ловръсното шосе. Там се
предвижда жп спирка по
линията София-Перник.
Целият път ще е с дължи-
на 17 км, от които 8,7 км
са подземни, 8,3 км - от-
крити. От 19-те станции
надземни ще са 9, а под
земята - 10. 169 000
пътници дневно ще се
возят във влакчетата,
прогнвозират от “Метро-
политен”.

Всяка от трите основ-
ни линии на метрото ще
има отклонения в едно
по-далечно бъдеще. Един
от допълнителните лъчи
се обмисля да е към кв.
“Слатина”, където живеят
над 150 000 души. Друго
отклонение ще е към
кварталите “Толстой”,
“Свобода” и “Илиянци”.
След жк “Хладилника”
един лъч ще тръгва към
кв. “Витоша”, а друг - след
“Кръстова вада” към
Околовръсното шосе. От
жк “Белите брези” в по-
сока “Павлово” е друго
обсъждано отклонение.
По-далечното намерение
на общината е метрото да
обслужва 70 на сто от те-
риторията на София.
Дано само не е така как-
то жителите на “Дружба”.

През май
миналата
година хора от
“Цариградски
комплекс”
си направиха
сами стъпала
до метрото
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

·ÓÌËÍ˙Ú ì“ÛˆËÚÂ ‚
¡˙Î„‡Ëˇ. »ÒÚÓËˇ, Ú‡-
‰ËˆËË, ÍÛÎÚÛ‡î ÏÂ Ì‡Í‡-
‡ ‰‡ ÁËÌ‡ ÓÚ Û‰Ë‚ÎÂÌËÂ

Á‡‡‰Ë ·ÂÁ„‡ÌË˜ËÂÚÓ Ì‡ Ó‰ÌÓ-
ÚÓ Ë·ËÍ˜ËÈÒÚ‚Ó.  ÌË„‡Ú‡ Ó·˙-
˘‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò ı‡ÒÚ‡‡ Ì‡‚˙Ì Ë
Â  ÓÚÍÓ‚ÂÌ‡ ‡ÔÓÎÓ„Ëˇ Ì‡ ÌÂÓÓÒ-
Ï‡ÌËÁÏ‡, ÌÂ˘Ó, ÍÓÂÚÓ ‰ÓË Û˜Â-
ÌËÚÂ ‚ “ÛˆËˇ ÌÂ Ô‡‚ˇÚ ‚ Ú‡Í‡‚‡
ÔÂ‚˙ÁıÓ‰Ì‡ ÒÚÂÔÂÌ, Ú˙È Í‡ÚÓ ‚ÒÂ
Ó˘Â ÔÓÚÂÚ˙Ú Ì‡ ¿Ú‡Ú˛Í ì„Ë
„ÎÂ‰‡î ÓÚ ÒÚÂÌ‡Ú‡.

ÕˇÏ‡ÏÂ ÔÓÚË‚ ‰‡ ÒÂ ËÁÒÎÂ‰‚‡ ÚÛÒÍ‡Ú‡ ÂÚÌË˜ÂÒÍ‡
Ó·˘ÌÓÒÚ Û Ì‡Ò, ‰‡ ÒÂ ÓÔËÒ‚‡Ú ·ËÚ‡ Ë Ú‡‰ËˆËËÚÂ È, ÌÓ
ˆÂÎÚ‡ Ì‡ ÔÓÛ˜‚‡ÌËˇÚ‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â: ‰‡ ÒÂ Ó˜ÂÚ‡ˇÚ ÂÚÌË-
˜ÂÒÍËÚÂ Ë ‚ÂÒÍËÚÂ ı‡‡ÍÚÂËÒÚËÍË, Ú‡ ‰‡ ÒÂ ‚Ë‰Ë ‚ÒË˜ÍÓ,
ÍÓÂÚÓ ËÌÚÂ„Ë‡ Ú‡ÁË Ó·˘ÌÓÒÚ ‚ ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó.
ÕÂ ‰‡ ÒÂ Ú˙ÒˇÚ ÔÂ‰Ì‡ÏÂÂÌÓ ‰Û„ÓÒÚÚ‡ Ë ÔÓÚË‚ÓÔÓÒÚ‡-
‚ˇÌÂÚÓ Ë ‰‡ ÒÂ ÚËÍ‡ ÂÚÌÓÒ‡ Í˙Ï Í‡ÔÒÛÎË‡ÌÂ Ë ËÁÓÎË‡ÌÂ.

“‡ÁË ‚ÌÛ¯ËÚÂÎÌ‡ ÍÌË„‡ ‚ÌÛ¯ËÚÂÎÌÓ ‚ÌÛ¯‡‚‡, ̃ Â ËÁ‚Â-
ÒÚÌËÚÂ ÌË ÓÚ ËÒÚÓËˇÚ‡ ÔÂÚÒÚÓÚËÌ „Ó‰ËÌË, Ò ÍÓËÚÓ ìÒÂ
ÒÎ‡‚Ëî Ì‡Ó‰˙Ú Ì‡¯, ÌÂ Ò‡ ·ËÎË ÌË˘Ó ‰Û„Ó ÓÒ‚ÂÌ ìÓÒ-
Ï‡ÌÒÍ‡ ‰ÓÏËÌ‡ˆËˇ ‚ Ì‡¯ËÚÂ ÁÂÏËî.  √Â¯ÌË ·ËÎË Û˜Â·ÌË-
ˆËÚÂ ÔÓ ËÒÚÓËˇ, ÍÓËÚÓ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÎË ì‰ÓÏËÌ‡ˆËˇÚ‡î Í‡ÚÓ
ÔÓÂ‰Ëˆ‡ ÓÚ ˜Û‰Ó‚Ë˘ÌË Ï‡ÒÓ‚Ë Û·ËÈÒÚ‚‡, Ì‡·Ë‚‡ÌÂ Ì‡
ÍÓÎ Ë ÂÍË ÓÚ Í˙‚. ¿ ÒÂ Á‡·‡‚ˇÎÓ Á‡ ‡ıËÚÂÍÚÛ‡Ú‡,
ÍÛÎÚÛ‡Ú‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˇ ÊË‚ÓÚ ÓÚ ÓÒÏ‡ÌÒÍÓ ‚ÂÏÂ. —ˇ-
Í‡¯ ÌÂ ÁÌ‡ÂÏ, ˜Â ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ‰Ê‡ÏËËÚÂ Ò‡ ÔÓÒÚÓÂÌË
‚˙ıÛ ‡Á‚‡ÎËÌËÚÂ ÓÚ ˆ˙Í‚Ë, ‡ Ó·ÒÚ‚ÓÚÓ Â ÌÂ‰ÂÎËÏ‡
˜‡ÒÚ ÓÚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ Ì‡‚Ë.   ì¬ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë ÓÚÌÓÒË-
ÚÂÎÌ‡ ı‡ÏÓÌËˇî ÊË‚ÂÂÎË  ·˙Î„‡ÒÍËˇÚ Ë ÚÛÒÍËˇÚ Ì‡Ó‰
‚ ŒÒÏ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ËÏÔÂËˇ, ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÎË·Â‡ÎËÁÏ‡ Ì‡
ÒÛÎÚ‡Ì‡, ÍÓÈÚÓ ÌÂ ÒÂ ËÌÚÂÂÒÛ‚‡Î ÓÚ ÂÎË„ËˇÚ‡ Ì‡ ÔÓ‰‡-
ÌËˆËÚÂ, ‡ Ò‡ÏÓ ÓÚ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÔÎ‡ÚÂÌËÚÂ ‰‡Ì˙ˆË.
»ÁÎËÁ‡, ˜Â Ì‡¯ËÚÂ ÔÂ‰ˆË Ò‡ Ó·ËÚ‡‚‡ÎË ˘‡ÒÚÎË‚‡Ú‡ ¿-
Í‡‰Ëˇ. ¡Î‡„‡ÚÍË ‚ÂÏÂÌ‡ Ò ‡ı‡Ú ÎÓÍÛÏ! ƒ‡ ËÏ Á‡‚Ë‰Ë¯.
≈‰ËÌ ÓÚ ‡‚ÚÓËÚÂ ‚ ÍÌË„‡Ú‡ Ò ÔÓÎÓ‚ËÌ ÛÒÚ‡ ÔËÁÌ‡‚‡, ˜Â
‚ ìÌÓ‚ÓÔËÒ˙Â‰ËÌÂÌËÚÂ ÁÂÏË ÚÛÒÍ‡Ú‡ ÍÓÎÓÌËÁ‡ˆËˇ ·ËÎ‡
Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡Ì‡ ìÓÚ ÔÓˆÂÒ Ì‡ ËÒÎˇÏËÁ‡ˆËˇî ÒÂ‰ Á‡‚‡ÂÌÓ-
ÚÓ ıËÒÚËˇÌÒÍÓ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂ, ÌÓ ÔÓÒÎÂ ·ËÂ ÓÚ·ÓÈ - ìÔËÂÏ‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ËÒÎˇÏ‡ ÒÂ ÔÂ‚˙Ì‡ÎÓ ‚ ÎÂÒÂÌ Ì‡˜ËÌ ‰‡ ‚˙ÌÂ¯
Ò‚Ó·Ó‰‡Ú‡ ÒËî.

ÕÂ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ‚ËÌÓ‚ÌÓ Â ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌÓÚÓ Û˜ËÎË˘Â, ‚ ̃ ËÈÚÓ
Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÂÌ ÂÔÂÚÓ‡ ·ËÎÓ ìÓÚÒË˜‡ÌÂÚÓ ìÁ‡‡‰Ë ıËÒ-
ÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡î Ì‡ Í‡Í, „Î‡‚Ë Ë ˙ˆÂî, Ë ÚÓ (‚Ë‰ËÚÂ ÎË!)
ìÁ‡Â‰ÌÓ Ò ÔÓÂÏËÚÂ Á‡ ‚˙Áı‚‡Î‡ Ì‡ ì‰‚ÓÈÌËÚÂî ÌË ìÓÒ‚Ó-
·Ó‰ËÚÂÎËî. √ˇı ËÏ‡ÏÂ Ë ÌËÂ Ó˘Â ÓÚ ‰Âˆ‡, ‰ÂÚÓ ÒË ÚÛˇıÏÂ
Ì‡ „Î‡‚ËÚÂ ìı‡È‰Û¯ÍË Í‡ÎÔ‡˜ÂÚ‡î. ŸÂ ‰‡ ÒÏÂ Ò˙·ÛÊ‰‡ÎË
ı‡È‰Û¯ÍË ÍÓÔÌÂÌËˇ.

√ÓÎˇÏ Í‡·‡ı‡Ú ËÏ‡ Ë Ì‡Ó‰ÌËˇÚ ÔÓÂÚ »‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚, ˜Â
Ì‡ÔËÒ‡Î ìœÓ‰ Ë„ÓÚÓî, Ó˘Â ÔÓ-„ÓÎˇÏÓ Â ÔÓ‚ËÌÂÌËÂÚÓ Ë Ì‡
ÓÌËˇ ÍËÌÂÏ‡ÚÓ„‡ÙËÒÚË, ‰ÂÚÓ Ò‡ ËÁÍ‡‡ÎË ÓÏ‡Ì‡ Ì‡ ÙËÎÏ,
‰‡ „Ó „ÎÂ‰‡Ú Ë ÚÛ˜ÂÚ‡Ú‡.  ‡·‡ı‡ÚÎËˇ Â Ë ¿ÌÚÓÌ ƒÓÌ˜Â‚ Ò
ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ì¬ÂÏÂ ‡Á‰ÂÎÌÓî, ‚ ÍÓÂÚÓ ìÔÂ‰ÔÓÎÓÊÂÌËˇ ÒÂ
ÔËÂÏ‡Ú Á‡ ËÒÚÓË˜ÂÒÍ‡ ËÒÚËÌ‡ Ë ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡ ÒÂ
ÔÓÔÛÎˇÌË Ë ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú Á‡ ˜ËÒÚ‡ ÏÓÌÂÚ‡î.

¬ ÍÌË„‡Ú‡ ˘Â Ì‡ÏÂËÚÂ ˜ÂÚË‚‡ Á‡ ÚÛÒÍËÚÂ ‰ÛÏË ‚
·˙Î„‡ÒÍËˇ ÂÁËÍ, Á‡ ÚÛÒÍËÚÂ Ì‡‚ËˆË Ë ÏÛ‡ÙÂÚË, Á‡ ÚÛ-
ÒÍËÚÂ Ì‡Ó‰ÌË ÔËÍ‡ÁÍË Ë ÔÓ„Ó‚ÓÍË, Á‡ ÚÛÒÍ‡Ú‡ Ô‡‚Ì‡
ÒËÒÚÂÏ‡, ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ Á‡ ÚÛÒÍ‡Ú‡ ÍÛıÌˇ, Á‡ ÒÂÏÂÈÌËÚÂ Ì‡‚Ë
Ì‡ ÚÛˆËÚÂ Ë ‚ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ÌË˘Ó ÎÓ¯Ó, ‡ÍÓ ÌÂ ·ˇı‡ Ì‡ÔË-
Ò‡ÌË Ú‡Í‡, ˜Â ‰‡ ‰ÓÍ‡Ê‡Ú, ˜Â ìÚÛÒÍËˇÚ ìÒ‚ÂÚÓ„ÎÂ‰î  ÓÔ-
Â‰ÂÎˇ Ò˙‚ÂÏÂÌÌËˇ ·˙Î„‡ÒÍË Ò‚ÂÚÓ„ÎÂ‰ ÏÌÓ„Ó ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ ÔË‚ÌÂÒÂÌËÚÂ ÓÚ ÍÓÏÛÌËÒÚËÚÂ  Ë‰ÂË ÓÚ ‰‡ÎÂ˜ÌËˇ Ë
ÒÚÛ‰ÂÌ ÒÂ‚Âî.

»Á‰‡ÌËÂÚÓ ì“ÛˆËÚÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇî Â ÎÛÍÒÓÁÌÓ, ÓÚÎË˜ÌÓ
ËÁÔ˙ÎÌÂÌÓ ÔÓÎË„‡ÙË˜ÂÒÍË, ·Ó„‡ÚÓ ËÎ˛ÒÚË‡ÌÓ. »ÁÎËÁ‡
Ì‡ ‰‚‡ ÂÁËÍ‡ - ·˙Î„‡ÒÍË Ë ‡Ì„ÎËÈÒÍË ‚ ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË Û Ì‡Ò
ÚË‡ÊË - 2 500 Ë 1 500.  ÌË„‡Ú‡ ÚÂÊË Ì‡ ÍËÎÓ„‡Ï, ÚÂÊË
Ë Ì‡ Ô‡‡.  ÓÂÚÓ ÌË Ô‡‚Ë ÔÓ‰ÓÁËÚÂÎÌË ÍÓÈ Â ·ÓËÎ
Á‚ÓÌÍÓ‚Â Á‡ Ò˙˜ËÌÂÌËˇ, ‚ ÍÓËÚÓ ÒÂ „Ó‚ÓË ìÁ‡ ÛÊ‡ÒËÚÂ Ì‡
Ú. Ì‡. ‚˙ÁÓ‰ËÚÂÎÂÌ ÔÓˆÂÒî, ÓÚË˜‡ ÒÂ ìÚÛÒÍÓÚÓ Ó·ÒÚ-
‚Óî, ÔÓÒÎ‡‚ˇ ÒÂ ÂÎË„ËÓÁÌ‡Ú‡ ÚÓÎÂ‡ÌÚÌÓÒÚ Ì‡ ŒÒÏ‡Ì-
ÒÍ‡Ú‡ ËÏÔÂËˇ, ‚˙Áı‚‡Îˇ‚‡ ÒÂ ËÒÎˇÏ˙Ú. Œ˘Â ÔÓ‚Â˜Â, ˜Â
ËÁ‰‡ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Â  ÒÚ‡ÌÌËÍ ‚ ÍÌËÊÌËˇ Ô‡Á‡ - ì¬‡„‡·ÓÌ‰
ÃÂ‰Ëˇî, ÍÓÂÚÓ ÒÂ ÒÎ‡‚Ë Ò‡ÏÓ Ò Ó˘Â ‰‚Â ÍÌË„Ë: ìœ˙ÚÂ‚Ó-
‰ËÚÂÎ Á‡ ŒÒÏ‡ÌÒÍ‡ ¡˙Î„‡Ëˇî Ë ìÕ‡ ËÁÚÓÍ ÓÚ  ÓÌÒÚ‡ÌÚË-
ÌÓÔÓÎî. —˙˘Ó ËÁ‚˙Ì„‡·‡ËÚÌË Í‡ÚÓ ÓÙÓÏÎÂÌËÂ Ë ˆÂÌ‡.
¿ÍÓ ÚÓ‚‡ ·Â¯Â ÔÂ‰Ë ‚ÂÍ Ë ÓÚ„ÓÂ ËÁ‰‡ÚÂÎˇÚ ËÏ ‰‡ Â
Á‡ÍË˜ÂÌ Ò Ó‰ÂÌ ìŒÒÏ‡ÌËÂî. «‡ ËÁ‰‡ÚÂÎ ÒÂ ˇ‚ˇ‚‡ ¿ÌÚÓÌË
√ÂÓ„ËÂ‚, Ì‡·‡Î ÔÂ‰ÂÎ˙Í ÓÚ ÒÎÛÊ·‡Ú‡ ÒË ‚ ¡¡— ÀÓÌ‰ÓÌ
Ë –‡‰ËÓ —‚Ó·Ó‰Ì‡ ≈‚ÓÔ‡. “ÓÈ ÒË ÁÌ‡Â ÓÚÍ˙‰Â Í˙Ï ÌÂ„Ó
ÚÂ˜Â Í‡Ì˜ÂÚÓ Ë ˜Ëˇ ÔÓ‰ÎÓ„‡ Â. ÕÓ ÔÓ Ô˙Úˇ Ì‡ Ò˙ÏÌÂÌËˇÚ‡
Úˇ·‚‡ ‰‡ Ú˙„Ì‡Ú ÌˇÍÓË ÔÓ-‡ÁÎË˜ÌË ÒÎÛÊ·Ë.

”˜‡ÒÚÌËˆËÚÂ ‚ Ú‡ÁË ‡ÌÚË·˙Î„‡ÒÍ‡ ÓÔÂ‡ˆËˇ Ò‡ ÔÓ‰-
·‡ÌË Í‡ÍÚÓ ÒÂ ÔÓ‰·Ë‡Ú ÂÈÌ‰Ê˙Ë. ÿÂÚ‡ÎË ÔÓ ‰ÂÒÂÚËÌ‡
‰ÌË ËÁ ‡ÁÌË Í‡Ë˘‡ Ì‡ ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ë ÒÚ˙ÍÏËÎË ÍÌË„‡Ú‡
Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÔÓ˙˜Í‡Ú‡. ŒÚ‚ÒˇÍ˙‰Â Â ‚Ë‰ÌÓ, ̃ Â ÌÂ Ò‡ ìËÁÚ˙ÍÌ‡-
ÚË Û˜ÂÌËî, Á‡ Í‡Í‚ËÚÓ „Ë Ó·ˇ‚ˇ‚‡Ú „˙ÏÓ„Î‡ÒÌÓ, ÌÓ ÚÂ,
Ì‡Û˜ÌË ·Û·ÓÎÂ˜ÍË,  Ò‡ ‰Â·‡ÍË‡ÎË ÓÚ Ì‡ÛÍ‡Ú‡, Á‡ ‰‡ ÒÂ
Ò˙ÓÚ‡˜‡Ú Ò ‰ˇ‚ÓÎ‡ Á‡‡‰Ë ì¯ÛÏÓÎÂÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡Ëî. —ÚË„‡Ú
‰ÓÚ‡Ï, ˜Â ìÒÂ ˜Û‰ˇÚî Á‡˘Ó Ó˘Â Û Ì‡Ò ÌˇÏ‡ Ô‡ÏÂÚÌËˆË Ì‡
Á‡„ËÌ‡ÎËÚÂ ÚÛÒÍË ‚ÓÈÌËˆË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ.
¬‡ÎÎ‡ıË, ·ËÎÎˇıË! » ÚÓ‚‡ ‰ÓÊË‚ˇıÏÂ!

С

tosho.koruev@abv.bg

Ибрикчийство

а понижаване цената на
тока надеждите до голяма
степен са свързани с на-
маляването на ставката на
ДДС, като се предлага тя

ИбрикчийствоИбрикчийствоИбрикчийствоИбрикчийствоИбрикчийствоВъзможности за
по-евтин ток без
национализация
Държавата има законово основание да предяви претенции
за изискуемост на сумите, които ЕРП-тата са инкасирали
под формата на такси за пренос на еленергия

Доц. Йордан
СЪЕВ,
д-р по икономика

З
да спадне до 10%. Това обаче може
да стане само с решение на Народ-
ното събрание, а такава точка не е
включена в неговия дневен ред до
края на съществуването му, което
ще приключи до дни. Известно е
също, че политиката на ГЕРБ е про-
тив диференцирани ставки за ДДС.
Нейн идеолог и апологет е най-
вече финансовият министър в остав-
ка Симеон Дянков. Само Бойко Бо-
рисов за 1-2 дни може да наложи
промяна на позицията в това отно-
шение, но надали това ще стане.

От друга страна, обективно по-
гледнато, идеята не е и съвсем за
препоръчване от гледна точка на
най-широкия обществен интерес.
Приходите за хазната от ДДС върху
сметките за тока са месечно около
115 млн. лв. Тяхното намаляване на-
половина ще постави под въпрос
възможностите за плащането на
различни социални разходи, вклю-
чително и обещаната индексация
на пенсиите от 1 април. Който е да
бъде финансов министър в служеб-
ния кабинет, ако се окаже, че в
хазната няма достатъчно пари, пен-
сионерите ще се простят с надеж-
дите си за увеличение до незнайно
кога. Значи този вариант хем е труд-
но осъществим, хем крие сериозни
рискове относно обслужването на
социалните плащания.

Тогава какъв
е изходът?

Парите на периодично ограбва-
ните потребители са в ЕРП-тата.
Годишната печалба на всяко едно
от тях е средно 160 млн. лв. Тя оп-
ределено е спекулативна. Получе-
на е в резултат на недалновидна
държавна политика и в частност от
решенията на ДКЕВР, както и лип-
сата на ефективен контрол от стра-
на на имащите право на такъв кон-
трол, което всъщност е и тяхно
задължение. Според закона обаче
тя подлежи на ревизия от страна на
данъчните органи, прокуратурата,
държавни агенции и комисии. Сега
те трябва да си свършат работата,
която са загърбвали в продълже-
ние на много години или не са дей-
ствали в защита на обществения ин-
терес.

Оказва се например, че елект-
ропреносната мрежа не е закупена
от ЕРП-тата, а им е била предаде-
на за ползване. Те обаче събират
такси от потребителите за доставка
на ел. енергия, а това става именно
чрез тази мрежа. Следователно
държавата има законово основание
да предяви претенции за изискуе-
мост на сумите, които ЕРП-тата са
инкасирали под формата на такси
за пренос на ел. енергия. Освен
това електропроводите са прокара-
ни през частни, общински и държав-
ни земи. Но това е било по времето
на социализма, когато собственост-
та в много случаи е била абстракт-

но понятие. В условията на пазарна
икономика обаче  всяка педя земя
има цена. Така че, ако ЕРП-тата из-
ползват електропроводите,

те трябва
да заплатят

за тяхното ползване и на собстве-
ниците на земите, през които са
прокарани. Това може да стане или
чрез парично заплащане - кеш,
или чрез ваучери, с които собстве-
ниците на земи да си уреждат смет-
ките за потребена ел. енергия.

Миналият месец бях в Узана
(това е местност край Габрово, къде-
то се намира географския център
на България). Срещнах се с Петър
Милев, който има нотариални акто-
ве за 670 дка земи в този край и ги
е наследил от дядо си. По време на
електрификацията от тях са отчуж-
дени 280 дка, през които са прока-
рани електропроводи. След 1990 г.

не е подал иск за реституция, за-
щото е смятал за патриотично еле-
ктропреносната мрежа да се из-
ползва да потребностите на обще-
ството в лицето на битови и проми-
шлени потребители. Но когато е
узнал, че всъщност тя се експлоа-
тира от чуждестранни дружества,
които от това печелят милиони ле-
вове, формирани чрез такси за до-
ставка на ел. енергия, променя от-
ношението си и сега смята, че тряб-
ва или да му се върне собственост-
та, или тя да му бъде заплатена по
пазарни цени. Затова е започнал
да води съдебни дела.

Според закона всичко, които е
построено на един терен, принад-
лежащ на легитимен собственик и
не е уредено чрез договори, е вла-
дение на притежателя на недвижи-
мия имот. Значи, каза ми Петър
Милев, из искам или да ми се за-
платят терените, през който мина-
ват електропроводите, или те да
станат моя собственост. Той пред-

почита последното, защото ако
това стане, ще си прокара кабел
към дома си и ще ползва ток, който
няма да плаща. Иначе ЕРП-тата да
му изплатят 34 800 лв. (на толкова
е оценена земята, през която мина-
ват електропроводите и тя не може
да се използва за нищо друго) и с
тях децата и внуците му ще се раз-
плащат с доставчиците, та даже ще
остане и за правнуците.

Национализацията на ЕРП-тата
е практически невъзможна поради
различни причини. Дори да се
предприеме такъв ход, това не
може да стане по административен
път, а ще бъде една много дълга
съдебна сага. Отнемането на лицен-
за също е доста сложна процедура.
Но НЕК може да откаже да им про-
дава ток по досегашните условия и
цени, както и да изкупува ел. енер-
гия от алтернативни източници. Ка-
пацитетът на АЕЦ “Козлодуй” и
държавната ТЕЦ “Марица-изток” е

достатъчен за задоволяване на по-
требностите на домакинствата и
промишлеността. Следователно
трябва да има

директна
доставка
от тях

без посредници, включително и
ЕРП-тата като такива. Така ще се
заплаща само количеството потре-
бена ел. енергия, която за едно до-
макинство месечно възлиза средно
на около 45 лв. И при наличието на
ДДС ставка от 20%, сметката ще
бъде 54 лв., което, общо взето, е
поносимо.

Вероятно има и други варианти,
но всичко засега продължава да
витае в сферата на размишленията.
А трябват бързи и решителни дей-
ствия, които във възможно най-
кратък срок да доведат до реални
резултати.
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ги в историята на Венецуела и
Латинска Америка.

1. Никога в историята на
Латинска Америка не е имало
политически лидер с такава
неоспорима демократична ле-
гитимност. Откакто дойде на
власт през 1999 г., във Венецу-
ела се проведоха 16 избори.
Уго Чавес спечели 15, послед-
ният - на 7 октомври 2012. Той
побеждаваше редовно съпер-
ниците си с марж от 10-20 про-
центни пункта.

2. Всички международни
органи, от Европейския съюз
до Организацията на амери-
канските държави, от Съюза на
южноамериканските нации до
Центъра Картър, бяха едино-
душни в признаването на про-
зрачността на гласуването на
изборите.

3. Джеймс Картър, бивши-
ят президент на САЩ, заяви,
че избирателната система на
Венецуела е “най-добрата в
света”.

4. Универсалният достъп до
образование, въведен през
1998 г., даде изключителни ре-
зултати. Около 1,5 милиона
венецуелци междувременно са
се научили да четат и пишат,
благодарение на кампанията
за грамотност, наречена “Ми-
сия Робинсън”.

5. През декември 2005 г.
ЮНЕСКО заяви, че Венецуела

е ликвидирала неграмотността.
6. Броят на децата, посеща-

ващи училище, се е увеличил
от 6 милиона през 1998 г. до
13 милиона през 2011 г. и ко-
ефициентът на записване в
момента е 93,2%.

7. “Мисия Робинсън II” е
стартирана, за да може цялото
население да получи достъп
до средно образование. По
този начин броят на записали-
те се (от всички граждани без
средно образование) в средно-
то училище е нараснал от
53,6% през 2000 г. до 73,3%
през 2011 г.

8. Мисиите Ribas и Sucre
позволиха на десетки хиляди
млади хора да предприемат
университетски изследвания.

50 истини за Уго Чавес и
Боливарската революция

Какво се случи във Венецуела, откакто през 1999 г.
безспорният лидер на страната дойде на власт
По този начин броят на сту-
дентите се е увеличил от
895 000 през 2000 г. до 2,3
милиона през 2011 г., подпо-
могнат от създаването на нови
университети.

9. По отношение на здра-
веопазването - създадена е
Национална система, за да се
осигури свободен достъп до
здравни грижи за всички ве-
нецуелци. Между 2005 г. и
2012 г. са създадени 7873
нови медицински центрове във
Венецуела.

10. Броят на лекарите се е
увеличил от 20 на 100 000
души от населението през
1999 г. до 80 на 100 000 души
през 2010 г., или увеличение
от 400%.

11. Мисията “Barrio Adentro
I” предостави 534 000 000 ме-
дицински консултации. Около
17 милиона души взеха учас-
тие, докато през 1998 г. по-
малко от 3 милиона души има-
ха редовен достъп до здравео-
пазване. По този начин 1,7 ми-
лиона души са били спасени
между 2003 г. и 2011 г.

12. Коефициентът на детска-
та смъртност е намалял от 19,1
на хиляда през 1999 г. до 10
на хиляда през 2012 г., което е
намаление от 49%.

13. Средната продължител-
ност на живота се е увеличила
от 72,2 години през 1999 г. до
74,3 години през 2011 година.

14. Благодарение на “Опе-
рация Чудо”, стартирана през
2004 г., 1,5 милиона венецуел-
ци, които са били жертви на

катаракта или други очни за-
болявания, са възвърнали зре-
нието си.

15. От 1999 г. до 2011 г.
равнището на бедност е нама-
ляло от 42,8% до 26,5% и сте-
пента на крайна бедност е на-
маляла от 16,6% през 1999 г.
до 7% през 2011.

16. В класацията на Индек-
са на човешкото развитие
(ИЧР) на Програмата на ООН
за развитие (ПРООН) Венецу-
ела скочи от 83-то място през
2000 г. (0.656) на 73-то място
през 2011 г. (0,735) и влезе в
категорията нации с “High HDI”.

17. Коефициентът на Джини,
който позволява изчисляване
на неравенството в страната,
падна от 0,46 през 1999 г. до

0,39 през 2011 г.
18. Според Програмата на

ООН за развитие (ПРООН) Ве-
нецуела притежава най-нис-
кия коефициентът на Джини в
Латинска Америка, което оз-
начава че Венецуела е стра-
ната в региона с най-малко
неравенство.

19. Детското недохранване е
било намалено с 40% от 1999 г.
насам.

20. През 1999 г. 82% от
населението са имали достъп
до безопасна питейна вода.
Сега той е 95%.

21. При президента Чавес
социалните разходи са се уве-

личили с 60,6%.
22. Преди 1999 г. само

387 000 възрастни хора са по-
лучавали пенсия. Сега цифра-
та е 2.1 милиона.

23. От 1999 г. насам са били
построени 700 000 жилища във
Венецуела.

24. От 1999 г. насам прави-
телството е върнало повече от
един милион хектара земя на
аборигените.

25. Поземлената реформа
позволи десетки хиляди земе-
делски производители да ста-
нат собственици на земята си.
Като цяло Венецуела разпре-
дели повече от 3 милиона хек-
тара земя.

26. През 1999 г. Венецуела
е произвеждала 51% от консу-

мираната храна. През 2012 г.
производството е 71%, а кон-
сумацията на храна се увели-
чи с 81% от 1999 г. насам. Ако
за консумацията през 2012 се
вземе за база нивото от 1999
г., Венецуела произвежда
140% от храната, която консу-
мира.

27. От 1999 г. средните ка-
лории, консумирани от венецу-
елците, са се увеличили с 50%
благодарение на хранителна-
та мисия, която създава верига
от 22 000 магазини за храни-
телни стоки ((MERCAL, Casa da
Alimentacao, Rede PDVAL),
където продукти се субсидират

до 30%. Консумацията на месо
се е увеличила с 75% от 1999
г. насам.

28. Пет милиона деца полу-
чават безплатна храна чрез
програмата “Училищно хране-
не”. Цифрата е 250 000 през
1999 година.

29. Недохранването спадна
от 21% през 1998 г. до по-мал-
ко от 3% през 2012 година.

30. Според ФАО Венецуела
е най-напредналата страна в
Латинска Америка и Карибите
в изкореняването на глада.

31. Национализацията на
петролната компания PDVSA
през 2003 г. позволи на Вене-
цуела да си възвърне сувере-
нитета върху енергията.

32. Национализацията на
електрическия и телекомуни-
кационния сектор (CANTV и
Electricidad de Caracas) позво-
ли да се сложи край на част-
ните монополи и да се гаран-
тира всеобщ достъп до тези
услуги.

33. От 1999 г. насам повече
от 50 000 кооперации са създа-
дени във всички сектори на
икономиката.

34. Коефициентът на безра-
ботица намалява от 15.2% през
1998 г. до 6,4% през 2012 г.
чрез създаването на повече от
4 милиона работни места.

35. Минималната работна
заплата се увеличава от 100
боливара (16 долара) през
1998 г. на 247,52 боливара
(330 долара) през 2012 г., т.е.
увеличение от над 2000%. Това
е най-високата минимална за-
плата в Латинска Америка.

36. През 1999 г. 65% от ра-
ботната сила получава мини-
малната работна заплата. През
2012 г. само 21,1% от работе-
щите имат само това ниво на
заплащане.

37. Възрастни над опреде-

лена възраст за пенсия, които
никога не са работили, все
още получават еквивалентен
доход до 60% от минималната
работна заплата.

38. Жените без доходи и
хората с увреждания получа-
ват пенсия, равна на 80% от
минималната работна заплата.

39. Работните часове са
намалени до 6 часа на ден и
36 часа на седмица, без нама-
ляване на заплащането.

40. Държавният дълг нама-
ля от 45% от БВП през 1998 г.
до 20% през 2011 г. Венецуе-
ла се оттегли от Международ-
ния валутен фонд и Световна-
та банка, след като предсроч-
но погасяваше всичките си
дългове.

41. През 2012 г. темпът на
растеж е 5,5% във Венецуела -
един от най-високите в света.

42. БВП на глава от населе-
нието нарасна от 4100 долара
през 1999 г. до 10 810 долара
през 2011 г.

43. Според годишния ин-
декс на щастието по света
(World Happiness), през 2012
г. Венецуела е на второ място
сред най-щастливите страни в
Латинска Америка, зад Коста
Рика, и деветнадесета в све-
та, изпреварвайки Германия и
Испания.

44. Венецуела предлага
повече пряка подкрепа на
страните от американския кон-
тинент, отколкото САЩ. През
2007 г. Чавес е насочил пове-
че от 8800 милиона долара за
дарения, заеми и енергийна
помощ, срещу 3000 млн. дола-
ра от администрацията на Буш.

45. За първи път в своята
история, Венецуела има свои
сателити (Bolivar и Miranda) и
сега е суверенна в областта на
космическите технологии. В ця-
лата страна има интернет и по-
критие на телекомуникациите.

46. Създаването на Petro-
caribe през 2005 г. осигурява
на 18 страни в Латинска Аме-
рика и Карибския басейн, или
на 90 милиона души, сигурни
енергийни доставки, като пет-
ролните субсидии са в размер
на между 40% до 60%.

47. Венецуела предлага и
помощи на общности в нерав-
ностойно положение в Съеди-
нените щати, като им предо-
ставя гориво на субсидирани
цени.

48. Създаването на Боли-
варския алианс за народите
на Америка (ALBA) през 2004
г. между Куба и Венецуела е в
основата на приобщаващ
съюз, основан на базата на
взаимноизгодното сътрудни-
чество. Той се състои от осем
страни-членки, които поставят
човешката личност в центъра
на социален проект, с цел
борба с бедността и социал-
ното изключване.

49. Уго Чавес е в основата
на създаването на Общността
на латиноамериканските и ка-
рибските държави (CELAC),
която обединява за първи път
33-те страни от региона, еман-
ципирани от опеката на САЩ
и Канада през 2011 г.

50. Уго Чавес играе ключо-
ва роля в мирния процес в
Колумбия. Според президента
Хуан Мануел Сантос, “за да
стигнем до солиден проект за
мир, с ясен и конкретен на-
предък, напредъкът, постигнат
всякога с ФАРК, е поради все-
отдайността и ангажираността
на Чавес и правителството на
Венецуела”.

Венецуела
плаче
за Чавес

Салим ЛАМРАНИ

(Превод Боян Дуранкев)

П
резидентът Уго Ча-
вес, който почина на
5 март 2013 г. от рак
на 58-годишна въз-
раст, остава завина-
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Интервю на Альона НЕЙКОВА

 Често ли присъствате
на концертите, когато се
изпълняват написани от вас
произведения, Гия Александ-
рович?

- Не много често. Старая се
да ограничавам пътуванията
си. Това е свързано и с
възрастта ми, и с моето здра-
вословно състояние. Естестве-
но, когато става дума за пре-
миера, тогава задължително
се опитвам да присъствам.
Трябва да слушам, за да чуя
какво съм написал, да видя
какво се е получило, да раз-
бера крайния резултат. Обик-
новено има някакви пропус-
ки, които може да се кориги-
рат и на репетициите или
след първото изпълнение
пред публика. Но гостуването
ми в София е свързано не
само с премиерата на “Стикс”
пред българската публика, а
и с честванията, посветени на
60-годишнината на Юрий
Башмет. Ние сме приятели,
бях длъжен да дойда, както
отидох наскоро заради него
и в Москва. И там също твор-
бата ми, написана за този
световноизвестен виолист, бе
изпълнена за първи път.

 Какво за вас е най-важ-
но да чуете в залата - как
звучи произведението ви
или как реагира публиката?

- Определяща е тишината.
Научих се да ценя най-на-
пред нея. Когато съм в кон-
цертната зала, за мен е важ-
но да чуя именно онази
звънлива тишина, която не
може да се сравни с нищо
друго. Когато я има, това е
най-голямата награда за
онзи труд, който влагам, ко-

Гия Канчели:

ГИЯ КАНЧЕЛИ е роден на 10 август 1935 г. в Тбилиси,
в семейство на лекар. Завършва музикално училище,
но в университета е приет в геоложкия факултет.
След дипломирането си учи и в Тбилиската консерва-
тория, в която по-късно и преподава. Автор е на
симфонична и камерна музика, пише композиции за
филми и театрални постановки. Преди броени дни
гостува в София, заради премиерното изпълнение
у нас на творбата му “Стикс”, заедно със световно-
известния руски виолист Юрий Башмет. Те гостува-
ха в столицата по покана на БНР. Ръководството на
медията присъди почетния плакет “Сирак Скитник”
на Юрий Башмет по повод 60-ата му годишнина и
неговия юбилеен концерт в София. Виолистът подари
на българската публика виртуозен спектакъл съвме-
стно със Симфоничния оркестър и Смесения хор на
БНР, дирижирани от Емил Табаков. Гия Канчели лично
се качи на сцената на зала 1 на НДК, за да поздрави
Юрий Башмет. Преди това обаче бе любезен да
отговори на въпросите на ДУМА.

Научих се да ценя
най-много тишината
Когато изпълнението е безпогрешно,
забравям, че звучи мое произведение, сподели
известният грузински композитор

гато пиша музика.
 А когато не усетите

тази тишина, смятате ли,
че публиката не е разбрала
произведението ви или
изпълнението на творбата
ви не е било достатъчно
добро?

- Всичко зависи от атмосфе-
рата, от количеството публи-
ка, от самата зала, където
минава концертът. За НДК
например ми казаха, че тряб-
ва малко да се усилва звукът,
за да бъде чут солистът, как-
то трябва...

 А как на вас самия ви
въздейства написаната от
вас музика по време на жив
концерт?

- Когато изпълнението е
безпогрешно, забравям, че
звучи моята музика. И в този
случай може да ми хареса,
да ми повлияе благотворно,
да ми направи добро впечат-
ление. Обикновено много
критично слушам мои компо-
зиции.

 Вярно ли е, че не оби-
чате да пътувате в Ру-
сия? Или това вече е в ми-
налото?

- След онова, което е ста-
нало през 2008 г., наистина
доста време не съм пътувал в
Русия. И сега ходя там само в
онези случаи, когато много
настоятелно ме канят за зна-
чими събития, какъвто бе на-
пример скорошният концерт
на Юрий Башмет в Москва,
където той премиерно изсви-
ри “Стикс”. Присъствал съм и
на последния спектакъл на
Робърт Стуруа, с когото ра-
ботя цял живот. Не мога да не
съм до него в такъв важен
момент. Или когато във Фил-
хармонията на Санкт Петер-
бург се организира концерт в
моя чест - отново няма как да
не отида... Не мога да кажа,

че не обичам да посещавам
Русия. Напротив, много оби-
чам! Но може би, що се касае
тамошните власти, отношени-
ето ми към тях е особено.
И се опасявам, че задълго ще
е така.

 Роден сте в Тбилиси,
през 1991 г. сте живял в
Германия, от 1995 г. твори-
те в Белгия. Всеки сам ре-
шава как да отговори на
“предложенията” на съдба-
та и къде да има дом. Мнози-
на обаче мислят, че сте
извън родината си по поли-
тически причини...

- Това не е вярно. Знаех,
че ще работя поне 12 месе-
ца в Берлин, две години пре-
ди да бъде избран първият
грузински президент Гамса-
хурдия, към когото изпитвам,
както казва героят от “Мими-
но”, лична непоносимост.
Мисля, че при всички поло-
жения бих заминал. Но това
съвпадна с изборите и пре-
зидент на Грузия стана чо-
век, неприемлив за мен. На-
истина е съвпадение, аз
никъде не емигрирах, зами-
нах само за една година, но
после започна гражданска-
та война и реших да остана
в Берлин, докато не ми
свършат парите... След това
от Белгия получих предложе-
ние да напиша голямо про-
изведение и заминахме с
жена ми за Антверпен. Кога-
то приключи този ангажи-
мент, чудехме се дали да ос-
танем там или да се върнем
в Берлин. Но понеже Антвер-
пен ми напомня Тбилиси като
национален състав, като на-
строение на хората, дори
като метеорологични усло-
вия, решихме със съпругата
ми да останем именно в този
белгийски град.

 Липсва ли ви все пак
Тбилиси?

- Пътувам до родното ми
място 4-5 пъти годишно, по-
някога оставам доста дълго.
Жена ми сега е там. Роди ни
се четвърти внук.

 Лесно ли се свиква на
живот в чужбина?

- Където и да се намирам,
винаги успявам да свикна.
Това е така, защото не-
прекъснато работя. Все едно
съм в някакъв дом на творче-
ството, независимо в коя точ-

ка на света ме е отвела
съдбата. Вкъщи също по цял
ден седя и работя. В апарта-
мента ми в Антверпен, в мо-
ята стая е абсолютна тиши-
на, дори не чувам звука на
минаващите наблизо коли.
Цял живот съм работил в
творчески домове (усмихва
се). 56 години живях при
съветска власт и съчинения-
та си ги писах именно в таки-
ва домове - в Армения, в Гру-
зия, край Москва, в околнос-
тите на Ленинград и т.н. За-
минавах и с месеци работех
там, композирах, пишех му-
зика към филми...

 Обижда ли ви фактът,
че името ви се свързва най-
вече именно с филмовата
музика към “Мимино”, “Кин-
дза-дза!”, “Не тъгувай” и
много други?

 По-голяма част от
публиката чува музиката,
но малцина я чувстват.
Какво може да се превърне
в своеобразен мост, който
да свърже чисто физичес-
ките възприятия с емоци-
оналните?

- Такъв мост може да бъде
само хубавата музика... Кога-
то я слушаме, трябва и да я
чувстваме. Това е. Ако някой
се опита да я разбере, трябва
да е наясно, че усилията са
напразни.

 Каква музика според вас
ще се изучава в консерва-
ториите след 100 години
например?

- Онази, която ще продъл-
жава да живее. Музиката и
конкретният изпълнител се
забравят, когато никой не й
обръща внимание. Ако про-

Íàïðàçíî íÿêîè ñå
îïèòâàò äà ðàçáåðàò
ìóçèêàòà

- Абсолютно не ме обижда!
Напротив! Но като автор на
филмова и театрална музика
ме знаят предимно в страни-
те от бившия СССР. В музи-
калните кръгове на Запад
съм известен повече като
автор на камерни и класиче-
ски произведения за симфо-
нични оркестри и хорове.

 Трябва ли компози-
торът да може да пише в
различни жанрове или е по-
добре да се съсредоточи в
конкретна област?

- Всичко зависи от компо-
зитора. Съществуването на
различни жанрове съответст-
ва на търсенето от страна на
аудиторията. Популярната
музика се слуша с голямо
удоволствие от много хора.
Що се отнася до сериозните
произведения, тук не може да
има огромна публика. Класи-
ческите творби са за опреде-
лен кръг хора, които искат и
могат да ги слушат.

‘
дължава да се изпълнява,
особено след смъртта на ав-
тора, тя е жива. И ще живее,
докато я помнят.

 Не ви ли е тъжно от
факта, че публиката, харес-
ваща поп изпълнителите, е
значително по-многобройна
от посетителите на класи-
ческите концерти?

- Не. Това е забележител-
но. Именно така и трябва да
бъде.

 Как реагирахте, когато
разбрахте, че през 2010 г.
японският хореограф Сабу-
ро Тесигавара е направил
балетна постановка по те-
мите на вашата Шеста
симфония, която сте напи-
сал 3 десетилетия преди
това?

- Разбира се, стана ми мно-
го приятно.

 Какво за вас е най-важ-
ното в музиката?

- Шишчета на въглен (смее
се)...

‘
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Емил Табаков, Гия Канчели и Юрий Башмет - заедно преди концерта
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Култура
очаквайте

музикално пътешествие “От Виена до
Бродуей”.

Спектакълът обединява най-попу-
лярните шедьоври от световната опе-
ретна и мюзикълна класика и среща на
бургаска сцена прочути творци в об-
ластта на музикално-сценичното изку-
ство - режисьора Марио Николов и
диригента Юли Дамянов. Ценителите на
оперетата и мюзикъла не за първи път
имат удоволствието да се срещнат с
този постановъчен екип. За такъв кон-
церт-спектакъл на Националния музи-
кален театър в София Марио Николов и
Юли Дамянов бяха удостоени с най-
високото отличие в областта на музи-

По повод 70-годишнина-
та от спасяването на българ-
ските евреи oт лагерите на
смъртта, в Бургас е обявен
първият литературен конкурс
за ученици, посветен на това
събитие. Темата “Който спа-
си един човешки живот, спа-
сява цялата Вселена” е за-
имствана от Талмуда - основ-
ният източник за законода-
телство, обичаи и морални
ценности на юдаизма. В над-
преварата могат да участват
ученици от VIII до XII клас. В
свободна литературна фор-
ма - есе, разказ или литера-
турно-научно съчинение,
юношите имат възможност

ария Илиева се завърна от Париж, където беше специ-
ален гост на трите концерта на Тони Карейра в зала
“Олимпия”, част от световното му турне. Още с първото си
появяване на легендарната сцена българката изправи
френската публика на крака. В три поредни вечери два-
мата артисти представиха пред препълнената зала дуета
си “O Primeiro Grande Amor” (“Първата голяма любов”),
който записаха в края на миналата година по покана на
португалската мегазвезда. Дуетът на Мария Илиева и
Тони Карейра остави публиката в “Олимпия” без дъх. В
кулминацията на всеки концерт португалецът канеше
българката на сцената, без да крие възхищението от
таланта и красотата й, научи ДУМА от “Стерео стая”. За
впечатляващия вид на Мария Илиева в Париж се погри-
жиха топ стилистите Зоран Коцов (грим) и Георги Петков
(коса). Роклята на певицата за концертите е дело на
дизайнерката София Борисова (“Romantika Fashion”).

“Олимпия, за мен е чест да съм тук с вас”, бяха думите
на Мария при излизането й на сцената по време на
първия концерт. “Усещането да пея в тази зала с артист
като Тони е неповторимо”, сподели певицата. “Публиката
е невероятна, те обожават Тони и го показват по най-
емоционалния начин. Щастлива съм и съм изключително
благодарна”.

След Париж Мария Илиева ще бъде гост на двата
концерта на Тони Карейра в най-голямата закрита зала
в Лисабон, Португалия - “Арена Атлантико”, с капацитет
20 000 души.

Продрум Димов
гостува в
Столичната
библиотека

Творческа вечер по случай 80-
годишния юбилей на писателя
Продрум Димов ще се състои днес
от 17 ч. в зала “Надежда” на
Столичната библиотека, пл.
“Славейков” 4. Ще бъде предста-
вена най-новата му книга “Пъту-
ване към острова на духа”, за
която ДУМА писа. В нея са събра-
ни очерци, литературни обзори,
интервюта, статии за известни
български интелектуалци, рецен-
зии. Прави чест на община Па-
зарджик, че финансира такива
издания и стимулира духовния
живот, пише Велин Георгиев. По
неговите думи, сборникът е кол-
кото лична, толкова и общест-
вена панорама на времето, през
което този човек се е посветил
на едно апостолско дело. Защо-
то, разгръщайки книгата от 260
страници, читателят навлиза в
особен и любопитен свят, свят
на любознателния българин. Той
научава много неща - някои про-
пуснати, други - позабравени,
намира ги по страниците на
този загрижен за духовния жи-
вот човек.

Концерт, посветен
на Панчо Владигеров

На 114-ата годишнина от
рождението на проф. Панчо Вла-
дигеров (13 март) е посветен
концертът в Националната му-
зикална академия, чийто патрон
е композиторът, на 15 март от
18 ч. - от поредицата петъчни
концерти на Академичния симфо-
ничен оркестър. Входът е без-
платен, съобщи БТА. В програма-
та са Българска рапсодия “Вар-
дар” и песен из “Българска сюи-
та” от Панчо Владигеров, Кон-
церт за две флейти и оркестър
от Чимароза и Симфония номер
4 от Шуман. Диригент е Калина
Георгиева, солисти - Велян Вели-
ков - виола, студент на доц. Ст.
Жилков, и флейтистите Мартин
Павлов и Димана Демирева от
класа на проф. Георги Спасов.

Танци на планинците
в Полския институт

Тази събота,
16 март, ще се
проведе поредна-
та танцувална
среща в Полския
институт, ул.
“Веслец” 12. От 11
ч. започват уро-
ците за деца, а
от 12 ч. - за възра-
стни. Организа-
торите предла-
гат кратко загря-
ване с показваните вече през
януари и февруари полонеза и ма-
зурка, след което плавно ще се
изкачим към планинските части
на Полша и ще се запознаем с
танците от този регион, посоч-
ват от института. Най-популяр-
ният от тях е овенжок, чието
име идва от местното название
за ярешка кожа, от която са се
правили типичните обувки, носе-
ни само на празници или танцови
забави. Отново уроците ще во-
дят професионалните танцьори
Димитър Иванов (бивш член на
Ансамбъла за песни и танци Ма-
зовше) и Елица Костадинова. За-
явки за участие ще се приемат
в информационния пункт на Пол-
ския институт и на електронна
поща: sofia.info@instytutpolski.org.

Áóðãàçëèè ïúòåøåñòâàò
“Îò Âèåíà äî Áðîäóåé”

Звезди представят
шедьоври от
оперетата и
мюзикъла в
Бургаската опера

калното изкуство - “Кристална лира” за
2010 г. През май същата година този
творчески екип реализира на сцената
на Националния музикален театър една
от най-успешните постановки на све-
товния хит “Царицата на чардаша”.

Освен като режисьор, меломаните
познават Марио Николов и като един от
водещите български тенори. Гастроли-
рал в цял свят, певецът е любим изпълни-
тел на централните тенорови партии в
спектаклите на Националния музикален
театър. През 2012 г. в рамките на “Летни
музикални празници” той постави “Ца-
рицата на чардаша”, в който изпълнява
и главната мъжка роля - княз Едвин Ли-
пертвайлерсхайм. Повече от две хиляди
екзалтирани зрители аплодираха
изпълненията на участниците в “Цари-

цата на чардаша” в препълнения Летен
театър в Бургас. През 2008-а поставя на
бургаска сцена “Българи от старо вре-
ме”, а през 2009-а - “Прилепът”.

Диригентът Юли Дамянов работи
повече от двадесет и пет години в На-
ционалния музикален театър. Изявен
специалист в жанровете оперета и мю-
зикъл, той се радва на многобройна
аудитория почитатели. Дамянов е по-
знат на бургаската публика от пред-
ставленията на музикалния шедьовър
“Хубавата Елена” на Офенбах.

Интригуващо в предстоящия кон-
церт-спектакъл ще бъде участието на
младата, но вече изключително попу-
лярна Валентина Корчакова. Очарова-
телната певица има зад гърба си вече
десетгодишна кариера като водеща
солистка на Националния музикален
театър, многобройни изяви в Европа,
носителка е на отличия от наши и меж-
дународни конкурси. През 2009 г. оча-
рова бургаската публика като Розалин-
да в “Прилепът”. Сопраното ще срещне
на бургаска сцена изявените си колеги
Марио Николов и Юли Дамянов и соли-
стите на Бургаската опера - Шмилена
Султанова, Биляна Данаилова, Людми-
ла Михайлова, Георги Султанов, Диман
Панчев, Йордан Христозов, Тошо Герд-
жиков, хор, балет и оркестър на
Държавна опера - Бургас.

Евреи отбелязват 70 г. от спасяването си
с литературен конкурс

да изразят своите знания и
отношение за спасяването
на българските евреи от Хо-
локоста, да споделят мнени-
ето си спрямо хората,
дръзнали да се противопос-
тавят на унищожителната во-
енна машина на хитлерист-
ка Германия, и да оценят
действията на българския
народ в защита на човешкия
живот по време на този ге-
ноцид.

Организатор на литера-
турния конкурс е семейство
Алкалай от Бургас. За тях Хо-
локоста не е абстрактно на-
именование или историчес-
ка хронология. Те са живите

потомци на Спасените и още
пазят жълтите шестоъгълни
значки - знаците на смъртта,
белязали онези техни родст-
веници, които не са имали
шанс да останат живи и да
видят своите деца и внуци.

Младите трябва да знаят
за историческия подвиг на
българския народ. Днес
трудно можем да си предста-
вим как цивилизовани хора
са били способни на злове-
щите изстъпления. Във вре-
мето, когато е било до-
статъчно само да проявиш
жест на симпатия към пре-
следваните, за да се лишиш
от живота си, българите са

проявили безпрецедентно
национално мъжество и до-
стойнство да се застъпят за
несправедливо и безмилост-
но пожертваните си съседи,
приятели, познати.

Желаещите да участват
в надпреварата трябва да
изпратят своите творби до
31 март на имейл:
alkalay@аbv.bg.

Наградният фонд е 400 лв.
Материалите ще се разглеж-
дат от компетентно жури, а
най-добрият от тях ще бъде
публикуван на страниците на
национален информационен
сайт, научи ДУМА от КГ
“Имидж Едвъртайзинг”.

МАРИЯ ИЛИЕВА ТРИУМФИРА
В ПАРИЖКАТА ЗАЛА „ОЛИМПИЯ”

Д ържавна опера - Бургас ще
представи на своите почита-
тели на 15 март бляскавото

МММММСнимка “СТЕРЕО СТАЯ”

Милко Коларов дирижира
„Симфониета” във Варна
Милко Коларов дирижира
„Симфониета” във Варна
Милко Коларов дирижира
„Симфониета” във Варна
Милко Коларов дирижира
„Симфониета” във Варна
Милко Коларов дирижира
„Симфониета” във Варна

Марио Николов и
Валентина Корчакова
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ще преди обяд над почти цялата страна облач-
ността временно ще намалее до слънчево. В
следобедните часове, главно над планинските
райони, ще се развие купеста и купесто-дъждов-

на облачност и на отделни места ще превали краткотра-
ен дъжд. В Източна България ще духа до умерен юг-
югозападен вятър, а в Дунавската равнина - слаб от
изток. Максималните температури ще са между 14 и 19
градуса, в София - около 14 градуса. Вечерта от юго-
запад ще започне увеличение на облачността. Атмо-
сферното налягане ще бъде значително по-ниско от
средното за месеца и през деня ще се задържи почти
без промяна. Над планините ще има променлива облач-
ност. След обяд на отделни места ще превали кратко-
траен дъжд, над 1900-2000 метра - сняг. Ще духа уме-
рен, а по високите и открити части силен югозападен
вятър. Максималната температура на 1200 метра ще е
около 8 градуса, на 2000 метра - 1 градус. Над Черно-
морие облачността ще е разкъсана, по-често значител-
на. Почти без валеж. Ще духа слаб до умерен вятър от
юг-югоизток. Температурата на морската вода е 7 гра-
дуса, а вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.
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—ËÎÌË ÒÚÂ Ë Ò
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ‰‡
ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ.
—‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÌËÚÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒ‡ÈÚÂ ÒË ÔÓ˜Ë‚Í‡
Ë ÌÂ ÏËÒÎÂÚÂ Á‡
‡·ÓÚ‡, Á‡ÒÎÛÊ‡-
‚‡ÚÂ „Ó. ŸÂ ‰Ó-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ
ÓÚ ‚ÒˇÍ‡ ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓÒÚ, ÍÓˇÚÓ ˘Â ‚Ë
ÔÂ‰ÎÓÊË ‰ÂÌˇÚ.

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆ ‰ÂÌ Á‡
‰Ó·Ë ‰ÛÏË Ë ÏÓ-
‡ÎÌË ÒÚËÏÛÎË Í˙Ï
ÓÍÓÎÌËÚÂ. ŒÔËÚ‡È-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ËÒÚËÌÒÍË ‰ËÔÎÓÏ‡ÚË, ÔÓÍ‡Á-
‚‡ÈÍË ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï ‚ÒË˜ÍË.

ÔÓ ‰Û„Ë ÔË˜ËÌË, ‚ËÂ ÒË
ÁÌ‡ÂÚÂ.

ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ÓÚÓ ÒË ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ë
˘Â Ì‡ÒËÚËÚÂ ·ËÚ‡ ÒË Ò Û‰Ó·-
ÒÚ‚‡.

‚Ë Â¯ÂÌËˇ Ò‡ ÔÓ‰ËÍÚÛ‚‡ÌË
ÓÚ ÛÒÂ˘‡ÌÂÚÓ ‚Ë Á‡ ÌÂ˘‡Ú‡.

ÒÚË„ÌÂÚÂ ‰Ó ÎË˜ÌË ÓÚÍËÚËˇ,
‰‡‚‡˘Ë ‚Ë ÚÎ‡Ò˙Í Á‡ ÍÓÌÍÂÚ-
ÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ.

ÏÓÊÂ ÚÓ‚‡ ‰‡ Â Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË Á‡‰˙ÎÊÂÌË .̌

‚ÂÏÂÚÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË.

ŸÂ ÒÂ˘ÌÂÚÂ ‡Á·Ë‡ÌÂ Ë „Ó-
ÚÓ‚ÌÓÒÚ Á‡ Ò˙‰ÂÈÒÚ‚ËÂ.

ÚÂ ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ ÏËÎË Ë ÒÂ ‡‰‚‡È-
ÚÂ Ì‡ ÔÓÒÚËÚÂ ÌÂ˘‡ Í‡È ‚‡Ò.

¬ŒƒŒÀ≈…
Õ‡Â‰ Ò ‰ÓÏ‡¯-
ÌËÚÂ Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ
ÓÚ‰ÂÎÂÚÂ ‚ÂÏÂ
Ë Á‡ ÒÂ·Â ÒË.

ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ÍÓÁ-
ÏÂÚËÍ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /241 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
15.30 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÓÍÓÏÓÚË‚î/—Ù/ -

÷— ¿, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡
Á‡  ÛÔ‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ —ÓÙËˇ

17.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

17.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-
ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî

17.45 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
18.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÂ‚ÒÍËî - ìÀË-

ÚÂÍÒî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡
Á‡  ÛÔ‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ —ÓÙËˇ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /9 ÂÔ./
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-

ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË
00.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
00.45 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - /9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
01.30 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÓÍÓÏÓÚË‚î/—Ù/ -

÷— ¿, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡
Á‡  ÛÔ‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ /
Á‡ÔËÒ/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

12
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 34
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡ÒÚËî

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 42

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂÁÓÌ 5, ÂÔ. 2

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î

- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ. 3
00.20 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12
01.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 34
04.00 ì’˙ÚÍËÚÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
ÃËÓÎ˛·‡ ¡ÂÌ‡ÚÓ‚‡

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡ÚÓ ‰‚Â Í‡ÔÍË ‚Ó‰‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

00.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.15 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
01.15 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
02.15 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
03.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÔË-
‚ÎÂ˜ÂÚÂ ‰Ó·ËÚÂ
ÒËÎË Ì‡ Ò‚Óˇ
ÒÚ‡Ì‡, ‡ÍÓ

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌÂÔÂÍ˙ÒÌ‡ÚËÚÂ ÒË Ú˙ÒÂÌËˇ
Ò˙Á‰‡‚‡ÚÂ ÛÒÎÓ‚Ë  ̌Á‡ ‡Á‚ËÚËÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13 .15  ìƒÓÍ‡ÚÓ  ‚ÒË˜ÍË  Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16 .10  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
16.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
18.10 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
00.15 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.05 ì’‡·ËÚ‡Úî
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.50 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
03.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
05.15 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

�����

����������

�����
����������

�����
�����

ËÁÎ˙˜‚‡ÚÂ ÔÓ‚Â˜Â ‚Â‰ËÌ‡ Ë
˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ıÛÏÓ.



20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Да спреш да обичаш някого
е като да спреш цигарите -
всичко изглежда под контрол,
докато не се напиеш...

БИНА ХАРАЛАМПИЕВА,
театрална режисьорка,
директорка на МГТ “Зад канала”
БОЙКО ЛАМБОВСКИ,
поет, публицист, преводач
ИВАНКА ИВАНОВА, учредителка на
клуба “Приятели на ДУМА” в Ямбол
КРАСИМИРА МАРТИНОВА,
юристка, преподавателка
РОСЕН БЕЛОВ, актьор
СТРАЦИМИР ГАБЕРСКИ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Благоевград

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

13
Св. Никифор, патри-

арх Цариградски († 828)

Никифор отначало бил сановник при
двора на императрица Ирина, и още като
мирянин, умело защитавал почитането
на светите икони на VII Вселенски събор.
Бил възведен на патриаршеския престол
през 806 г. и управлявал Църквата
9 години, след което бил заточен на ос-
тров Проконис. Починал на 2 юни 828 г.,
като до самата си смърт не престанал
чрез своите писания да свидетелства за
истината и да изобличава иконоборците.
12 лета след смъртта му, когато иконо-
борството било оборено и окончателно
отхвърлено, Цариградският патриарх
св. Методий убедил императрица Теодо-
ра да пренесе в Цариград мощите на
светия страдалец и те били тържествено
поставени в църквата “Св. Апостоли”.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Красимир Гюлмезов събира
звезди за пролетен концерт
Красимир Гюлмезов събира
звезди за пролетен концерт
Красимир Гюлмезов събира
звезди за пролетен концерт
Красимир Гюлмезов събира
звезди за пролетен концерт
Красимир Гюлмезов събира
звезди за пролетен концерт

ад 700 танцьори
ще се съберат в
столицата ни за
второто издание
на най-мащабно-
то събитие от този

700 äóøè ïðåâçåìàò
ñòîëèöàòà ñ òàíöè
32 клуба от България и гости от Полша и Англия ще се
включат в програмата на второто издание на фестивала

ващо: Росен Канев, Раул То-
рес, AVA и Sulsa ще са на раз-
положение на 16 и 17 март.
Танцовите ни състави няма да
са само от големите градове,
а и от по-малки населени ме-
ста като Приморско, Белово,
Костенец, Полски Тръмбеш,
Сандански, Разлог, Сливен,
Казанлък, Перник, Нова За-
гора, Хасково. Най-малкият
участник е едва на 4 години,
а най-възрастният на над 60.

Състезанията ще бъдат
журирани от международни
съдии от Полша и Англия, как-
то и от национални доказани
специалисти в областта на
танцовото изкуство.

През втората фестивална
вечер присъстващите ще мо-
гат да се насладят на гала-
концерт с част от най-атрак-
тивните участници в различ-
ните стилове. Великолепната
танцова феерия ще започне
точно в 20 ч. на 16 март в за-

ла 2 на НДК. Всички
желаещи да се докос-
нат до майсторите на
танца и да почерпят от
техния опит и вдъхно-
вение могат да се ре-
гистрират на e-mail:
bsdf.bg@gmail.com.

Целта на Sofia
Dance Fest е да ста-
ва все по-мащабен,
с тенденция в след-
ващите издания да има по-
голямо световно участие. Ма-
совостта на състезанието има
за задача да запали и дове-
де децата и младото поколе-
ние в танцовите зали и по
този начин да се развие тех-
ният творчески потенциал, за
да се изградят като пълно-
ценни личности. Фестивалът
предоставя поле за изява на
деца, младежи и допринася
за повишаване на мотиваци-
ята им да се занимават с кон-
структивна творческа дей-

ност. Националните квалифи-
кации по танцово шоу и хип-
хоп традиционно привличат
около 3000 зрители.

За да могат повече хора
да се насладят на страхотна-
та феерия от музика и танци,
както и на майсторството на
участниците, входът за кон-
курса и галаспектакъла е
свободен. Sofia Dance Fest е
организиран от Българската
спортна танцова федерация
и спортен и танцов клуб “Су-
перформа”.

Н
род в България - Sofia Dance
Fest 2013. Проявата ще пре-
вземе от 15 до 17 март зала 2
на НДК. Участниците ще пре-
мерят сили в няколко катего-
рии: танцово шоу, модерни и
съвременни изпълнения,
джаз, хип-хоп, класически
танц, характерен, етно шоу,
латино, акро джим, мини и
големи продукции, Free open
dance, Party time seniors.

В програмата на фестива-
ла ще се включат 32 клуба от
България и гости от Полша.
Със свои уъркшопове ще се
изявят световните звезди на
танцовото изкуство Александ-
ра и Паулина Засада и
Swoosh от Англия. Българско-
то участие също е впечатля-

За първия си уи-
кенд “Свалки в обла-
ците” има бокс-офис
от 1 870 000 евро с
297 копия, заемайки
второ място след “Оз:
Великият и могъщи-
ят”, който достигна
бокс-офис от 1 992
000 евро с 397 копия.
По гледаемост на ко-
пие филмът на Педро
Алмодовар безапела-
ционно заема първа
позиция в бокс-офиса
на Испания със сре-
ден приход от 6361
евро на екран, оста-
вяйки “Оз...” далеч
след себе си със сре-
ден приход от 5312
евро на екран. Към
това трябва да се от-
чете и по-ниската
цена на билета за
“Свалки в облаците” в
сравнение с по-висо-
ката на “Оз...”, който
е на 3D. Това е най-
силната премиера на
филм на Педро Алмо-
довар. За сравнение,

Участие в снимките на новия клип на
Дичо ще получи като награда двой-
никът на изпълнителя, който се търси
през март със специален конкурс.
Всеки, който смята, че може да пее
добре парчетата на певеца, че има
дори бегла визуална прилика с него
или може да имитира поведението и

В Китай най-новата мода
в преследването на вечна-
та младост е опъване
бръчките на лицето с по-
мощта на така наречената
огнена маска. Преди запал-
ването върху кожата се на-
нася специален еликсир.
След това на лицето се по-
ставя напоена с алкохол

Британски поп-звезди от 80-те години на ми-
налия век изнесоха миниконцерт в небето - на
височина 13 000 метра. Гигът с участието на
Ким Уайлд, Тони Хедли, Бананарама и Go West
се състоя в самолет “Боинг 747”, като публиката
бе съставена от 128 пасажери. Акустичното
изпълнение продължи 22 минути и 36 секунди,
като всеки от легендарните изпълнители изпя
по два от най-големите си хитове от не толкова
далечното минало. Миниконцертът бе органи-
зиран от British Airways в рамките на благотво-
рителния проект Flying Start. Очаква се гигът да
бъде признат за “най-високият” от Книгата на
рекордите “Гинес”. Предишното подобно пости-
жение принадлежеше на друг британски певец
- Джеймс Блънт, пял на височина 12 800 метра.

На аукцион в белгийския град Хоогстратен,
провинция Антверпен, бе продадена първата
ягодова реколта за 2013 г., като 2 кг от
вкусния плод бяха купени за 4000 евро.
Сумата бе платена от известната френска
търговска верига Carrefour Belgique. Ягодите
бяха в десет 200-грамови разфасовки, всяка
с цена 400 евро. По традиция организаторите
на аукциона увеличават 2 пъти постигнатата
сума, която отива за благотворителност.
Осемте хиляди евро за първите два килогра-
ма от тазгодишната ягодова реколта бяха
предадени на фондация за борбата с болест-
та на Алцхаймер.

„Свалки в облаците” на Педро
Алмодовар с рекорд в Испания

резултатите са по-ви-
соки от премиерните
на “Завръщане” с 8%,
53 на сто повече от
“Кожата, в която жи-
вея”, 55% над “Лошо
възпитание” и 87 на
сто над “Говори с нея”.

У нас филмът
“Свалки в облаците”
тръгва по екраните на

5 април - веднага
след премиерите във
Франция и Унгария и
далеч преди премие-
рата в държави като
САЩ, Великобрита-
ния или Германия.
Разпространител за
България е “Про
филмс”, научи ДУМА
от Емил Симеонов.

ПОП-ЛЕГЕНДИ
ПЯХА В НЕБЕТО

4000 евро за 2 кг ягоди

ДИЧО ПОДАРЯВА
НА ДВОЙНИКА СИ
УЧАСТИЕ В КЛИП

бявеният за 4 април в зала 1
на НДК концерт на Aйо (Аyo)

ИЗЯВАТА НА АЙО
У НАС С НОВА
ДАТА ПРЕЗ ЮНИ

кърпа и се запалва. Методът
е ефикасен срещу бръчки и
е ефективен начин за лече-
ние на настинка. Процеду-
рата се извършва от квали-
фициран терапевт и е абсо-
лютно безопасна. Според
специалисти ефектът се по-
стига чрез загряването на
кожата, от чиято топлина се

получава хими-
ческа реакция,
която помага за
изглаждането
на бръчките. Не
е тайна, че вся-
ка жена се при-
теснява от по-
явата им, но не
всяка се осме-
лява на ради-
кални методи
за поддържане
на младостта.

жестовете му, ще се бори за първото място. Двойникът
на Дичо трябва да изпрати своя снимка, кратък текст по
какво смята, че си прилича с изпълнителя, име и телефон
за обратна връзка на адрес dvoinik.di4o@gmail.com.
След проведен подбор победителят ще бъде избран на
30 март в бар La Cubanita. Освен участие в клипа на Дичо
двойникът му ще отседне за един уикенд в хотел-ресто-
ранта в Синеморец, който певецът и приятелката му
Карина стопанисват през лятото.
Идеята за конкурса идва от обичайната за певеца на-
стройка за забавления. Както и от убеждението на Дичо,
че всеки човек си има по няколко двойника, пръснати по
света, които, освен физически, си приличат и на чисто
енергийно ниво. Междувременно Дичо е в разгара на
няколко музикални проекта, единият от които е съвмест-
ното парче Hardcore с бандата Vendetta. Освен в рока,
изпълнителят много скоро ще поднесе на феновете
изненади и в други интересни стилове.

О
ще бъде преместен на 6 юни от 20 ч. по
молба на певицата. Това се налага пора-
ди удължаване на записите по новия ал-
бум на изпълнителката. Промяната зася-
га всички дати от планираните в Европа
концерти на Айо. Закупените билети за
изявата на певицата в София остават
валидни за новата дата. Желаещите все
пак да върнат пропуска ще могат да го
направят до края на март от същото
място, откъдето са им го продали, уточ-
ниха за ДУМА организаторите на кон-
церта Sofia Live Club и Art Studio.

Огнената маска изгаря
бръчките и лекува настинка
Огнената маска изгаря
бръчките и лекува настинка
Огнената маска изгаря
бръчките и лекува настинка
Огнената маска изгаря
бръчките и лекува настинка
Огнената маска изгаря
бръчките и лекува настинка
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Памет

Туй, което знаеш, разкажи...
За развитието и състоянието на антифашистката литература в Старозагорска област

Тотьо БАКАЛОВ

“Памет ти си пак на изпитание.
Туй, което знаеш, разкажи!
Още в предсмъртните дихания
болката в душата ми тежи.”
Павел Матев

“Да се твори на антифашистка
тематика, това значи да се връщаме
по трънливия път на годините, от-
ново да пребродим отдавна пребро-
дени друмища, дето всяка падина,
всяка стръмнина, всеки камък напом-
нят за славно минало и драматични
поражения, безмълвни страдания и не-
изплакани болки, за младост простре-
ляна и любов недолюбена, за бойно
братство и непрежалими другари”.
“Героите на съпротивата вървяха към
своя подвиг и своята гибел дни и
нощи месеци и години. Влюбени горе-
що в живота, в красотата, в истина-
та. Затова те приемаха смъртта с
песен. Тая симфония на барикадите
звучи и днес като завидно завещание
към живите.”

Цола Драгойчева -
“Повеля на дълга”

Вече редица години Старозагорска
област е една от водещите в страната
в издаването на антифашистка литера-
тура. Нужно е обаче да отдадем дължи-
мото с благодарност на първотворците,
а именно: Иван Огнянов, Вълчо Вълка-
нов, Катя Огнянова, Васил Гергинов,
Диню Бакалов, Константин Коняров,
Георги Матев и др. Те сътвориха голя-
мата книга - литературен пантеон
“Страници за героите”. Книги издадоха
и Стойо Чочоолу - “Боят настана”, Иван
Митев - “Петърчо” - “Писма до теб”,
“Искри от партизанския огън” - Бойчо
Боев, “През жаравата” - Тилю Стоев.

С голямо вълнение се четяха очер-
ците на Велко Димитров - “Васката”,
началник щаб на пета оперативна
зона, посветени на безстрашните ята-
ци на партизаните. Смъртта му попре-
чи да продължи своята

изповед на признателност
и благодарност

Два са върховите моменти в антифа-
шистката литература в Старозагорско
и страната: “Живот за революцията” -
Димо Дичев и на Руси Христозов - “На
границата между две епохи”, които са
вълнуваща епопея за съпротивителна-
та борба.

Старозагорецът о.з.генерал лейте-
нант Димитър Ж. Тодоров издаде мону-
менталния труд “Ракетните войски на
България”. Минка Симеонова, Кольо
Табаков, Ангел Добрев и Калина Косе-
ва сътвориха и издадоха фотоалбум-
история “Първите паднаха в кърви”.

Голямо значение има сборникът
“Осемдесет години Старозагорска пар-
тийна организация”,  съставен от Ди-
митър Николов - ръководител, и колек-
тив. Истинска летопис представляват
мемоарите на ветерана Иван Астаджов
за антифашистката съпротива в Ка-
занлъшко. Там са издадени книгите:
“Бунтовна песен”, “Полковника и други-
те” от Петър Калайджиев, “Енина под
фашистко иго 1923-1944 г.” - автор
Петко Китипов, “История на Крънската
партийна организация” - Бончо Милев.

По случай двадесетгодишнината от
създаването на Е. М. О. градският коми-
тет на ДКМС Стара Загора издаде те-
матичен фотоалбум за живота и дей-
ността на старозагорската младеж.
Много интересна е книгата на Манол
Желев и Денка Манолова за село Бра-
тя Даскалови, а забележителната кни-
га на Пеню Желев “Секретарски дел-
ници” е истинска история за борбата и
социалистическото строителство в Чир-
пан и околията. Тежка е загубата на
антифашистката литература с убийство-
то на големия литератор  партизанин
(според признанието на Павел Матев)
Христо Байрев.

Един от високите върхове на анти-
фашисткото творчество е големият
поет, видният общественик и предан
антифашист, уважаван и обичан наш
земляк Павел Матев. Антифашистите
от Старозагорско не ще забравят и
винаги ще скърбят за смелия чирпан-
лия, прекрасния човек, големия пат-
риот и неутешим страдалец. Той зави-

наги остава “В строя” заедно с “Капи-
тан Пиер” и своите “Прозрения”, “На-
трупани мълчания” и “Сърдечни зати-
шия”. С възхита и уважение се пре-
кланяме пред неговия необятен по-
етичен свят. Общо в Чирпанско са
издадени над 20 заглавия от автори.
В Новозагорско са издадени книгите:
“Под връх Чумерна” с автор Петко
Николов, “Какво знаеш ти момче” -
Иван Христов, “Питово” - Недю Недев
и Тихол Георгиев, “Бой с врага” - Доню
Сербезов.

В днешно време най-значимо е уча-
стието на Тончо Аладжов, Стойчо Ги-
чев, Тотьо Бакалов, Минчо Танев - Аль-
оша, д-р Аяров, Иван Милчев, Илия
Карагонов, Кънчо Кънев, Стефан Мар-
ков-Федя и др. Поетът партизанин Илия
Карагонов от с. Тъжа, бивш заместник
командир на отряд “Марко Чернев”,
издаде изключителната книга “С вяра-
та”, което е ценно историко-социологи-
ческо изследване. Много голям инте-
рес предизвика книгата “Ние помним”
от Неделчо Братоев. Доц. Господин
Денев, доц. Господин Кисьов, доц. Ми-

лан Енчев с нестихваща енергия изда-
доха редица книги, рецензии и моно-
графии.

По неточни данни от 9 септември до
днешно време са издадени над 130
заглавия в областта. Писането на анти-
фашистка тематика трябва да се върши
с удивителна виталност, бодрост на
духа, честно, със святата истина. Колко
съвременно звучат думите на дядо Ва-
зов по този случай: “Историята на ми-
налото е едно огледало, което обясня-
ва настоящето. Тя е пълна с дълбока
поучителност”.

Нашите книги са една

необходимост
на днешния ден

Озониращ реактор на замърсената
политическа и идеологическа екология.

Тържество на истината. Едно изстра-

дано откровение - човешко, политиче-
ско, духовно и болезнено. Антифашист-
кото творчество е един вик, който звучи
във времето, един призив към не една
умряла съвест. В антифашистката лите-
ратура над целия букет от трепети и
кипящи чувства стои любовта към роди-
ната. Ние добре съзнаваме, че всяка
наша книга или статия е победа над
духовната нищета на днешното време
и злорадо общество. Това е творчески
жест, в който сълзят толкова много тайн-
ства, сврени в забравеното отдавна
преклонение пред духа на книгите.
Съблазнявам се да цитирам Пастернак,
който казва: “Книгата е къс горяща
съвест”.

Ние, авторите на тази тема, сме гор-
ди, че с нашето творчество обогатява-
ме антифашистката идеология и съзна-
ваме своя принос. Пределно ясно ни е,
че идеологията не е система от лозун-
ги, нито революционен гняв, нито тес-
ногръд фанатизъм, нито лична амбици-
озност. Тя е онази несъкрушима сила
на вътрешно убеждение, което я
превръща в жива вяра. Не бива да поз-

воляваме в никакъв случай личният
гняв, неовладяната инерция и шаблон-
ната фразеология да ни надвият и под-
ведат по неправилни представи и не-
точни оценки.

В антифашисткото творчество и па-
мет има нещо, което ни дава правото
да се гордеем и да не се чувстваме
бедни. Неговата красота и сила е
възможна само в обстановка на всеоб-
ща обреченост. Благодарение на това
имаме чувството за свобода и човеш-
ка всеотдайност и всичко онова по-го-
лямо, което роди подвига на Гърбачев-
ци и вълнуващата песен за Генчо
Кънев.

Но нима има друга гора по света от
българската, готова да изсъхне от скръб
и мъка по загиналите партизани?

Съпротивителната борба се прекла-
ня пред яташките плевни. Те бяха пар-
тизанските клубове, където обречени-

те се срещаха истински душа с душа,
сърце със сърце, с топлота и искреност

в тъмни нощи
и полицейски блокади

Ние дори и не подозираме колко
много красота, вълнение и гордост сме
наследили от съпротивителната борба.
И днес като срещнем бели кости, изро-
вени от пороите на времето, мъката ни
изпраща при разстрела на “Шоколада”
- Нако Колев, и моминските вопли на
мъчениците на съпротивата Иванка
Терзиева, Наталия и Гита. Това е най-
спонтанното избухване на националния
спомен, с който сме закърмени, и без
който сме немислими.

Антифашистката литература има
своите герои и жертви, което вълнува
сърцето и блясъка на красотата. Това
са нашите жертви с примки на шиите и
кървавите рани. Всички те са борци,
поети, мъченици. Славата и съвестта на
народа. Те легнаха в земята, не да из-
гният, а да й дадат светлината си. Она-
зи, страшната светлина с промушените
сърца и замръзналите очи.

Нашето творчество винаги се посре-
ща на нож от реакционните сили. Те го
унижават, фалшифицират. Нестихва кла-
совата им ярост и усилия да пренапи-
шат историята, да изопачат истината и
отрекат фактите. Явно антикомунисти-
ческата им животинска омраза е бло-
кирала мисловния им процес. Има ли
нещо по- нелепо, по-абсурдно от това
да пишеш, да фалшифицираш на база-
та на едно уникално подлудяващо чер-
ногледство. На тях им вярват само без-
мозъчните привърженици на традици-
онното недомислие и шаблонното от-
рицание. Не малко са някои политоло-
зи, които правят нечистоплътен опит да
калкулират хладнокръвно антифашист-
ката съпротива и литература по един
прагматичен и груб тенденциозен на-
чин със средствата на махленските
прийоми, недостоверност и лъжа. На
това ние противопоставяме антифаши-
стката литература като огромна сила.

Непреодолима
и неопровержима

със святата си истина

Особено днес, когато сме свидетели
как антикомунизмът и русофобията се
кооперират със социалната демагогия
и популизма.

Как днешната власт създава обек-
тивна обстановка за проявление на най-
реакционните сили и неофашизма.

Антифашистката литература е могъ-
ща сила в ръцете на левите сили, оръ-
жие чийто тътен респектира и демаски-
ра безумието на възраждащия се нео-
фашизъм.

Антифашисткото творчество е в по-
мощ на всички, които са в плен на гор-
чиви разочарования и илюзии, да се
съвземат и свестят. В сътвореното в тази
литература блести безспорното дока-
зателство, че в Царска България е вил-
нял кървав монархофашизъм, оглавяван
от омразната династия на Кобургите.

Господа клеветници на нашата ли-
тература, душителите на мисъл и дух
също “творят”, но само лъжи, неверни и
обидни квалификации, неточни харак-
теристики и обвинения.

Нашата литература ще надвие не-
благоразумието, злобата и глупостта им.

Те не оставят никакви светли следи,
а интригантските им дири ще ги смете
бурята на бъдните дни.

Те са хора с интелектуална недо-
статъчност. Липсва им духовна мощ да
понесат високите градуси на културата
и истината. Най-слабата интелектуална
искра може да прегори елементарното
им състояние.

Героите в антифашистката литера-
тура се заселиха в легендите.

Те вървяха пред нас до нас по този
трагичен булевард, житейски, пламнал
от хора птици и живот, от пролет и от
мъка, кръв и страдание.. Като лъч от
огъня, като ек от бясна буря, ек от гнев-
на песен и радост.

И те ни дават огъня си светнал от
партизанската клетва. И те ни дават
коравата си десница от барут целува-
на, и горена с бич стражарски. Дават
ни любовта си към Родината през кур-
шуми и суховеи, преминала ни от глад,
ни от разстрели сломена.
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Спорт

Л

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

КУПА НА БЪЛГАРИЯ
ПО БНТ 1

15.30 Локо Сф - ЦСКА
18.00 Левски - Литекс
ШАМПИОНСКА ЛИГА

ПО БТВ ЕКШЪН
21.45 Байерн - Арсенал

ПО РИНГ
21.45 Малага - Порто

имитър Бербатов е 3-ото най-
добро попълнение за този се-
зон във Висшата лига на Анг-
лия, според мнението на ме-

Кокала сгря Локо Сф
с „Харлем шейк”

Световният хит “Harlem
Shake” не подмина и съблекалнята
на Локо Сф. Култовият танц бе
изпълнен от всички играчи, а във
видеото дейно участие взе и тре-
ньорът на тима Емил Велев-Кока-
ла, който обаче бе с черна маска.
Клипове с култовото парче вече
заснеха и пуснаха в сайтовете си
Фулъм с Димитър Бербатов и Ста-
нислав Манолев, шампионът на
Англия Манчестър Сити, шампи-
онът на НБА Маями Хийт и други
отбори. След тонизиращата под-
грявка Кокала скри футболисти-
те си в последното занимание
преди първия 1/4 финал с ЦСКА за
Купата на България. Мачът е днес
от 15.30 ч. в Своге и ще бъде
предаван по БНТ1.

Херо пробва
нов французин

 Нов полузащитник пристигна
на проби в Черноморец и се включи
в тренировките на “акулите”. В
следващите дни старши трень-
орът Димитър Димитров-Херо ще
прецени дали французинът с араб-
ски корени може да бъде в помощ
на тима му.  24-годишният играч
е свободен агент и беше доведен
на “Лазур” от мениджъра Николай
Ишков.

Пирин ГД отписа
купата

Треньорът на Пирин ГД Тенчо
Тенев не очаква тимът му да
продължи в турнира за Купата на
България. В първи 1/4 финал ново-
бранците в “А” група гостуват на
Берое днес в Стара Загора. Тенев
в този двубой ще разчита пре-
димно на играчи, които по-рядко
попадат в сметките му. Той заве-
де група от 20 футболисти за
двубоя в Града под липите.

Нефтохимик
пред отказване
от „Б” група

Нефтохимик e пред спиране на
участието си в първенството на
“Б” група. Причините за това са
много, въпреки усилията, които
полагат спонсорите на клуба и
община Бургас. Ръководството е
направило всичко необходимо за
провеждането на двубоя от XVI
кръг с Банско в неделя на ст. “Ла-
зур”. Продължава търсенето на
варианти, за да се осигурят фи-
нансови ресурси за съществува-
нето на клуба.

Руснак дава
по 60 000 лв. на
Спартак Пл месечно

42-годишният руснак Арсен
Арменяк е новият спонсор на
Спартак Пл. Той ще дава по 60 000
лв. на месец за издръжката на
втородивизионния клуб. Плевенча-
ни съобщиха, че новият спонсор
се занимава с промотиране в све-
товен мащаб на спортисти от
различни спортове, като е извес-
тен най-вече в ММА средите.

Д
БЕРБАТОВ В ТОП 3 НА
ТРАНСФЕРИТЕ В АНГЛИЯ

ниджърите в първенството. Новото
попълнение на Фулъм, който дойде от
Манчестър Юнайтед, събира 5% и раз-
деля позицията с испанския национал
Санти Касорла, привлечен в Арсенал
от Малага, и с френския халф Стеван
Нзонзи, преминал от Блекбърн в Стоук
Сити. Трансфер №1 на сезона е друг
испанец - Мичу, който през лятото на
2012 г. подсили Суонзи. Бившият напа-
дател на Райо Валекано получава 47%
от гласовете. Вторият най-добър транс-
фер в Премиършип за сезона е замес-
тилият Бербатов в Юнайтед Робин ван
Перси от Арсенал. Холандецът е събрал
35%. Мениджър на годината е датският
специалист Михаел Лаудруп. Под него-
вото ръководство Суонзи спечели Ку-
пата на лигата на Англия - първия го-
лям трофей в 100-годишната история
на “лебедите” от Уелс. Тимът се пред-
ставя чудесно и във Висшата лига, а
бившият съотборник на Христо Стоич-
ков в Барселона спечели анкетата с

46% от гласовете. За най-добър млад
играч пък е отличен Рахим Стърлинг
(Ливърпул) с 52%.

“Идването на Бербатов беше важно
за него, за нас и за феновете. Исках да
го доведа във Фулъм, той е голям играч.
Не обичам да сравнявам футболистите,
но Димитър беше много важен за Ман-
честър Юнайтед. Той бе водещият им
реализатор, въпреки че не играеше
през цялото време. Надарен играч е.
Робин ван Перси в момента се намира
в разцвета на силите си, в невероятна
форма е и е на добра възраст. Димитър
е малко по-възрастен, но въпреки това
мисля, че вероятно е също толкова це-
нен за нас, колкото Ван Перси за Юнай-
тед. На тренировка, а понякога и в ма-
човете, той е по-бърз, отколкото изглеж-
да. Всъщност той е по-бърз от 90% от
играчите във Висшата лига. Бербатов
просто е различен футболист и изглеж-
да така сякаш играе в парка, но е доста
бърз, просто хората не го осъзнават.
Изглежда отпуснат на терена, но е тол-
кова надарен, че прави всичко да из-
глежда много лесно”, каза мениджърът
на Фулъм Мартин Йол.

ЛЮБО ПЕНЕВ
ОБЯВИ 10
ЛЕГИОНЕРИ
ЗА МАЛТА
И ДАНИЯ

Радуканов пое ЦСКА

Новият треньор на ЦСКА Милен Радуканов излиза от
съблекалнята, преди да заведе тима за първа тренировка

М Снимка ГОНГ
илен Радуканов е
новият треньор на
ЦСКА. Той замени
уволнения Миодраг
Йешич. Бившият

Новият треньор води тима в 1/4 финала за купата с Локо Сф днес в Своге

футболист на “армейците” па-
рафира до края на сезона с
опция за още 2 години. Дого-
ворът му автоматично ще бъде
удължен, ако специалистът,
роден във Видин, спечели
Купата на България или фини-
шира в тройката на “А” група.
При положение, че Радуканов
се провали, ръководството ще
решава дали да го остави. Ви-
динчанинът поема тима за 2-
ри път. Той бе начело на “чер-
вените” от 21.10.2010 г. до
23.10.2011 г. За този период
той спечели Купата и Супер-
купата на България, които са
последните 2 трофея в клуб-
ната витрина.

Радуканов изведе тима
вчера за първа тренировка. Тя
се проведе на базата край
Панчарево, а преди това той
бе представен пред футболис-
тите от един от собствениците
- Димитър Борисов.

Йешич пък бе освободен
вчера, след което взе запла-
тите си. Сърбинът си тръгва
без неустойка, защото няма
такава клауза в договора си.
Той бе натирен след 2 офици-
ални мача начело на “черве-
ните”. На старта на пролетния
дял на “А” група ЦСКА загуби

от Литекс (0:2), а във II кръг
“армейците” биха Черноморец
(2:0). Сърбинът обаче бе изго-
нен заради слабото състояние
на тима и очевидно провале-
ната подготовка.

“ЦСКА е като болен човек
от 4-5 години. Намерили сме
лекарство, но никой не иска
да го изпие. На тези, които
бяха извън групата за послед-
ния мач (Иван Бандаловски и
Мишел Платини), пожелавам
да стоят по-далеч от мен. До-
като работя някъде, се опит-
вам да подобря нещата. Такъв

е моят принцип на работа.
Имам си собствена визия как
да го направя. За да се напра-
вят нещата, трябва и малко
време. Очевидно моето изте-
че и няма какво повече да
кажа за клуба. Не искам да
преча на другите хора, които
ще дойдат. Благодарен съм на
всички момчета, които бяха в
групата, особено на младите,
които се появиха в игра. ЦСКА
има качество, има всичко, но
и друга, различна визия от
моята”, каза Йешич.

“Никога не съм пожелавал

мястото на някого, защото
знам, че подобно нещо може
да се случи и на мен. Не е
приятно, когато те сменят. Във
футбола обаче е така. Всичко
е възможно, може още утре
да започнат да ме уволняват.
Не се притеснявам, опитвам
се да загърбя миналото. Знам,
че надали ще жънем само по-
беди, но обещавам да се раз-
давам максимално, за да
върви ЦСКА напред. Надявам
се да няма групички в тима.
Бандаловски, Платини, Крачу-
нов и Марсиньо няма да игра-
ят срещу Локо Сф. Знаем и за
проблемите между предиш-
ния треньор и играчи, но тряб-
ва да ги преодолеем. За да
съм тук, винаги се правят ком-
промиси. На такъв голям от-
бор обаче не се отказва. Ще
гледаме да работим здраво и
отборът да върви нагоре.
Няма как да наложим млади
футболисти веднага, ето Паро
Никодимов го е правил пре-
ди, ще се опитаме и ние. По-
мощник ще ми е Росен Кири-
лов. Връщаме Роко Перота
като кондиционен треньор.
Оливер Ковачевич остава
треньор на вратарите до
събота. След това ще видим”,
каза Радуканов. Новият тре-
ньор връща в състава и изго-
нения от Йешич Костадин
Стоянов, който бе включен в
групата за мача с Локо.

Левски и Националният клуб на привърже-
ниците организират съвместно гледане на ви-
деостена на първия 1/4 финал на турнира за
Купата на България с Литекс. Двубоят е днес от
от 18,00 ч. на стадион “Георги Аспарухов”, но
ще се играе на закрити врата заради наказани-
ето, което БФС наложи на клуба от един мач
без публика за изцепките на феновете в дерби-
то с Ботев в Пловдив от ХVII кръг на “А” група
в събота. Видеостената ще бъде монтирана от
външната страна на оградата откъм сектор “А”,
а организацията в района е съгласувана и с
органите на реда.  Мачът ще се предава и по
БНТ1.

НАКАЗАНИЯТА НА ДК НА БФС
За инцидентите в Пловдив Левски и Ботев

са наказани с 1 мач на празни трибуни. Ботев
Пд е глобен 10 000 лв., а Левски - 7000, но
трябва да възстанови и щетите, нанесени на
стадион “Христо Ботев”. По 1 мач са наказа-
ни Станислав Ангелов и Дъстли Мюлдер (Лев-
ски) и Йордан Христов (Ботев Пд), Любо Ви-
танов (Пирин ГД), Светльо Петров (Локо Сф),
Светослав Дяков (Лудогорец) и Козмин Моци
(Лудогорец), а за 4 мача - Жайро (Ботев Вр)
за удар с лакът в главата на съперник. Напус-
налият “Б” група Сливен е глобен 500 лв. за
неявяване на мача с Банско и са отнети 3 т.
от актива му.

ЛЕВСКИ ПУСКА МАЧА
С ЛИТЕКС НА
ВИДЕОСТЕНА

БАЛЪКОВ ГОТОВ ПАК ДА ПОМАГА
НА НАЦИОНАЛИТЕ Снимка БГНЕС

Марин МИЛАШКИ

Балъков показва футболни умения

Красимир Балъков е готов отново
да облече екипа на националния
отбор на България и да се върне на
терена, обяви на шега бившият плей-
мейкър и капитан на “трикольорите”
и пожела на бившия си съотборник и
сегашен селекционер Любослав
Пенев да класира тима на световно-
то в Бразилия 2014. Ексмениджърът
на Черноморец се закани да помага,
защото с негово участие в квалифи-
кациите България игра за последно
на голям форум - Евро 2004 в Порту-
галия. Оттогава “лъвовете” неизмен-
но се провалят.  “Ако Пенев не го
стори, ще се върна в националния
отбор да играя. Тогава отново ще се
класираме на голям форум. Като се
прибрах в България, останах прият-
но изненадан от атмосферата на ста-
диона в Пловдив. Всеки такъв мач,
като Ботев - Левски (2:0), води до
повишаване на интереса към нашия
футбол. Грозните сцени ги правят
единици хора, които са негативно
настроени и трябва да бъдат наказ-
вани. Нека не гледаме негативното,
а позитивното. Развитието на Литекс
начело с Христо Стоичков е интере-

сен и правилен път”, заяви Бала,
който е един от посланиците на тур-
нира “Ариана Аматьорска Лига
2013”. Тази година 4-ото поредно из-
дание на турнира ще е в 13 областни
града, като стартът ще бъде даден в
Благоевград на 5 април. Отборите
могат да заявят участие само онлаин
на сайта ariana.bg

С
Селекционерът на националния

отбор Любослав Пенев обяви група
от 10 футболисти, които играят в
чужбина, за предстоящите световни
квалификации с Малта на 22 март и
с Дания 4 дни по-късно. Разширени-
ят състав ще бъде допълнен от игра-
чи от “А” група до края на седмица-
та. Националите приемат Малта на
22 март при закрити врата на Наци-
оналния стадион “Васил Левски”, а
след това гостуват в Копенхаген.

СПИСЪКЪТ НА ЛЕГИОНЕРИТЕ:
Николай Михайлов (Твенте,

Хол), Иван Иванов (Партизан,
Сърб), Павел Виданов (Заглембе,
Пол), Петър Занев (Волин, Укр),
Георги Сърмов (Касъмпаша, Тур),
Станислав Манолев (Фулъм, Анг),
Ивелин Попов (Кубан, Рус), Алек-
сандър Тонев (Лех, Пол), Валери
Божинов (Виченца, Ит), Илиян
Мицански (Инголщат, Гер).
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Стр. 23

Левски вдига
видеостена
за мача днес

гледайте

кратки

ПО БНТ 2
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Купа на
България (финал)
ПО ЕВРОСПОРТ

СКИ
10.15 и 12.15

СК в Ленцерхайде (мъже)
СКИ-БЯГАНЕ

17.00 СК в Драмен
СНУКЪР

23.45 Серии PTC Ирландия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

БАСКЕТБОЛ
17.00 Уникс - Валенсия

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

20.00 Турнир в Индиън Уелс (мъже)

И Полина Цекова
в Мача на звездите

Единствената българка - шам-
пионка в женската НБА Полина
Цекова е потвърдила участието
си в звездния тим за HDI Мача на
звездите. Шоуто ще се състои на
30 март в “Арена Армеец”. В зве-
здния тим се очакват още Денис
Родман, Алън Айверсън, Мъгси
Богс, Дино Раджа, Джейсън Уилямс,
Шерой Бентли, Зендън Хамилтън,
Антъни Пимбъл и Гай Дюпай. Тимът
ще носи името Alumni Turkish
Airlines. В договора на Родман фи-
гурира специална клауза, която
задължава 5-кратния шампион на
НБА да играе минимум 15 минути
в София. Агентите на Родман
обясниха още за българските ме-
дии, че има голяма вероятност
това да е последният мач, в кой-
то легендата на Чикаго Булс ще
играе като състезател през жи-
вота си. Все още се водят разго-
вори в мача да участва и прези-
дентът на БФ Баскетбол Георги
Глушков - единственият българин,
играл в НБА, но той има сериозни
здравословни проблеми.

Легендите на баскета
ще посетят приюта
на отец Иван

HDI Мачът на звездите ще ор-
ганизира специална благотвори-
телна акция. Съвместно с  Нацио-
налното движение “България си ти”
част от НБА звездите, които ще
пристигнат в България за събити-
ето, ще посетят Дома за деца в
неравностойно положение в Нови
хан при отец Иван. НБА звездите
ще раздадат автографи и подаръ-
ци на децата. Председателят на
Националното движение “България
си ти” Димитър Куцаров предста-
ви съвместната инициатива на
HDI Мача на звездите.

Австрийците
не искат Олимпиада
във Виена

Плановете на Виена да се кан-
дидатира за Летните олимпийски
игри през 2028 г. няма да се осъще-
ствят, след като жителите на ав-
стрийската столица категорично
гласуваха против на  проведения
референдум, съобщиха местните
власти. 71,94% от гласувалите са
против, а едва 28,06% са гласува-
ли за домакинството. Австрия два
пъти е организирала Зимни олим-
пиади - все в Инсбрук през 1964 и
1976 г., а  съвместно с Швейцария
прие Евро 2008 по футбол.

Спиридон Зегов се
прости с волейбола

Спиридон Зегов се сбогува с
волейбола. Това се случи на извъ-
нредното общо събрание на феде-
рацията в Кърджали. Вицепрези-
дентът на централата Петър
Кънев сподели, че раздялата е била
много емоционална. Спиридон Зе-
гов дълги години е част от този
спорт у нас и директор в ЦСКА.
Вече на 79 години, той неуморно
следи мачове и волейболни процеси
у нас. Зегов е споделил своето
решение пред общото събрание с
реч в Кърджали, а след това е
получил награда от федерацията.

Майкъл Фелпс (САЩ) позира на церемонията в
Рио де Жанейро с наградата “Лауреус” за

“изключително постижение” в спорта.
Плувецът заслужи приза, след като на

Олимпиадата в Лондон стана спортистът с
най-много златни медали за всички времена -

22. За “Спортист на 2012 г.” бе  избран Юсейн
Болт (Ям), олимпийски шампион на 100, 200 и

4х100 м, но той не присъства на церемонията
в града на следващата Олимпиада. За №1 при

жените бе отличена Джесика Енис (Вбр,
олимпийска шампионка в седмобоя). Наградата

за “пробив на годината” отиде при тенисиста
Анди Мъри (Шот), който стана олимпийски

шампион и спечели първия си турнир от
Големия шлем (US Open). Шефът на

организационния комитет на Игрите лорд
Себастиан Коу получи наградата за цялостен
принос към спорта. Тимът на Европа по голф,

победил САЩ за “Райдър Къп”, пък беше
определен за отбор на годината

eметресение с магнитуд
4,7 по скалата на Рих-
тер изплаши елита на
тениса на “Мастърс” тур-
нира в Индиън Уелс ($4

Трус плаши
асове в САЩ

Снимки БГНЕС

Представящият Чехия Нийл Браун оглежда италианката Анна Капелини,
която блъсна по време на загрявката на танцовите двойки преди

кратката програма на световното първенство по фигурно пързаляне в
зала “Будвайзър Гардън” в Лондон, Онтарио, Канада, докато лекар й

оказва медицинска помощ заедно с партньора й Лука Ланоте

Надал без игра на 1/8-финал в Индиън Уелс,
Гришо с 2 мача през нощта - с Джокович и
на двойки

алоян Махлянов-Котоошу вече е с отрицателен баланс на пролетния
турнир по сумо “Хару башьо” в Осака, след като претърпя второ по-
редно поражение. Левентът от Джулюница загуби схватката си с вто-
рия “маегашира” на Изтока Чийотайрю. Двамата се срещнаха за пър-
ви път официално на дохиото и 25-годишният сумист от Токио го съ-
бори с рядко използваната хватка “шитатехинери”. Преди това пък
Даниел Иванов-Аоияма не даде никакви шансове на друг боец от
Токио - Жокорю, и го изтласка извън границите на глинения кръг с най-
употребяваната хватка “ошидаши”. Даниел е с актив 2-1, а Калоян - с
пасив 1-2. Днес Котоошу ще се бори с грузинеца Точиношин, а Аоияма
ще излезе срещу бразилския великан Кайсей, тежък 188 кг.

Владимир НИКОЛОВ

Олимпийски, световни и европейски шампиони
и вицешампиони ще бъдат лица в националната
спортна програма “Спортувай с Изи кредит в твоя
град”. За каузата са привлечени олимпийските
шампиони Георги Костадинов (бокс, Мюнхен 1972)
и Иван Иванов (щанги, Барселона 1992), вицешам-
пионката Николина Щерева (лека атлетика - 800 м,
Монреал 1976), световният шампион Детелин Да-
лаклиев (бокс, Милано 2009), еврошампионката
Лиляна Томова (лека атлетика - 800 м, Рим 1974)
и вицешампионката Анелия Нунева (лека атлетика
- 100 м, Щутгарт 1986). Засега не е осигурено лице
на кампанията за Благоевград. Програмата старти-
ра на Гребния канал в Пловдив на 30 март с под-
крепата на “Изи Асет Мениджмънт”, магазини
“Спорт Депо” и общините в големите градове.

За участие са поканени малки и големи, роди-
тели и деца, в 3 от най-популярните спортове -
крос бягане (6-8 км), шосейно колоездене (10-15
км) и минибаскетбол (3х3) във възрастови групи
14-16 г., 17-30 и над 31. Първите 3-ма в индивиду-
алните надпревари - колоездене и бягане, ще се
класират за националните финали в курорта “Ал-
бена” на 14 и 15 юни, като участието им поемат
организаторите. Те са предвидили медали и пред-
метни награди за най-добрите.

ККККК
КОТООШУ ПАК ГУБИ,
АОЯМА ПЕЧЕЛИ

клатиха”, сподели Рафаел Надал
(Исп, бивш №1 и настоящ №5).

“Говорих с треньора си и всич-
ко започна да се тресе. В първия
момент помислихме, че метрото
минава под нас, но всъщност се
намирахме в пустинята... Нямаше
начин да е метрото”, добави пък
миналогодишната финалистка Ан-
желик Кербер (Гер).

“Току-що имаше земетресение!
Изведнъж всичко започна да се
движи. Реакцията ми бе да подпи-
рам стената на стаята си, за да не
падне! О, Боже!”, написа Мария
Кириленко (Рус) в туитър.

Първата ни ракета Григор Ди-
митров (№31) игра през нощта със
световния №1 Новак Джокович
(Сърб), а часове по-късно излезе и
на двойки с Фредерик Нилсен
(Дан) срещу Иван Додиг (Хърв) и
Марсело Мело (Браз).

Надал и Федерер се класираха
за 1/8-финалите. Испанецът, 2-кра-
тен победител в турнира, продължа-
ва без игра, защото съперникът му
Леонардо Майер (Арж) се отказа
от участие заради контузия в гърба.
4-кратният шампион в турнира Фе-
дерер пък не бе затруднен от Иван
Додиг (Хърв) и го отстрани с 6:3, 6:1
само за 61 мин.

З
330 000). Епицентърът е в пустиня-
та в щата Калифорния, САЩ, на
около 22 км от курортния комплекс
Палм Спрингс, където се играят
мачовете. Трусът не попречи на
програмата на турнира, но стрес-
на всички.

“Беше страшно за няколко се-
кунди. В първия момент не бях си-
гурен дали това се случва. Ведна-
га избягах навън, защото не знаех
колко дълго ще продължи. За
първи път ми се случва подобно
нещо. Благодаря на Господ, че се-
мейството ми не беше вкъщи в
този момент. Видях как прозорци-
те се клатят”, заяви носителят на
рекордните 17 титли от Големия
шлем Роджър Федерер (Швейц,
№2 в света).

“Изплаших се. За първи път в
живота ми съм свидетел на земетре-
сение. Бях на масата за масаж, под-
готвяйки се за загрявката си преди
мача. Масата толкова много се кла-
теше и си мисля, че това направи
изживяването още по-лошо. След зе-
метресението краката ми още се

Шампиони са лица в
нова масова програма

30 март Пловдив,
Гребния канал (Лиляна Томова)
6 април Плевен,
Център и парк “Кайлъка”
(Детелин Далаклиев)
7 април Русе,
Център (Анелия Нунева)
13 април Бургас,
Морска градина (Георги Костадинов)
14 април Шумен,
Център (Иван Иванов)
28 април Благоевград,
Център и парк “Бачиново” (????)
2 юни София,
Борисовата градина (Николина Щерева)
14-15 юни Албена,
финали на зоналните победители
в леката атлетика и колоезденето

ПРОГРАМА


